
روزنامه

راستی  و  تحریم ها  تمامی  لغو  گفت:  قضاییه  قوه  رییس   
آزمایی آن، مطالبه ملی است و این مطالبه ملی نباید دستاویز 
در  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت  گردد.  سیاسی  دعواهای 
جلسه صبح روز دوشنبه ششم اردیبهشت شورای عالی قوه 
قضاییه با تبریک میلاد با سعادت دومین اختر تابناک امامت 
مهم ترین  از  را  »کرامت«  )ع(،  مجتبی  حسن  امام  ولایت،  و 
آموزه های آن حضرت برای بشریت دانست. رئیس قوه قضاییه 
گفت: برخی کرامت را بخشش و بخشش قبل از تقاضا معنی 

سیاست  اینکه  بر  تاکید  با  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
خارجی نباید گروگان سیاست داخلی شود، گفت: من از همگان 
می خواهم تفاسیر شاذ ارائه ندهند. آنچه به عنوان محرمانه گفته 
می شود، درز آن جرم است و براساس آنها نمی توان مواضع عالی 
کشور را سنجید. »سعید خطیب زاده« پیش از ظهر دیروز در 
نشست خبری هفتگی با خبرنگاران که به صورت مجازی برگزار 
شد با بیان اینکه اظهارات ظریف در فایل صوتی سه ساعته باید 
انجام  آنچه  است  گفته   همواره  ظریف  گفت:  شود،  دیده  کلی 

رئیس قوه قضاییه :

لغو تحریم ها نباید دستاویز دعواهای 
سیاسی گردد

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 سیاست خارجی نباید گروگان سیاست 
داخلی شود 
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کلاهبرداران  دسترسي  درباره  قم  استان  فتا  پلیس  رئیس 
سایبري به اطلاعات بانکي شهروندان با پنهان شدن پشت 
نقاب برنامه هاي تلویزیوني و فعال سازي سامانه یا اپلیکیشن هاي 

بانکي هشدار داد. 
سرهنگ  علی موالی گفت: مجرمان سایبري با سوء استفاده 

از ناآگاهي مردم با برقراري تماس با شهروندان خود را مجري 
ترفندهاي  با  و  کرده  معرفي  تلویزیوني  و  رادیویي  برنامه هاي 
مختلف اقدام به خالي کردن حساب بانکي شهروندان مي کنند.
وي افزود: مجرمان سایبري با عناویني مانند اینکه شما برنده 
و  رادیویي  مسابقات  مالي،  موسسات  و  بانک ها  قرعه کشي 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

احداث پارکینگ عمومی در خیابان جوادالائمه)ع(

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد :

برنده شدن در قرعه کشی
دامی قدیمی با قربانیان جدید
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وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 

ثبت بیشترین تلفات روزانه کرونا در ایران

 

معاون سیاسی، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم با بیان اینکه شعب اخذ رای به 
تجهیزات بهداشتی مجهز می شوند، گفت: تمامی افراد سر صندوق باید آزمایش کرونا 
بدهند. بیژن سلیمان پور ، در چهل و سومین جلسه شورای اطلاع رسانی استان افزایش 
شعب رای گیری را ضروری دانست و تاکید کرد: با توجه به همه گیری کرونا باید تمامی 
افراد سر صندوق آزمایش کرونا بدهند.  وی هدف دشمن را دلسرد کردن مردم و کم 
رنگ جلوه دادن حضور در انتخابات دانست و تصریح کرد: رسانه ها با هوشیاری حضور 
را پوشش دهند البته حضوری که با اجرای دستورالعمل های بهداشتی است. معاون 

معاون سیاسی، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم :

شعب اخذ رای به تجهیزات بهداشتی مجهز می شوند 
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کرونا دستاوردهای منفی بسیاری را در امر آموزش ایجاد کرده 
است تبعات تعطیلی مدارس در روزهای کرونایی ممکن است 
چالش های جبران ناپذیری برای دانش آموزان به همراه داشته 
باشد. حال و هوای مدارس در روزهای کرونایی بدون حضور 

دانش آموزان چندان تعریفی نداشت دیگر سروصدای هیاهوی 
بچه ها در زنگ های تفریح به گوش نمی رسید و از شیطنت ها 
یک قد  طولانی  وصف های  کلاس  سر  یواشکی  پچ پچ های  و 
آن هم در طول  نیمکت های خالی  و  میز  تصور  نبود؛  خبری 

جناب آقای مهندس سید موسی حسینی کاشانی 
مدیرکل محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم

بانهایت تاسف و تاثردرگذشت پدرگرامیتان حضرت آیت الله سید 
محمد حسینی کاشانی )ره ( را تسلیت عرض نموده از خداوند 
متعال برای آن مرحوم رحمت و غفران الهی و برای شما ودیگر 

بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.
حسین عبداللهی- روح اله کرمانی
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 انتشار یک فایل صوتی!
 چرا و چطور؟

ساعتی مانده به افطار، شبکه ایران اینترنشنال با 
پخش بخش هایی از گفت وگوی محمد جواد ظریف 

وزیر امور خارجه با سعید لیلاز، زلزله ای سیاسی را یه پا کرد.
این شبکه بخش هایی از یک گفت وگوی 7 ساعته را منتشر کرد و بعد از آن 3 ساعت 

از مصاحبه پخش شد.
این مصاحبه گویا به سفارش دولت و با مدیریت حسام الدین آشنا مشاور رییس 
جمهور و واعظی، رییس دفتر روحانی انجام شده است. نه تنها ظریف بلکه دیگر وزرا 

هم با سعید لیلاز گفت وگو کرده اند.
بعد از انتشار این فایل صوتی، اولین سوالی که به ذهن متبادر شد این بود که این 
فایل چگونه به بیرون و شبکه ایران اینترنشنال درز پیدا کرده است؟ البته برخی از 
روزنامه نگاران خارج نشین در کلاب هاووس اعلام کردند که این فایل ها در اختیار 
بی بی سی و برخی از روزنامه نگاران دیگر هم بوده و فقط ایران اینترنشنال زودتر از آنها 

و بدون ملاحظه این مصاحبه را پخش کرده است.
قطعا دولت و شخص حسام الدین آشنا، باید در مورد این مصاحبه و چگونگی لو 
رفتن آن توضیح بدهند. نمی شود با سکوت و اینکه منتظر بمانیم، آب ها از آسیاب 

بیفتد از کنار آن عبور کنند.
مسئله بعدی این است که چه کسانی به دنبال سود بردن از انتشار این فایل بودند؟ 
اصول گرایان می گویند کار، کار خود دولت است که می خواهند در آستانه انتخابات 
به مردم بگویند در کشور کاره ای نبود ه اند و دیگران برای اداره امور تصمیم می گرفتند 

و همیشه مردان میدان، به مردان دیپلماسی ارجحیت داشتند.
جریان مقابل اما بر این باور است که این فایل توسط رقبا منتشر شده است تا به 
واسطه آن ظریف را از صحنه رقابت حذف و بر مذاکرات احیای برجام در وین تاثیر 

بگذارند.
نگارنده نیز فکر می کند که تحلیل دوم به واقعیت نزدیک تر است از اینکه خود دولت 
دست به انتشار این فایل زده باشد. نکته قابل توجه این است که بدانیم، ساعتی قبل 
از انتشار این فایل، عراقچی رییس تیم مذاکره کننده در وین اعلام کرد: »در زمینه 

لغو کامل تحریم های بخشی و موضوعی توافقات خوبی صورت گرفته است.«
احیای برجام در وین، می تواند برای دولت یک برگ برنده باشد. ظریف هم می تواند 
برخلاف تمام نه گفتن هایش در مورد نامزدی انتخابات، به یک گزینه جدی برای 

انتخابات خرداد 1400 تبدیل شود.
برخی در یک سال گذشته فکر می کردند به راحتی و بدون هیچ مشکلی به ریاست 
جمهوری ایران خواهند رسید. حتی در خلوت هم رییس جمهور بودن را تمرین 
کرده بودند اما حالا با روشن شدن آتش زیر خاکستر مذاکره، وضعیت را مناسب 
نمی بییند و فکر می کنند ممکن است دوباره نامزدی با شعار مذاکره و دوستی با 

جهان رای مردم را به سبد خود بریزد.
این دسته، بهتر از هر فرد دیگری می دانند که مردم همچنان بر این باور هستند که 
می توان با مذاکره و گفت وگو بخش اعظمی از مشکلات کشور را حل کرد. مشکلاتی 

که قطعا سومدیریت هم در آن نقش بسزایی دارد.
مخالفان دولت روحانی، در این اندیشه هستند که به هر طریق ممکن راه رسیدن به 
توافق وین را ببندند. مذاکرات وین مثل گُل دقیقه 90 است و می تواند بازی انتخابات 
را به وقت اضافه و حتی ضربات پنالتی ببرد. این درحالی است که عده ای فکر 

می کردند به راحتی برنده این بازی هستند.
قطعا با تشکیل اولین جلسه مجلس، شاهد روانه شدن سیل سوال ها به سمت 

ظریف خواهیم بود. حتی استیضاح هم دور از ذهن نیست.
باید منتظر ماند و دید سیب سیاست در روزها و ماه های آینده چگونه خواهد 
چرخید. در پایان باید گفت، جدای همه اینها واقعیت این است که گذشت، زمانی 
که تصور می شد هر سخن و گفتاری را می توان به مکانی خاص محدود کرد یا به 

شیوه سعید مرتضوی رسانه ها را به صلابه کشید.
 رسانه داخلی منتشر نکند رسانه ماهواره ای این کار را انجام می دهد. صدای 
سروش را در داخل ببندی از کلاب هاوس شنیده می شود. پس بهترین کار آزادی 
رسانه ها و امکان رقابت سیاسی در فضای آزاد و شکستن انحصار صدا و سیما و خارج 

شدن آن از دست تفکری خاص  است.

چالش منفی کرونا برای آموزش  و پرورش ؛

 آیا دانش آموزان دچار انزوای 
اجتماعی می شوند؟
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موضوع  شدن  روشن  لزوم  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  ادوار  نماینده 
دستکاری و تغییر در جداول بودجه 1400 در مجلس گفت: کمیسیون اصل 90 با 
همکاری قوه قضاییه به این مساله رسیدگی کند و مانع این وضعیت شود که چنین 

اقداماتی تبدیل به یک رویه شود.
»داریوش قنبری«  با اشاره به تغییرات در جداول بودجه و اعتراض نمایندگان به 
این اقدام گفت: این اتفاق نادر در تاریخ مجالس ایران بی سابقه بوده است، اگر 
تغییر جداول لایحه بودجه صحت داشته باشد این اقدام، نوعی بی احترامی به شان 

نمایندگان و جایگاه مجلس است.  
نماینده ادوار مجلس خاطرنشان کرد: جایگاه مجلس در دفاع از حقوق و حاکمیت 
مردم است هر گونه خدشه ای به این جایگاه می تواند خطر آفرین باشد و در صورت 

صحت این ادعاد باید با بانیان این اقدام در هر سطحی که هستند برخورد شود.
این فعال اصلاح طلب با اشاره  به نامه بیش از 100 نفر از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی به رییس مجلس که خواستار پاسخگویی وی درباره تغییر در تنظیم جداول 
بودجه 1400 شدند، گفت: این موضوع یکی از بزرگترین خطرات برای جایگاه 
مجلس است و نشان می دهد که عملًا بود و نبود مجلس در ساختار سیاسی کشور 

تفاوتی ندارد.
هیات رییسه نمی تواند حقوقی فراتر از اختیارت خود داشته باشد

قنبری افزود: تغییرات در جداول بودجه نشان می دهد که افراد خاصی  درمجلس 
تصمیم می گیرند و ظاهراً خود را نماینده تر می دانند در میان مجلسی ها واژه متداول 
است که کسی از دیگری نماینده تر نیست که بخواهد اختیاراتی فراتر از بقیه داشته 

باشد. هیئت رئیسه مجلس، نمایندگان مردم و نقش هماهنگ کننده را دارد و اعضای 
آن نمی توانند حقوقی فراتر از اختیارات خود داشته باشند.

 نماینده ادوار مجلس تاکید کرد: این اقدام یک زنگ خطر برای دموکراسی، مردم 
سالاری و قانون گذاری در کشور است، گرچه مجلس فعلی با اکثریت ضعیف و 
مشارکت پایین انتخاب شدند اما کسی نباید جایگاه قانونی بودجه را زیر سوال برده  و 

به جای دیگر نمایندگان تصمیم بگیرد.
این فعال اصلاح طلب با بیان اینکه مصوبه مجلس وقتی تبدیل به قانون می شود 
که از سوی اکثریت نمایندگان به تصویب رسیده باشد، بیان کرد: اعمال تغییرات در 
لایحه بودجه بدون نظر نمایندگان جایگاه قانونی ندارد و با افرادی که مرتکب این خطا 

شدند برخورد شود تا درس عبرتی برای آیندگان شود.
قنبری با اشاره به اصل 90 قانون اساسی که میَ گوید "هر کس شکایتی از طرز 
قوای سه گانه داشته باشد، می تواند شکایت خود را کتباً به مجلس شورای اسلامی 
عرضه کند. مجلس موظف است به این شکایات رسیدگی کند و پاسخ کافی دهد"، 
خاطرنشان کرد: کمیسیون اصل 90 باید این موضوع را مورد بررسی قرار دهد  چون 
احتمال دارد نمایندگان در معرض اعمال نفوذ باشد. علاوه بر این در کنار اعضای 
کمیسیون اصل 90 قوه قضاییه و دستگاه های نظارتی هم باید به این مساله ورود 

کنند و مانع این وضعیت شوند تا تبدیل به یک رویه نشود.
نماینده ادوار مجلس با اشاره به یکدست بودن مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: در 
این مجلس اقلیت و اکثریت حضور ندارد و تعداد غیراصولگرایان انگشت شمارند و 

تعداد آنان به صد نفر نمی رسد که بخواهند به رییس مجلس نامه بنویسند.

نماینده ادوار مجلس:

 کمیسیون اصل ۹۰ به تغییر در جداول بودجه رسیدگی کند

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان 
قم گفت: در سال 99 به میزان ۲۸10 دقیقه برنامه ها و 
فعالیت های نهضت سوادآموزی استان بر روی آنتن رادیو 

و تلویزیون مرکز قم قرار گرفت است.
حجت الاسلام  محمدرضا قاسمی نیا با اعلام این خبر 
اظهارکرد: با پیشرفت رسانه ها و تنوع کانال های اطلاع 
رسانی و با سرعت فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، 
همچنان صدا و سیما در تهییج افکار عمومی و همراهی 
و مشارکت مردم نقشی بی بدیل دارد و برنامه ها و طرح 

های نهضت سوادآموزی راحمایت و پشتیبانی می کند.
وی افزود: رادیو و تلویزیون در تکمیل مدرسه شدن ایران 
عزیز، میدان داری می کند و خود نیز مدرسه ای با هزینه 
حداقلی برای ایران شده است و مخاطبان خاص بیننده 

آن شده اند.
حجت الاسلام قاسمی نیا ادامه داد: از زمان شیوع 

توانسته  و سیما  ویروس منحوس کرونا در کشور صدا 
است نسبت به آوردن فعالیت های سوادآموزی به خانه ها 
و جلب مشارکت آحاد جامعه برای تحقق شعار "آموزش 
آموزش  تعطیلی  از  آموزش"،  برای  همه  و  همه  برای 
جلوگیری نماید و از همکاری خوب صدا و سیمای مرکز 

قم تشکر می کنیم.
عضو شورای پشتیبانی سوادآموزی استان افزود: رادیو و 
تلویزیون در تکمیل مدرسه شدن ایران عزیز، میدان داری 
می کند و خود نیز مدرسه ای با هزینه حداقلی برای ایران 

شده است و مخاطبان خاص بیننده آن شده اند.
معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش گفت:  
انتظار همیشگی ما از صدا و سیما برای به صفر رساندن 
نسبی بی سوادی و شتاب بخشی به فعالیت ها و طرح 
ها و برنامه های سوادآموزی این است که با استفاده از 
تمام ظرفیت ها، فرهنگ سازی مناسب را برای جذب 

سوادآموزان و ایجاد شوق یادگیری و مشارکت باسوادان 
و  نقد  و  ارزیابی  انجام  و  کند  مضاعف  دادن،  یاد  برای 
نظرسنجی و اثربخشی برنامه های پخش شده را مهم و 

موثر می دانیم.
حجت الاسلام قاسمی نیا عضو گروه بهبود کیفیت 
فعالیت های سوادآموزی استان اظهار داشت: با مشارکت 
و همکاری شایسته صدا و سیمای مرکز قم در طول سال 
99 به میزان ۲۸10 دقیقه برنامه ها و فعالیت های نهضت 
سوادآموزی استان، بر روی آنتن رادیو و تلویزیون مرکز قم 
قرار گرفت است که از جمله می توان به؛ مانند برنامه های 
بر ساحل سخن، لوح و قلم، صدای دانایی، سلام زندگی، 
استان در سالی که گذشت، در شهر، مردم و مسئولان، 
مهربانو،  صبحانه،   ،1۶ پلاک  آینه،  و  آب  عصرونه، 
سخنرانی، صلای وحدت، گزارش خبری، گفتگوی روز، 

عکس و خبر و موشن گرافیک اشاره کرد.

معاون سوادآموزی استان قم:

سال گذشته قریب به ۳ هزار دقیقه برنامه تولید کرده ایم

مدیرکل تبلیغ تخصصی دفتر تبلیغات اسلامی گفت: بیش از 70 نفر از نخبگان در 
شرایط کرونا، در حال همکاری با صدا و سیمای مرکز قم و همچنین در فضای مجازی 
مشغول پاسخگویی به مطالبات تبلیغی هستند. اباذر جعفری با اشاره به فعالیت نخبگان 
تبلیغی در ماه مبارک رمضان 1400 و موضوع بندی سوژه ها و سخنرانی قبل از ماه مبارک 
گفت: دریافت موضوعات و درجه بندی اهمیت موضوعات و سوژه ها، نهایتاً منجر به تهیه 
کتب تبلیغی و در اختیار قرار دادن کتاب ها بین مبلغان، شد. مدیرکل تبلیغ تخصصی 
معاونت فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی با بیان اینکه موضوعاتی مانند مباحث 
اخلاقی، سخنرانی و احکام شرعی در تبلیغ ماه مبارک رمضان بیشتر مد نظر هستند 
افزود: امسال بحث انتخابات، انتخاب فرد اصلح، مسئله معیشت و اقتصاد نیز در برنامه 

تبلیغی ماه مبارک رمضان طلاب وجود دارد. وی با بیان اینکه ۲0 نفر از اساتید و نخبگان 
برجسته حوزوی مشغول تولید محتوای مناسب برای فضای مجازی هستند گفت: با 
در نظر گرفتن تخصص اساتید ضبط و انتشار سخنرانی صورت پذیرفت که از استقبال 
خوبی برخوردار بوده است. مراسم های مذهبی تبلیغی عده ای مبلغان نخبه کشور به 
علت محدودیت های شرایط کرونایی در دهه اول لغو شد. جعفری با اشاره به زمان بندی 
معمول تبلیغی ماه رمضان به صورت دو نیمه یا سه دهه گفت: در دهه های دوم و سوم 
و به خصوص شب های قدر با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی فعالیت تبلیغی 
و مذهبی، پیگیری می شود. در حال حاضر ۸0 نفر از مبلغان یا به صورت اعزامی یا در 

استان قم، در مساجد و مراکز دینی مشغول تبلیغ هستند.

مدیرکل تبلیغ تخصصی دفتر تبلیغات اسلامی مطرح کرد؛

گستردگی فعالیت تبلیغی نخبگان حوزوی در رمضان ۱۴۰۰

زمزمه ای که باید جلوی آن گرفته شود؛

بوستان هزار هکتاری هزار تکه نشود 
نهادهای مدیریتی قم کارنامه ناموفق درحراست از باغات را تکرارنکنند؟!

انا لله و انا الیه راجعون
ابوالشهید  عالیقدر،  روحانی  و  پارسا  عالم  ارتحال 
حضرت آیت الله آقای سید محمد حسینی کاشانی 
)طاب ثراه(  پس از عمری  زندگی توام با پارسایی، ساده 

زیستی و مجاهدت با نفس  موجب تاسف گردید.
اینجانب فقدان آن عالم متقی را به حوزه های علمیه، 
بیت شریف و خاندان محترم به ویژه  آقازادگان محترم 
و دامادهای مکرم و وزیر محترم اطلاعات جمهوری 
اسلامی ایران)دام عزه( تسلیت عرض نموده، از پیشگاه 
خداوند متعال برای آن فقید سعید،  غفران و رضوان 
وحشر با اولیای طاهرینش و برای بازماندگان سلامتی، 

عزت و شکیبایی را خواستارم.
علیرضا اعرافی 
مدیر حوزه های علمیه

انالله و انا الیه راجعون 
جناب آقای حسینی 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
سلام علیکم خبر ارتحال عالم ربانی و فقیه وارسته 
حضرت آیت الله حسینی کاشانی که عمر با برکت خود 
را در راه تعلیم و تدریس و تالیف و تربیت فضلا سپری 
نمود به حضرتعالی و آن بیت شریف صمیمانه تسلیت 
گفته و برای ان فقید و آن عالم پارسا لطف و رحمت 
الهی و برای جنابعالی و همه بازماندگان صبر جمیل و 

اجر جزیل خواهانم .
سید هاشم حسینی بوشهری

جناب آقای سیدموسی حسینی کاشانی
مدیرکل محترم فرهنگ وارشاد اسلامی استان قم

سلام علیکم
وارسته  روحانی  پدربزرگوارجنابعالی،  خبردرگذشت 
آیت الله سید محمدحسینی کاشانی )ره( که عمری را در 
راه  نشرمعارف  دینی و ترویج مکتب نورانی اسلام سپری 

کرده،موجب تاسف وتالم گردید.
اینجانب این ضایعه را به شما وخانواده محترم تسلیت 
علو  مرحوم  آن  برای  خداوندمتعال  وازدرگاه  نموده  عرض 
درجات و غفران واسعه الهی وبرای بازماندگان و منسوبین 

به ایشان صبر و اجر مسئلت دارم.
بهرام سرمست 
استاندارقم

مصطفی داننده*
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میرلوحی:

ظریف با داخل و خارج 
در حال مذاکره و تعامل است

یک  فعال سیاسی اصلاح طلب  گفت :آقای ظریف همانگونه که در خارج از کشور به 
مذاکره و تعامل می پردازد، در داخل نیز دانش، تجربه و تعامل را به کار گرفته است بر 

همین اساس علی القاعده یکی از گزینه های مورد توجه مردم در شرایط کنونی است.
سیدمحمود میرلوحی در گفت وگو با ایلنا در خصوص فایل صوتی منتشر شده از 
مصاحبه وزیر امور خارجه، اظهار کرد: این فایل صوتی ظاهرا تاریخ شفاهی برای پس 
از دولت است و دلیل انتشار این فایل را نمی دانم اما نکته ای که حائز اهمیت است این 
است که اظهارات شخصی که در طول این ۸ سال پرونده های حساس کشور در حوزه 

سیاست خارجی را زیر دست داشته، قابل تامل است.
وی افزود: برخی از این مسائل ما با دنیا، زمان خاص خود را دارد و شرایط به گونه ای 
شکل گرفته که با رقابت هایی که در حال انجام است، مسائلی به عنوان مثال در پرونده 
هسته ای بسیار نگران کننده است. مقامات ایران در وین در حال مذاکره و در صدد 
بازگشت آمریکا به برجام هستند اما متاسفانه اتفاقاتی که در نطنز، خلیج فارس و سوریه 

رخ می دهد باعث پیچیده شدن موضوع می گردد.
میرلوحی با بیان اینکه متاسفانه در مواردی شاهد دودستگی بین بخش های امنیتی 
و سیاسی هستیم، گفت: زمانی که صدا و سیما در این شرایط سریال گاندو را پخش 
می کند، عملا یک دیدگاه که همان مقابله با برجام است را گسترش می دهد و عملکرد 

دولت مستقر و قانونی را در حساس ترین شرایط زیر سوال می برد.
وی بیان کرد: به نظر می رسد باید ریشه این ناهماهنگی و دوگانگی که در همه 
عرصه ها ریشه دوانده است را قطع کرد. متاسفانه در سیستم اجماع ساز داخل کشور، 
جایگاه و پذیرش همگانی تضعیف شده بنابراین آن طور که باید این دیدگاه های 

مختلف نمی تواند در مسائل کلان به اجماع برسد.
جای اجماع و گفت وگوی ملی بین جریان های فعال و موثر 

بین  ملی  گفت وگوی  و  اجماع  جای  داد:  ادامه  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
جریان های فعال و موثر کشور خالی است و دولت احساس می کند که اغلب جریان های 
انتصابی در یک جریان قرار دارند و دولت نیز در جریانی دیگر است. همچنین به نظر 
می رسد در صدد هستند که مانند سال ۸4 همه را یکدست و یکصدا کنند و در یک 

جریان قرار دهند تا نتیجه ای مانند دولت آقای احمدی نژاد را شاهد باشیم.
وی تاکید کرد: رقبای ظریف تاکنون بی پرده هر توانایی داشتند به کار گرفته اند، 
ممکن است از این پس مواضع شان را علنی تر سازماندهی کنند اما این فایل صوتی 
نشان می دهد که آقای ظریف هم از قبل در قطع نامه ۵9۸ و در مذاکرات مهارت 

گفت وگو و تعامل با خارج را داشته و هم در داخل به تعامل می پرداخت.

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

مذاکرات درخصوص برجام نباید 
فرسایشی شود

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور بیانیه ای به مناسبت مذاکرات برجامی وین 
آورده است: از آن جایی که ملت ایران تجربه تلخ برجام را از آمریکای خیانت کار و اروپای 

بدعهد در خاطره دارد، باید از فرسایشی شدن مذاکرات جلوگیری کرد.
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی جامعه مدرسین در این بیانیه با امضای آیت 
الله سید هاشم حسینی بوشهری رئیس شورای عالی جامعه مدرسین، آمده است: 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، اقتدار جبهه مقاومت در عرصه میدانی و سردرگمی 
دشمن در مواجهه با استقامت ایران اسلامی را نتیجه هدایت های داهیانه مقام معظم 
رهبری»مدظله العالی« و اطاعت مسئولان در این عرصه از اوامر ولی فقیه و حمایت های 
مردم همیشه در صحنه ارزیابی می کند اکنون که سخن از بازگشت به مذاکرات برجامی 
است، نکاتی را جهت استحضار ملت شریف ایران و مسؤولان دست اندرکار مذاکرات 

یادآور می شویم.
بیانیه ادامه یافته است: تحریم هایی که از طرف اوباما یا ترامپ انجام شده به طور 
کامل )هسته ای و غیر هسته ای( باید رفع شود، چرا که این رهنمود رهبری و خواسته 
همه  مردم است. بر این اساس تعهدات روی کاغذ هیچ ارزشی نداشته و هرگونه اقدام 

عملی از سوی گروه مذاکره کننده باید پس از راستی آزمایی صورت پذیرد.
بیانیه حاکی است: از آن جایی که ملت ایران تجربه تلخ برجام را از آمریکای خیانت کار 
از فرسایشی شدن مذاکرات جلوگیری کرد،  باید  اروپای بدعهد در خاطره دارد،  و 
مسئولان محترم اجرایی کشور علاوه بر پیگیری رفع کامل تحریم های ظالمانه، راه های 

خنثی سازی تحریم ها را بر اساس راهبرد اقتصاد مقاومتی دنبال کنند.

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 

ثبت بیشترین تلفات روزانه کرونا در ایران 
از  نفر دیگر  با فوت 49۶  اعلام کرد:  پزشکی  آموزش  و  بهداشت، درمان  وزارت   
هموطنان مبتلا به کووید- 19 در شبانه روز گذشته تعداد جان باختگان این بیماری 
در ایران به 70 هزار و 70 نفر رسیده و علاوه بر آن، پنج هزار و ۲44 بیمار بدحال نیز در 

بخش مراقبت های ویژه بیمارستانی )آی سی یو( بستری هستند.
پیش از این، بیشترین میزان مرگ روزانه کرونا در ایران در ۲۶ آبان 1399 با 4۸۶ مرگ 
ثبت شده بود. مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی روز دوشنبه 
در اطلاعیه ای اعلام کرد: از دیروز تا امروز )۶ اردیبهشت 1400( و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۲1 هزار و ۲۶ بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد 
که سه هزار و 734 نفر از آنها بستری شدند و مجموع بیماران کووید19 در کشور به دو 

میلیون و 417 هزار و ۲30 نفر رسید. 
وزارت بهداشت در این اطلاعیه افزود: تاکنون یک میلیون و ۸9۲ هزار و  ۲۲9 نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. پنج هزار و ۲44 نفر از بیماران 
مبتلا به کووید19 نیز در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 
دارند و 1۵ میلیون و 313 هزار و ۶۵7 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده 

است.
 بر اساس این گزارش، در حال حاضر 301 شهر کشور در وضعیت قرمز، 9۵ شهر 
در وضعیت نارنجی، 4۵ شهر در وضعیت زرد و 7 شهر در وضعیت آبی قرار دارند. بر 
اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا مسافرت »از« و »به« شهرهای با وضعیت قرمز 

و نارنجی ممنوع است. 
وزارت بهداشت همچنین اعلام کرد: تاکنون ۶۵۲ هزار و 903 نفر دوز اول واکسن 
کرونا و 171 هزار و ۲10 نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 

شده در کشور به  ۸۲4 هزار و 113 دوز رسید.
 

سردار سلامی:

پاسخ قوی تر ایران به هر اقدام شرورانه 
صهیونیست ها

فرمانده کل سپاه پاسداران با بیان اینکه اقدامات صهیونیست ها در منطقه برای آنها 
نتیجه عکس خواهد داد گفت که ایران به هر عمل شیطانی اسراییل در همان سطح 

یا قوی تر پاسخ می دهد.
سردار »حسین سلامی« روز دوشنبه در گفت و گو با شبکه المیادین ، گفت: اقدامات 
شرورانه صهیونیست ها در منطقه برای آن ها نتیجه معکوس خواهد داد و آن ها را در 

آینده در معرض خطرات واقعی قرار خواهد داد. 
فرمانده کل سپاه اظهار داشت: اگر آن ها به ارتکاب جنایات خود ادامه دهند، بیش 
از پیش به فروپاشی نزدیک می شوند به ویژه اینکه همه شرایط برای فروپاشی رژیم 

صهیونیستی مهیا است. 
سردار سلامی خاطرنشان کرد که در روزهای گذشته، دیدید که چگونه اعمال شرور 
آن ها بی پاسخ نماند و چگونه برخی از حوادث در داخل سرزمین های اشغالی رخ داد و 

مطمئنا" این اتفاقات ممکن است بعدا تکرار و گسترش یابد. 
چند روز پیش، رسانه های رژیم صهیونیستی از شنیده شدن انفجارهایی در منطقه 

»النقب« از جمله بئر السبع  و دو انفجار کوچک در مرکز اسرائیل خبر دادند.   
بر اساس گزارش این رسانه ها، گزارش ها نشان می دهد که آژیر خطر در منطقه 

»دیمونا« به صدا در آمده است. 
پس از آن ارتش رژیم صهیونیستی در بیانیه ای اعلام کرد که یک موشک زمین به هوا 

از خاک سوریه پرتاب و در منطقه »النقب« فرود آمده است.  
رهگیری نشدن موشک پرتاب شده از سوریه که در منطقه النقب فرود آمده است 
برای ارتش رژیم صهیونیستی که سامانه های دفاعی اسرائیل )گنبدهای آهنین( در این 

منطقه قرار دارند، یک شکست محسوب می شود.  

 ضرورت انس بیشتر 
خانواده ها با قرآن کریم

قرآن دستورالعمل و برنامه جامع و کامل زندگی، چراغ 
راه هدایت مهم ترین وسیله ارتباط انسان با خدا و عامل 

سعادت و خوشبختی انسان در دنیا و آخرت است. از سوی دیگر بر اساس آیات و 
روایات، قرآن بهترین مونس انسان در تنهایی ها و نگرانی ها، شفای تمام دردها و 
درمان همه مشکلات روحی و روانی زندگی و تأمین کننده همه نیازمندی های معنوی 
انسان است پس بر هر مسلمانی لازم است با این کتاب آسمانی انس بگیرد و آن را 

کتاب زندگی خودش قرار بدهد.
انس یعنی خو گرفتن، همدم شدن، ارتباط داشتن و انس با قرآن یعنی فراگیری و 
آموختن قرآن، قرائت و تلاوت قرآن، فهم و تدبر در قرآن، در نتیجه عمل به قرآن، انس 

با قرآن چهار مرحله دارد
1- تعلیم قرآن، یادگیری قرآن یک حقی از خدا به گردن هر مسلمان است.

مَهُ" بهترین شما کسی است که  مَ القرآنَ وعلَّ پیامبر )ص( فرمود: "خَیرُکُم من تعلَّ
قرآن را یاد بگیرد.

یکی از حقوق فرزند بر پدر و مادر یاد دادن قرآن است.
مَهُ  دَبَهُ، وَ یُعَلِّ

َ
نَ أ نَ اسْمَهُ، وَ یُحَسِّ نْ یُحَسِّ

َ
علی )ع( فرمود: "حَقُّ الْوَلَدِ عَلَی الْوَالِدِ أ

الْقُرْآنَ"
حق فرزند بر پدر، آن است که نام خوب بر او بگذارد واو را خوب تربیت کند و به او 

قرآن بیاموزد 0 )نهج البلاغه حکمت 399(
پیامبر اکرم )ص( فرمود: هیچ شخصی نیست به فرزند خود قرآن بیاموزد مگر آنکه 

خداوند بر او لباس بهشتی می پوشاند )وسایل ج ۶ ص 1۶۸(
۲- تلاوت قرآن، مرحله دوم انس با قرآن، تلاوت آن است، در قرآن بر فضیلت تلاوت 
قرآن تاکید فراوان شده و یکی از فلسفه بعثت پیامبر اکرم )ص( تلاوت قرآن بود )یَتلو 
لِ الْقُرْآنَ تَرْتِیلًا" قرآن را با ترتیل تلاوت  عَلَیهِم آیاتِهِ( و به مؤمنان دستور می دهد: "وَرَتِّ
رَ مِنَ الْقُرْآنِ" تا می توانید قرآن  کنید )مزمل/4( در جای دیگر فرمود: "فَاقْرَءُوا مَا تَیَسَّ

تلاوت کنید )مزمل / ۲0(
گرچه تلاوت قرآن زمان و مکان نمی شناسد ولی در ماه مبارک رمضان و در خانه ها 

بیشتر تاکید شده.
امام باقر )ع( فرمود: "لِکُلِّ شَیْ ءٍ رَبِیعٌ وَ رَبِیعُ الْقُرْآنِ شَهْرُ رَمَضَانَ " برای هرچیزی 

بهاری است، بهار قرآن ماه مبارک رمضان است. )کافی ج ۲ ص ۶30(
امام رضا )ع( فرمود: هر کسی در ماه رمضان یک آیه از قرآن تلاوت کند مثل این 

است که در ماه های دیگر یک ختم قرآن کند )بحار ج 93 ص 391(
اما تلاوت قرآن در منزل آثار و برکات فراوانی دارد.

پیامبر اکرم: "نَوّرُوا بُیُوتَکُمْ بِتِلَاوَةِ الْقُرْآنِ" خانه هایتان را با تلاوت قرآن آشنا کنید زیرا 
خانه ای که در آن قرآن تلاوت شود، آن خانه برای اهل آسمان می درخشد، همانگونه 

که ستارگان برای اهل زمین می درخشند.
در روایت آمده: خانه ای که در آن قرآن تلاوت شود محل نزول فرشتگان و ریزش 
برکات الهی، نورانیت اهل منزل، دور شدن شیطان از آن خانه است، این حدیث از 

امام صادق )ع( است.
3- تدبر در قرآن، در قرآن هم تشویق به تدبر و تفکر در قرآن شده و هم کسانی در 

قرآن تدبر نکنند مورد سرزنش و توبیخ قرار گرفتند.
افلا یتدبرون القرآن )نساء آیه ۸۲(

افلا یتدبرون القرآن ام علی قلوب ارسال ها )محمد آیه 34(1
تدبر و تفکر در آیات یعنی اندیشیدن و با دقت نگریستن به آیات، پی بردن به 

مفاهیم، مضامین و پیام های آیات و خود را مخاطب قرآن دانستن است
علی علیه السلام فرمود: لا خیر فی قرائه لا تدبر فیها در قرائتی که تدبر نباشد 

خیری در او نیست
تدبر در قرآن مخصوصاً در خانواده ها زمینه ساز عمل به قرآن و تشکیل خانواده 

قرآنی است
4 _ عمل به قرآن: هدف غایی انس با قرآن چیزی جز عمل به قرآن نیست راه 

صحیح خانواده ها عمل به قرآن است
علی علیه السلام در وصیت نامه خود بر عمل به قرآن سفارش کردند؛ خانواده ها 

باید عمل به قرآن را سرلوحه زندگی قرار بدهند
*استاد سطح عالی حوزه علمیه

کرباسچی: 

تاکنون هیچ نشانه ای از حضور لاریجانی 
در انتخابات نیست

دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی گفت: از حزب کارگزاران سازندگی غیر اینکه آقای 
جهانگیری به دولت نزدیک است معاشرتی بین حزب و دولت جز چند جلسه عمومی 

وجود نداشته است.
غلامحسین کرباسچی دبیر کل حزب کارگزاران سازندگی با حضور در برنامه 
جمهوریت حزب ندای ایرانیان اظهار کرد: نقد گذشته چندان مفید نیست. خصوصا 
نقدی که مربوط به نارسایی های گذشته باشد، اما واقعیت آن است که در مجلس 
قبل که تعداد قابل  توجهی آن را نمایندگان اصلاح طلب تشکیل می دانند، آن مجلس 
بیش از اینکه در اندیشه رفع مشکلات کشور باشد گرفتاری به مسائل سیاسی داشت.
اما  دارد  بین المللی  در مسائل  ریشه  داد: هرچند مشکلات کشور  ادامه  وی 
می توانستیم تصمیماتی بگیریم که چالش ها تا حدودی حل شود. واقعیت آن است 
که وضعیت ناپایداری کشور باعث ناپایداری ها موجود شده است. در زمان جنگ 
تکلیف معلوم بود و دولت مهندس موسوی می دانست که باید مشکلات ناشی از 
جنگ را حل  و فصل کند. در حال حاضر نیز نباید مشکلاتی ابتدایی مانند مشکل آب 
وجود داشته باشد. بسیاری از این زخم های فعلی با توجه دولت قابل  رفع بود. دولت 
به مشکلات کلان توجه داشت از این رو متوجه مشکلات کوچک در اقصی نقاط 
کشور نبود. وی افزود: خصلت آقای روحانی به حضور در جامعه نیست. بسیاری از 
مدیران ستادی نیز چنین اعتقادی دارند و موفق هم هستند اما در مجموع در کنار 

مردم بودن بسیار مهم است.
روحانی هیچ گاه پایگاهی در جریان اصلاحات نداشت 

این فعال سیاسی اصلاح طلب ابراز عقیده کرد: روحانی هیچ گاه پایگاهی در 
جریان اصلاحات نداشت. آقای روحانی در سال 9۲ بخش عمده ای از رای خود را 
از شرایط به وجود آمده برای کشور بعد از رد صلاحیت آقای هاشمی به دست آورد، 
اما عملکرد وی در لغو تحریم ها خوب بود و مردم اقبال بیشتری به وی در دور دوم 
نشان دادند. همراهی اصلاح طلبان با روحانی همراهی در هم جهتی سیاسی نبوده 

همراهی اصلاح طلبان با روحانی تنها در رفع مشکلات کشور و مردم بوده است.
 کرباسچی در پایان گفت: حزب کارگزاران در کنار مجموعه اصلاح طلبان به 
انتخابات ریاست جمهوری می اندیشد. آقای لاریجانی نیز از شخصیت های ارزشمند 
کشور است و جایگاه وی را در توسعه کشور نباید نادیده گرفت تا این لحظه نیز هیچ 
نشانه ای از حضور آقای لاریجانی در انتخابات نیست. همچنین باید مجموعه ای از 

اصلاح طلبان یا اصولگرایان از فردی حمایت کنند تا رای بیاورد. 
 

روحانی:

 به وظیفه خود درباره انتخابات عمل کنیم
رئیس جمهور گفت: انتخابات برای ملت و منطقه سرنوشت ساز است ؛ نگوییم 

انتخابات اثری بر زندگی ما ندارد.
حسن روحانی عصرروزدوشنبه در جمع فعالین اقتصادی با اشاره به آثار مخرب 
ویروس کرونا بر اقتصاد کشور اظهار کرد: این ویروس جهانی و غیر قابل پیش بینی 
است. اگر دو سال قبل به همه دانشمندان جهان می گفتید مشکل بهداشتی ما در 
دو سال آینده چیست نمی توانستند این موضوع را بگویند. رمال ها هم که می گویند 

در انتخابات چه کسی پیروز می شود این موضوع را پیبینی نکرده بودند.
وی ادامه داد: از یک کشور و استانی شروع شد که کسی فکر نمی کرد همه دنیا 
را بگیرد. در ایران هم وقتی اولین بار فهمیدیم این ویروس وارد شده است، به مردم 
اطلاع دادیم. روز آخر بهمن بود، وزیر بهداشت ما گفت دو نوعش در ایران هست. یک 
آقایی در دولت گفت خیلی بد است که الان نزدیک انتخابات هستیم اعلام کنیم، 

گفتم هر چه می خواهد بشود؛ باید اعلام کنیم. همان روز هم اعلام کردیم.

اخبار

سیداحمدمیرعمادی*

 
و  لغو تمامی تحریم ها   رییس قوه قضاییه گفت: 
راستی آزمایی آن، مطالبه ملی است و این مطالبه ملی 

نباید دستاویز دعواهای سیاسی گردد.
الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح روز  آیت 
دوشنبه ششم اردیبهشت شورای عالی قوه قضاییه 
با تبریک میلاد با سعادت دومین اختر تابناک امامت 
از  را  »کرامت«  )ع(،  مجتبی  حسن  امام  ولایت،  و 

مهم ترین آموزه های آن حضرت برای بشریت دانست.
رئیس قوه قضاییه گفت: برخی کرامت را بخشش 
و بخشش قبل از تقاضا معنی کرده اند، ولی کرامت 
پیدا  عبادت خدا  پرتو  در  انسان  که  است  روحیه ای 
می کند که به جز خدا نیاندیشد و جز خدا نبیند که 

مکارم اخلاق و بخشندگی از پیامدهای آن است.
رئیسی با بیان این که شهدا قبل از رسیدن به مقام 
شهادت به مقام کرامت رسیده اند که از جان خود برای 
خدا گذشته اند، تصریح کرد: انسان در سایه کرامت 
نفس به مقامی می رسد که از مال، وقت، آبرو و جان 

خود برای خدا و دیگران می گذرد.
رئیس قوه قضاییه کمک های مؤمنانه را جلوه ای از 
کرامت دانست و گفت: شرایط حساس امروز توجه 
ویژه به نیازمندان و مستمندان به ویژه کسانی که به 
کرونا مبتلا شده اند را می طلبد و این وظیفه همگانی 
ماست که به هر شکلی که می توانیم از زندگی آن ها 

گره گشایی کنیم.
از  یکی  در  بار  غم  حادثه  از  تأسف  ابراز  با  رئیسی 
از  تعدادی  مرگ  موجب  که  عراق  بیمارستان های 
بیماران کرونایی این مرکز درمانی شد، با دولت و ملت 
ابراز  حادثه  این  قربانیان  خانواده های  و  کشور  این 

همدردی کرد.
رئیس قوه قضاییه، وقت گذاشتن و نشستن پای 
حرف ها و درددل های مراجعان به عدلیه را از مصادیق 
کرامت دانست و اظهارد داشت: اگر می خواهیم به 
سیره امام مجتبی )ع( عمل کنیم باید توجه داشته 
مسجدالحرام  در  که  حالی  در  حضرت  آن  باشیم 
معتکف بودند، نیاز حاجتمندی که به ایشان مراجعه 

کرده بود را رفع کردند.
رئیسی افزود: از آموزه های آن حضرت آن است که با 

گره گشایی از کار کسانی که به هر دلیلی به دستگاه ها 
و ادارات مراجعه می کنند، روزنه های امید را در دل 
آن ها روشن کنیم و این امیدآفرینی در سایه کار به 

موقع حاصل می شود نه با حرف.
کار مردم به سهولت و سرعت انجام شود 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که تعداد مراجعان به 
تابعه می تواند کاهش  و سازمان های  دادگستری ها 
ویژه  به  دستگاه ها  همه  کارکنان  و  مدیران  به  یابد، 
همکاران دستگاه قضا متذکر شد که اگر کار مراجعه 
کنندگان به آن ها در همان مراجعات اولیه قابل حل 
است، چرا باید به گونه ای عمل شود که نیاز به مراجعه 
افزود: شرایط کرونایی اقتضاء  دوباره باشد. رئیسی 
ادارات خصوصاً همکاران  کارکنان همه  که  می کند 
دستگاه قضا بدانند که از وظایف مهم اسلامی و ملی 
و اداری این است که کار مردم را به موقع انجام دهیم 

تا مجبور به مراجعه دوباره و غیرضروری افراد نباشند.
مضاعف  همت  از  تقدیر  با  قضا  دستگاه  رئیس 
به  برای رسیدگی  ایام کرونایی  در  همکاران قضایی 
پرونده ها و کار مردم متذکر شد: امروز راهبرد دشمن 
ایجاد یأس و ناامیدی و راهبرد ما ایجاد امید است تا 
مردم احساس کنند کارشان در ادارات و سازمان ها به 

سهولت و سرعت انجام می شود.
رئیسی تأکید کرد: وقتی یک خانم یا آقایی برای 
تظلم خواهی به یک واحد قضایی مراجعه می کند، 
نباید دغدغه دیگری بر رنج و دغدغه اش اضافه شود، 
ممکن  زمان  سریع ترین  در  را  او  مشکل  باید  بلکه 
برطرف کنیم. وی تصریح کرد: امروز ما توان و امکانات 
این  و  داریم  را  آن ها  از  ظلم  رفع  و  مشکلات  حل 
ظرفیت ها باید به موقع و در زمان خودش به کار گرفته 
شود تا کار مردم زودتر انجام شود و امیدواری در جامعه 

افزایش یابد.
شکست مفتضحانه آمریکا در طبس  

از سخنانش  رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری 
با اشاره به »سالگرد حادثه طبس« و »آغاز عملیات 
بیت المقدس«، شکست مفتضحانه ارتش آمریکا در 
طبس و پیروزی ملت ایران در عملیات بیت المقدس 
را از عنایات الهی دانست که موجب ناامیدی دشمن و 

امیدواری ملت های مسلمان شد.
رئیسی افزود: دست قدرت خدا یاور همه کسانی 
است که در مسیر الهی حرکت می کنند و توجه به آیات 
و امدادهای الهی انسان را در دفاع از ارزش های الهی 
استوارتر می کند تا بداند ایستادگی و مقاومت او را به 

هدفش می رساند و می تواند گشایش ایجاد کند.
 برای رفع تحریم ها اجازه وقت کشی به طرف 

مقابل ندهید
با بیان این که امروز لغو همه   رئیس قوه قضاییه 
تحریم ها و راستی آزمایی آن یک مطالبه ملی است 
و  سیاسی  دعواهای  دستاویز  نباید  مطالبه  این  و 
و  پیگیری  مسئول  که  کسانی  به  شود،  وقت کشی 
به طرف  این مطالبه هستند متذکر شد که  تحقق 

مقابل اجازه وقت کشی ندهند.
از سخنانش  رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری 
»شوراها« را نهادی برآمده از قانون اساسی و جلوه ای از 
حاکمیت اراده مردم نسبت به زندگی خودشان دانست 
و گفت: شوراها از دستاوردهای مثبت قانون اساسی 
هستند و تلاش های خوبی هم برای گره گشایی از امور 

داشته اند، اما با آسیب هایی نیز مواجه شده اند.
باید مشکلات نهاد شوراها به صورت ریشه ای 

حل شود 
زیادی  خدمات  شوراها  برخی  افزود:  رئیسی 
انجام داده اند و خوشنام هستند و مردم هم به آن ها 
اعتماد دارند، اما برخی نیز مشکلاتی داشته اند که 
پرونده های متعدد و قابل توجهی برای آن ها در مراجع 

قضایی تشکیل شده و در حال رسیدگی است.
رئیس قوه قضاییه در عین حال خاطر نشان کرد: 
نهاد شوراها دارای مشکلاتی ساختاری است که اگر 
به آن ها توجه نشده و این مشکلات به صورت ریشه ای 
حل نشوند، همواره شاهد بروز آسیب ها و مشکلات 
خواهیم بود. رئیسی با بیان این که همکاران دستگاه 
به  مربوط  پرنده های  به  رسیدگی  جریان  در  قضا 
شوراها، آسیب ها را احصا کرده اند که جمع بندی آن 
را در اختیار مراجع ذیضلاح قرار می دهند، از مسئولان 
مربوطه خواست که حل مشکلات ساختاری شوراها را 

با جدیت پیگیری کنند.

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: هیچ بلایی برای اقتصاد کشور 
مصیبت بارتر از طولانی شدن مدت همه گیری کووید 19 و هیچ کمکی به اقتصاد ملی 

بالاتر از کوتاه کردن دوره این بیماری نیست.
سعید نمکی روز دوشنبه در جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا در دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان افزود: دنیا امروز این موضوع را فهمیده و باید بین گرسنگی و مرگ، 

انتخاب و تدبیر کرد.
برای  بهداشتی  نامه های  بود که شیوه  ایران نخستین کشور  اینکه  بیان  با  وی 
چگونگی فعالیت کارخانه ها در دوران کرونا را نوشت و هیچ کارخانه ای را تعطیل 
نکردیم، اظهار داشت: نظام سلامت همراه معیشت مردم بود و همکارانم از جان خود 
مایه گذاشتن تا اقتصاد کشور بچرخد. وی با اشاره به اینکه برخی از مصوبه های ستاد 
ملی مقابله با کرونا بطور دقیق و جدی اجرا نمی شود، اضافه کرد: هزاران فردی که با 

مترو تردد می کنند به سر کارهایی می روند که گفتیم باید تعطیل شود.
به گفته وی این گونه اداره کردن نیم کلاج که هم آری و هم نه، دوران بیماری همه 
گیری کووید 19 را طولانی می کند  بطوریکه اگر با جدیت از تعطیلات نوروز امسال 
مانند پارسال استفاده می کردیم بسیاری از مسائل اتفاق نمی افتاد و اگر به جدیت 
محدودیت ها مانند اصفهان اجرا می شد، خیلی مشکلات را نداشتیم و نباید کسبه 

اینقدر طولانی در این وضعیت زندگی کنند.
نمکی با تاکید بر اینکه همراهی نظام سلامت با معیشت و اقتصاد بالا بود، تصریح 
کرد: 14 ماه سخت بر مجموعه نظام سلامت با تحریم های ظالمانه گذشت بطوریکه 

در ماه های اول لوازم حفاظتی نداشتیم و ویروس کرونا ناشناخته بود.
وی ادامه داد: در این دوران یکی از عجیب ترین اتفاقات، ایجاد وفاق و همدلی مجدد 

در جمهوری اسلامی بود که بعد دفاع مقدس طعم شیرین این وفاق را تجربه نکرده 
بودیم.

وزیر بهداشت با اشاره به اینکه موج چهارم کرونا به همان میزانی که در خوزستان آمد 
انگلیس را فلج کرد، گفت: انگیس تا ۶ ماه پیش  ۲۲ میلیارد پوند در بخش سلامت 
هزینه کرد درحالیکه ما هنوز قسمت قابل توجهی از یک میلیارد یورو را نگرفتیم و خزانه 

تهی و بانک مرکزی پر مشکلی هم داریم.
نمکی با بیان اینکه تا امروز نشنیدیم که بیماری پشت در بیمارستان سر در گردان 
باشد، تاکید کرد: یکی از افتخارات ما این است که طوفانی ترین حمله ویروس کرونا را 

با حداقل ضایعه ممکن پشت سر گذاشتیم.
وی با اشاره به اینکه برای کشورمان مرگ و میر یکهزار و ۲00 نفر در روز برآورد شده 
بود، افزود: اما از ما ۲ رقمی شد و در حال حرکت به سمت تک رقمی بود که اگر موج 

جدید در خوزستان ایجاد نمی شد به تک رقمی هم می رسیدیم.
وی با تاکید بر اینکه این افتخار بزرگی برای ما بود، ادامه داد: دشمنان این آرزو را 
به گور می برند که در برابر کرونا شکست بخوریم زیرا این افتخارات را ملت ایران خلق 

کردند و همه به عرصه مقابله با این بیماری آمدند.
روزهای آینده مرگ و میر بیشتری خواهیم داشت

وزیر بهداشت همچنین با تاکید بر اینکه در روزهای آینده مرگ و میر بیشتری بدلیل 
کرونا در کشور خواهیم داشت، گفت: ۲ تا سه هفته تلخی را در پیش رو خواهیم داشت 

که باید به خوبی و درستی مدیریت شود.
وی با اشاره به طوفان بیماران سرپایی و بستری در موج چهارم کرونا، افزود: اگر این 

روزها به خوبی مدیریت نمی شد میزان ابتلا و مرگ های بیشتری داشتیم.

وزیر بهداشت:
 هیچ کمکی به اقتصاد ملی بالاتر از کاهش دوره کرونا نیست

رئیس قوه قضاییه :

لغو تحریم ها نباید دستاویز دعواهای سیاسی گردد

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه دولت از افزایش قرارداد های تحقیقاتی میان 
دستگاه های دولتی و مراکز علمی حمایت می کند گفت: تجهیز آزمایشگاه های مراکز 

علمی و دانشگاهی ضروری است.
به جهانگیری در جلسه شورای عالی علوم، تحقیقات و فناوری )عتف( که صبح روز 
)دوشنبه( به ریاست وی برگزار شد با اشاره به گزارش ارایه شده در خصوص جریان 
رو به رشد علم و فناوری در کشور، گفت: رشد قابل توجه تولید علم در مراکز علمی، 
تحقیقاتی و پژوهشی، بیانگر این واقعیت است که گفتمان توسعه علمی و فناوری در 

کشور شکل گرفته است.
معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه رهبر معظم انقلاب به عنوان بانی شکل 
گیری این گفتمان و جریان علمی در کشور هستند، گفت: امروز همه دستگاه های 
دولتی به منظور حمایت از شرکت های دانش بنیان و تحقیقات دانشگاهی پای کار 

آمده اند تا رشد علمی کشور از شتاب بیشتری برخوردار شود.
وی تجهیز آزمایشگاه های مراکز علمی و دانشگاهی را به منظور افزایش مطالعات 
و تحقیقات علمی ضروری خواند و از وزارت علوم، تحقیقات و فناوری خواست تا با 
استفاده از ظرفیت فاینانس یک میلیارد دلاری که به این موضوع اختصاص یافته 
است، تجهیز مراکز علمی کشور بویژه با شرایط جدید پیش روی کشور را انجام 

دهد.
جهانگیری بر افزایش و تداوم انعقاد قرارداد میان دستگاه های دولتی با دانشگاه های 
و  موضوعات  تا  خواست  استان ها  در  مستقر  دستگاه های  از  و  کرد  تاکید  کشور 
چالش های توسعه ای استان های خود را در دستور کار مطالعاتی و تحقیقاتی قرار 
دهند و از اعتبارات موجود که توسط قانون پیش بینی شده به بهترین نحو برای حل 

مسایل مردم بهره مند شوند.

معاون اول رییس جمهور:

تجهیز آزمایشگاه های مراکز دانشگاهی ضروری است

خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
مجلس، ظریف را یکی از صادق ترین، دلسوزترین و 
تواناترین نیروهای نظام جمهوری اسلامی دانست و 
گفت: انتشار فایل صوتی در این مقطع زمانی فقط با 

هدف آسیب زدن به مذاکرات وین انجام شد.
جلیل رحیمی جهان آبادی در گفت و گو با ایرنا 
با اشاره به انتشار تقطیع شده از یک گفت و گوی 
محرمانه که در قالب گفت و گوهای شفاهی انجام 
از  بزرگ  قدرت های  با  ایران  مذاکرات  گفت:  شد، 
جمله آمریکا به روزهای حساس خود نزدیک می شود 
و با توجه به شکست فشار حداکثری آمریکا در بعد 
سیاسی، نظامی و اقتصادی علیه ایران، آمریکایی ها 

پذیرفتند که این فشارها بی نتیجه بوده است.
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
مجلس با بیان اینکه رژیم صهیونیستی احساس خطر 
و ترس بسیار مضاعفی  از نتیجه بخش بودن مذاکرات 
دارد، گفت: اتفاقاتی که در سایت نطنز انجام شد، 
همچنین  و  ایرانی  نفتکش  کشتی های  با  برخورد 
انتشار فایل صوتی وزیر امور خارجه با هدف آسیب 

زدن به مذاکرات وین انجام شد.
نماینده مردم تربت جام با اشاره به سخنان ظریف که 
بارها بر عدم نامزد شدن در انتخابات ریاست جمهوری 

تاکید کرده بود، عنوان کرد: اینکه این فرآیند با کمک 
عناصر داخلی با هدف آسیب زدن به انتخابات یا بهره 
برداری از انتخابات باشد، اشتباه است و نباید انگشت 

اشاره با سمت خودی ها برود.
نباید اجازه داد اختلاف نظرهای داخلی به 

اهداف کلان کشور آسیب بزند 
جهان آبادی ادامه داد: هدف صهیونیستها آسیب 
به دستگاه دیپلماسی کشور، ایجاد تشتت داخلی 
و تضعیف وزیر امور خارجه است تا به زعم خود در 

مذاکرات وین ایران را زمینگیر کنند.
وی تصریح کرد: در این مقطع باید هوشیار بود و 
نباید اجازه داد اختلاف نظرهای داخلی و رقابت های 
انتخاباتی به اهداف کلان کشور آسیب بزند. باید تا 
آخرین روز دولت دوازدهم که منتخب مردم است از 
دولت حمایت کرد و طبق تاکید رهبر معظم انقلاب 
نباید پشت دولت را خالی کنیم تا مذاکرات وین به 
نتیجه برسد و رقابت های انتخاباتی را در زمان خودش 

مطرح کنیم.
ظریف  طبعا  داد:  ادامه  جام  تربت  مردم  نماینده 
به مجموعه دولت اعتماد کرده است که دیدگاه ها و 
تحلیل خود را در قالب یک سیاستمدار بیان می کند. 
در این زمینه هم باید مجموعه ای که اقدام به انتشار 

این فایل کردند، توسط نهادهای امنیتی ردیابی شوند 
و هم اینکه نباید این موضوع حربه ای برای تخریب 
دستگاه دیپلماسی شود. زیرا این امر همان خواسته 

رژیم صهیونیستی است.
وی تاکیدکرد:  در این زمان خاص،  شناخت دقیق 
و  دشمن  و  دوست  دقیق  شناخت  کشور،  شرایط 
تلاش  خاک  و  آب  این  برای  صادقانه  که  افرادی 
اینکه  جای  به  ما  و  است  حیاتی  مسئله  می کنند، 
دستگاه دیپلماسی و وزیر امورخارجه را مورد حمله 
قرار دهیم بایدبه این موضوع بپردازیم که دشمن از 
چه حربه هایی برای آسیب زدن به دستگاه امنیتی و 

دیپلماسی ما استفاده می کند.
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
مجلس افزود: هر فردی که دراین ماجرا نقش داشته 
باید با او برخورد شود که به چه دلیل این فایل مهمی 

منتشر شده است.
برای  صوتی  فایل  از  استفاده  سوء  جهان آبادی 
تخریب ظریف را محکوم کرد و ادامه داد: آقای ظریف 
یکی از صادق ترین، دلسوزترین و تواناترین نیروهای 
نظام جمهوری اسلامی است و تخریب او در این زمان 
که کشور درگیر کرونا و مذاکرات است، فقط با هدف 

آسیب زدن به مذاکرات وین انجام شد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

هدف انتشار فایل صوتی ظریف آسیب  زدن به مذاکرات وین است
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هر چند ساده به نظر می رسد اما دوش گرفتن فراتر از خیس کردن بدن و لیف 
و صابون زدن و آبکشی بدن است. دوش گرفتن علاوه بر تمیز شدن بدن، دلایل 
بیشتری هم دارد، مثلًا آرام شدن، احساس شادابی کردن و در خیلی از موارد، 

درمان یک سری از عوارض و ناراحتی ها.
انجام  انسان ها  همه ی  که  است  کارهایی  معمول ترین  از  یکی  گرفتن  دوش 
می دهند و جزو روتین های روزمره به حساب می آید. بعد از قرن هجدهم، عادات 
بهداشتی بخشی از جامعه شدند. در همان زمان دوش گرفتن برای بدن مضر تلقی 

می شد و تعجبی ندارد که برای بچه ها اکیداً ممنوع بود.
هر چند ساده به نظر می رسد اما دوش گرفتن فراتر از خیس کردن بدن و لیف 
و صابون زدن و آبکشی بدن است. دوش گرفتن علاوه بر تمیز شدن بدن، دلایل 
بیشتری هم دارد، مثلًا آرام شدن، احساس شادابی کردن و در خیلی از موارد، 

درمان یک سری از عوارض و ناراحتی ها.
موضوعی بحث برانگیز

هر چند دوش گرفتن عادتی است که اکثر آدم ها در تمام دنیا آن را انجام می دهند 
اما نقطه نظرات گوناگونی در مورد آن وجود دارد.

یکی از عادت ها در برخی افراد، دوش گرفتن صبحگاهی و پیش از شروع کارهای 
روزانه و سپس یک بار دیگر شب قبل از خواب وقتی که همه ی کارها تمام شد 
)روزی دو بار( است. این افراد عقیده دارند این زمان ها بهترین وقت برای دوش 
گرفتن هستند اما در واقع زمان دوش گرفتن کاملًا شخصی بوده و بستگی به 

شرایط هر کسی دارد.
به طور کلی افراط در هیچ زمینه ای خوب نیست. بنابراین بهترین آبی که برای 

بدن توصیه شده است آب ولرم می باشد، یعنی آبی که خیلی گرم نباشد. آب خیلی 
گرم شاید احساس آرامش به شما بدهد اما اگر مکرراً این کار را بکنید پوست تان 

خشک خواهد شد
شما باید وقتی دوش بگیرید که: کثیف هستید

این قانع کننده ترین و بدیهی ترین دلیل برای دوش گرفتن است که تقریباً همه 
افراد به آن عادت دارند. دوش گرفتن حرکتی کاملًا ضدعفونی کننده و پاک کننده 

است.
شما باید وقتی دوش بگیرید که: می خواهید احساس آرامش و نشاط کنید

شاید به نظر خیلی ها مسخره بیاید اما افراد زیادی برای رسیدن به احساس 
آرامش و شادابی دوش می گیرند. دوش گرفتن می تواند نوعی ریلکسیشن برای 

عضلاتی باشد که به رها شدن از تنش واقعاً نیاز دارند.
پوستتان را هم در نظر بگیرید

یکی از موضوعات مربوط به دوش گرفتن که در بحث و مناقشات در این مورد 
مطرح می شود به پوست برمی گردد. پوست مؤلفه ای است که در دوش گرفتن 
اهمیت زیادی دارد. پوست دارای لایه ای محافظ از باکتری هاست که در اثر زیاد 
دوش گرفتن یا استفاده از محصولات نامناسب بهداشتی مربوط به حمام می تواند 

تحت تأثیر قرار بگیرد )صابون ها، لوسیون ها و ...(.
پزشکان و کارشناسان برای پیشگیری از آسیب رساندن به این لایه ی محافظ، یک 
بار دوش گرفتن در روز را کافی می دانند. این را نیز در نظر داشته باشید که تعداد 
دوش گرفتن ها به مرور زمان می تواند منجر به مشکلاتی در بافت عصبی پوست 

شود، مثلًا درماتیت و آلرژی. و برخی دیگر نیز یک روز درمیان را توصیه می کنند.

دوش گرفتن در صبح و دوش گرفتن در شب هر کدام دلایل خود را دارد:
دوش گرفتن در صبح

توصیه شده است تنها در صورتی صبح ها دوش بگیرید که دلایل زیر بخشی از 
روتین روزانه تان است:

. سحرخیز هستید
. هر روز صبح صورتتان را اصلاح می کنید

. وقتی از خواب بیدار می شوید خواب آلود و کسل هستید
. شب زیاد عرق می کنید

. دوش گرفتن در شب بر خوابتان اثر منفی می گذارد
. پوستتان چرب است

دوش گرفتن در شب
معمولًا دلایل مربوط به دوش گرفتن در شب، معکوس دلایل دوش گرفتن در 

صبح هستند:
. صبح ها وقت کمی دارید

. طی روز خیلی خسته می شوید
. روز پُرکاری دارید

. فعالیت ورزشی یا بدنی زیاد دارید
. طی روز زیاد عرق می کنید

. با دوچرخه این طرف و آن طرف می روید
. نیاز دارید قبل از خواب بدنتان را ریلکس کنید
برای دوش گرفتن چه آبی مناسب تر است؟

این سؤال هم در مورد دوش گرفتن زیاد مطرح می شود که چه نوع آبی برای دوش 
گرفتن مناسب تر است. به طور کلی دو انتخاب وجود دارد: آب گرم و آب سرد، اما 

آب ولرم را هم باید اضافه کنیم.
به طور کلی افراط در هیچ زمینه ای خوب نیست. بنابراین بهترین آبی که برای 
بدن توصیه شده است آب ولرم می باشد، یعنی آبی که خیلی گرم نباشد. آب خیلی 
گرم شاید احساس آرامش به شما بدهد اما اگر مکرراً این کار را بکنید پوست تان 

خشک خواهد شد.
چند توصیه درباره دوش گرفتن

. پوستتان را نسابید: نیازی نیست پوست تان را محکم لیف بکشید تا آلودگی ها و 
چربی ها از سطح آن پاک شوند. با سابیدن پوست آن را در معرض آسیب و خشکی 

قرار خواهید داد.
. صورتتان را با شوینده مخصوص صورت بشویید: ممکن است پوست تان نسبت 
به صابون یا شامپویی که به بدنتان می زنید حساس شود. بنابراین بهتر است برای 

شستن صورت از فیس واش یا یک شوینده مخصوص صورت استفاده کنید.
. لیفتان را عوض کنید: چه لیف پارچه ای و چه لیف اسفنجی باید هر چند وقت 
یک بار عوض شوند. ضمناً بعد از هر بار دوش گرفتن لیفت تان را کاملًا خشک کنید 

چون باکتری ها می توانند در وسایل خیس و مرطوب حمام رشد کنند.
بعد از دوش گرفتن پوست تان را خوب خشک کنید: دوش گرفتن فقط تا زمانی 
نیست که دوش را می بندید، بلکه شامل کارهایی که بعد از آن برای پوست تان 
انجام می دهید نیز می شود. حتماً از حوله ای تمیز و نخی برای خشک کردن 
بدن استفاده کنید، استفاده از حوله پالتویی حتی بهتر هم هست زیرا بدون اینکه 

پوست تان را با آن بسابید، آب بدن را جذب می کند.
دوش گرفتن چقدر باید طول بکشد؟

دوش گرفتن در عرض پنج تا ده دقیقه مدت زمان مناسبی برای شستن و آبکشی 
بدن است.

چند توصیه درباره دوش گرفتن؛

بیماری لثه با عوارض شدیدچرا و چه زمان هایی باید دوش بگیرید؟
 کووید-۱۹ ارتباط دارد

نتایج یک مطالعه که به تازگی انجام شده است نشان می دهد بیماری لثه ها 
)پریودندیت( با التهاب، عفونت، عوارض و مرگ و میر ناشی از کووید-19 ارتباط 

دارد. 
یکی از نگران کننده ترین مواردی که در مورد کووید-19 وجود دارد، طیف 

گسترده ای از عوارض آن در افراد مبتلا به این بیماری است.
این مطالعه نشان می دهد افراد مبتلا به پریودنتیت )بیماری لثه( ۸.۸ برابر بیشتر 

احتمال دارد که در اثر ابتلا به کووید-19 جان خود را از دست دهند.
چنین افرادی 3.۵ برابر بیشتر احتمال دارد به دلیل ابتلا به کرونا در بیمارستان 
بستری شوند و احتمال نیاز آنها به دستگاه کمک تنفسی هم 4.۵ برابر بیشتر 

است.
پروفسور»بلیندا نیکولا« از دانشکده دندانپزشکی»مک گیل« که در نوشتن این 
مطالعه همکاری داشت می گوید: با بررسی نتیجه گیری های این مطالعه، می 
توانیم اهمیت بهداشت دهان و دندان را در پیشگیری و مدیریت عوارض ناشی از 

کووید-19 برجسته کنیم.
 پریودنتیت اصطلاح بالینی عفونت جدی ناشی از تجمع باکتری ها بین دندان 
ها و لثه ها است. این بیماری درصورتی که درمان نشود ،می تواند باعث آبسه 
دردناک و حرکت دندان شود، به دندان آسیب برساند و استخوان فک زیرین را 

بخورد.
رعایت بهداشت دهان و دندان از جمله نخ دندان کشیدن روزانه، مسواک زدن و 

رعایت برنامه معاینات منظم دندانپزشکی، از پریودنتیت جلوگیری می کند.
به گفته محققان، پریودنتیت همچنین به عنوان یک عامل خطرساز برای تعدادی 
از بیماری های دهان و سیستمیک شناخته شده است. بیماری های سیستمیک 
) Systemic disease( بیماری هایی هستند که به طور هم زمان چند اندام و بافت 

های گوناگون بدن یا همه بدن را هدف قرار می دهند.
محققان همچنین ارتباطی بین این بیماری و بیماری های قلبی، دیابت و 
بیماری های تنفسی پیدا کرده اند. ارتباطاتی نیز میان بیماری لثه و افزایش خطر 

عوارض بارداری مانند پره اکلامپسی و نرخ پایین تولد جنین وجود دارد.
محققان می گویند: پریودنتیت باعث التهاب لثه می شود و در صورت درمان 

نشدن، التهاب می تواند به بدن منتقل شود.
محققان گزارش کردند که پریودنتیت شایع ترین بیماری دندان در کانادا است؛ 
بطوری که از هر 10 نفر، هفت نفر را در دوره ای از زندگی خود مبتلا می کند. 

بیماری لثه یک بیماری همه گیر نامریی است.
 مشروح این مطالعه در مجله Clinical Periodontology منتشر شده است.

فوق تخصص بیماری های خون و سرطان:

آنمی چیست و چگونه می توان از آن 
پیشگیری کرد؟

فوق تخصص بیماری های خون و سرطان با ذکر این نکته که کم خونی عمدتا 
تغذیه ای و ناشی از فقر آهن است بر مصرف روزانه گوشت قرمز به عنوان منبعی 

غنی از آهن آلی تاکید کرد.
غلامرضا باهوش درباره کم خونی یا آنمی گفت: فردی که دچار رنگ پریدگی 
می شود دچار آنمی یا کم خونی شده است. در این حالت تعداد گلبول های قرمز 
خون کاهش می یابد. میزان کاهش گلبول های قرمز خون بر اساس استاندارد و 

بر حسب سن و جنس و بیماری های زمینه ای تعریف می شود.
وی افزود: آنمی دلایل متفاوتی دارد و می تواند از نوزادی تا سنین بالا رخ دهد. 
کم خونی می تواند به دلیل ازکارافتادگی مغز استخوان به عنوان مرکز تولید گلبول 
قرمز رخ دهد و یا به دلیل فقر تغذیه ای مغز استخوان تولیدی غیر موثر دارد که کم 
خونی های ناشی از کمبود آهن، اسید فولیک و ویتامین B1۲ در این گروه جای 
دارند. کم خونی می تواند ناشی از تخریب گلبول های قرمز باشد که یکی ازعلل 
شایع آن فاویسم است که می تواند به دلیل مصرف باقالی روی دهد.البته این کم 
خونی دلایل دیگری هم دارد.فاویسم در شمال کشورمان شایع است و این افراد 

نباید باقالی و یک سری داروها را مصرف کنند.
فوق تخصص بیماری های خون و سرطان کشورمان با تاکید بر مصرف روزانه 
گوشت قرمز در جلوگیری از کم خونی گفت: کم خونی های تغذیه ای بیشتر مد 
نظر ما است و باید گوشت قرمز به اندازه کافی در روز مصرف شود. گوشت قرمز 
دوبرابر گوشت سفید آهن دارد و جگر سه برابر گوشت قرمز و شش برابر گوشت 
سفید آهن دارد بنابراین گوشت قرمز و جگر باید در سبد غذایی خانوار وجود 

داشته باشد.
وی بر مصرف سبزی تازه و میوه تاکید کرد و گفت: سبزی تازه و میوه منبع بسیار 

خوبی برای تامین اسید فولیک است.
باهوش افزود: استفاده از سموم کشاورزی و ضد آفات هم می تواند باعث ازکار 

افتادگی مغز استخوان شود.
فوق تخصص بیماری های خون برعلت یابی کم خونی و درمان آن در خانم ها 
تاکید کرد و گفت: اگر در عادت ماهیانه خانم ها خونریزی بیش از 7 روز ادامه یابد 
و یا فاصله بین خونریزی ها منظم نبوده و در حال نزدیک شدن است و یا اینکه 
خانمی بیش از اندازه خونریزی دارد و لخته دفع می کند می تواند دچار کم خونی 
ناشی از فقر آهن شود. این خانم ها باید زیر نظر متخصص زنان قرار گیرند. یکی از 
عللی که می تواند در برخی زنان خونریزی زیاد در دوره عادت ماهیانه ایجاد کند 
و مشابهی هم در خانواده داشته باشند می تواند بیماری "فون ویلبراند" است که 
اختلال خونریزی دهنده شایع است و خود را با این علامت نشان می دهد. این 

افراد درمانی کامل می خواهند.
وی افزود: خانم هایی که عادت ماهیانه طبیعی دارند و تغذیه نرمال هم دارند 
باید هفته ای یکبار یک قرص فروسولفات مصرف کنند. این دستور برای خانم ها 

از سن شروع تا سن پایان عادت ماهیانه است.
 باهوش با اشاره به اینکه مواد غذایی که آهن دارند به دو گروه دسته بندی می 
شوند گفت: مواد غذایی مثل گوشت ها حاوی آهن آلی هستند که در هر وضعیت 
غذایی جذب می شود اما مواد غذایی مثل حبوبات دارای آهن غیر آلی هستند که 

شرایط خاص می تواند منجر به کاهش جذب آهن این مواد غذایی شود.

روده شما می تواند تاثیر مستقیمی بر عطسه، خارش 
چشم، و دیگر علائم آرژی های فصلی داشته باشد. از این 
رو، تمرکز بر شرایط روده بزرگ به جای بینی می تواند عاملی 

کلیدی در مبارزه با آلرژی های فصلی باشد. 
در فصل بهار با شکوفا شدن گل ها و بازگشت زندگی به 
طبیعت بر تعداد موارد آلرژی فصلی با علائمی مانند خارش 
چشم و آبریزش بینی نیز افزوده می شود. اما ممکن است 
مصرف برخی مواد غذایی به تسکین آلرژی های فصلی 

کمک کنند.
مطالعه ای که توسط موسسه ملی سلامت آمریکا منتشر 
شده است، نشان می دهد که عدم تنوع در میکروبیوتای 
روده، یا باکتری های خوب در روده بزرگ، با آلرژی های 

فصلی مرتبط است. 
روده شما می تواند تاثیر مستقیمی بر عطسه، خارش 
چشم، و دیگر علائم آرژی های فصلی داشته باشد. از 
بینی می  به جای  بزرگ  روده  بر شرایط  تمرکز  رو،  این 
فصلی  های  آلرژی  با  مبارزه  در  کلیدی  عاملی  تواند 

باشد.
در شرایطی که بهترین زمان برای آغاز افزایش جمعیت 
باکتری های خوب روده پیش از آغاز آلرژی های فصلی 
توانید  می  نیز  فصل  های  میانه  در  و  اکنون  هم  است، 
انجام  خود  علائم  شدت  کاهش  راستای  در  را  اقداماتی 
دهید. در ادامه پنج خوراکی که می توانند به بهبود شرایط 
روده بزرگ و مبارزه با آلرژی های فصلی کمک کنند، معرفی 

شده اند.
آب استخوان گوشت

آب استخوان گوشت سرشار از ال-گلوتامین است که این 
اسید آمینه به تقویت فعالیت سلول های ایمنی در روده بزرگ 

و تسکین بافت پوششی روده کمک می کند.
حدود 70 درصد سیستم ایمنی بدن انسان در روده بزرگ 
قرار دارد و آب استخوان گوشت یک خوراکی کلیدی برای 

بازسازی جمعیت باکتری های خوب محسوب می شود.
کفیر نارگیل

خوب  باکتری  سویه  نوع  تا 30  تواند  می  نارگیل  کفیر 
مختلف را در خود داشته باشد. تقویت جمعیت باکتری های 
خوب در روده بزرگ اهمیت دارد و کفیر نارگیل می تواند 

سویه های مختلف باکتری های خوب را ارائه کند.
زنجبیل

ریشه زنجبیل اثر ضد التهابی و آنتی اکسیدانی در بدن 
دارد. همچنین، زنجبیل یک اثر شبه آنتی هیستامین در 
بدن دارد که می تواند به بهبود گرفتگی بینی کمک کند. 
داروها و مواد آنتی هیستامین می توانند هیستامین ها را 
مسدود کرده یا کاهش دهند و به تسکین علائم آلرژی کمک 
کنند. در صورت مصرف منظم، زنجبیل ممکن است اثری 
مشابه با یکی از داروهای بدون نسخه محبوب در این زمینه 

داشته باشد.
همچنین، زنجبیل به گوارش کمک می کند که عاملی 
کلیدی برای حصول اطمینان از عملکرد درست و کارآمد 

بدن است. گوارش خوب به جذب ویتامین ها، مواد معدنی 
و مواد مغذی دیگر از غذای مصرفی کمک می کند.

زردچوبه
بسیار شبیه به زنجبیل، زردچوبه سرشار از خواص ضد 
التهابی است. همچنین، زردچوبه می تواند التهاب را کاهش 

دهد که می تواند به بهبود گرفتگی بینی کمک کند.
C مواد غذایی سرشار از ویتامین

مصرف مواد غذایی سرشار از ویتامینC می تواند فواید 

مختلفی برای بدن انسان داشته باشد که از بهبود عملکرد 
سیستم ایمنی تا تقویت سلامت پوست را شامل می شود. با 
این وجود، مواد غذایی سرشار از ویتامین C می توانند اثری 

آنتی هیستامین نیز داشته باشند.
 C ویتامین  از  سرشار  که  چلیپایی  سبزیجات  مصرف 
هستند، مانند جوانه های بروکسل و گل کلم توصیه شده 
است. این مواد غذایی به سمزدایی کبد کمک می کنند که 

به حذف بهتر سموم از بدن کمک خواهد کرد.

5خوراکی برای مقابله با آلرژی های فصلی 

سؤالات درباره واکسن ها بسیار رایج است و شامل موارد مختلفی می شود. از اینکه 
واکسن زدن تا چه می تواند مفید باشد تا اینکه واکسن ها تا چه میزان ایمنی ایجاد 
می کنند. با گذشت یک سال از شیوع بیماری کووید-19 و مرگ ومیر گسترده ناشی 
از آن، واکسن های تولید شده امید بازگشت به زندگی معمول را در ما زنده کرده اند. اما 
سؤالات زیادی در مورد واکسن و رفتارهای پس از دریافت آن هنوز وجود دارند. اینکه 
افرادی که واکسن دریافت کرده اند چه کارهایی را می توانند یا نمی توانند انجام دهند. 
البته تحقیقات در مورد میزان و مدت محافظت واکسن هنوز ادامه دارند و مشخص 
نیست آیا واکسن می تواند در برابر سایر شکل های نوظهور ویروس ایمنی داشته باشد 
یا نه. همچنین ما هنوز نمی دانیم که آیا افراد واکسینه شده می توانند ناقل بیماری 

باشند یا نه برای همین بسیاری از دستورالعمل ها هنوز باید رعایت شوند.
۱- ایمنی کامل چه زمانی اتفاق می افتد؟

تزریق دو دوز واکسن مورد تأیید با فاصله سه یا چهار هفته برای دستیابی به حداکثر 
سطح محافظت از کووید-19 لازم است. در آزمایش های بالینی، این واکسن ها هر 
کدام حدود 9۵ درصد در پیشگیری از موارد کووید-19 را گزارش کرده اند. واکسن 
جانسون و جانسون که در ایالات متحده نیز مجاز است، با یک بار تزریق ایمنی ایجاد 

می کند و میزان اثربخشی آن 7۲ درصد گزارش شده است.
البته مشخص نیست که بعد از واکسیناسیون کامل فرد، تا چه زمانی فرد در مقابل 
ویروس مصون می ماند. واکسن کووید-19، مشابه واکسن آنفلوانزا، می تواند سالانه 

تزریق شود. مزایای آن می تواند برای مدت زمان کوتاه تر یا طولانی تر باشد.
۲- آیا افراد واکسینه شده می توانند ناقل باشند؟

داده های موجود نشان می دهند که واکسیناسیون به طور قابل توجهی باعث 
جلوگیری از عفونت در افرادی می شود که هیچ علامتی ندارند. نتایج کارآزمایی بالینی 

واکسن های ساخته و تأیید شده تا کنون مثبت و دلگرم کننده بوده است.
۳- افراد واکسینه شده می توانند بدون ماسک کنار هم باشند؟

توصیه می شود که افراد واکسینه شده می توانند در کنار دیگر افراد واکسینه شده 
در یک محیط بسته بدون ماسک حاضر شوند. با گذشت زمان، هنگامی که افراد 
بیشتری واکسینه می شوند و تعداد افراد آلوده همچنان کاهش می یابد، گردهمایی 

در بین افراد واکسینه شده ایمن خواهد بود.
۴- افراد واکسینه شده می توانند بدون ماسک بیرون بیایند؟

کارشناسان معتقدند که فعلًا همه باید در محیط های عمومی واکسن بزنند چراکه 
واکنش های ایمنی افراد مختلف متفاوت است و افراد به طور یکسانی با تزریق واکسن 
در برابر ویروس ایمن نمی شوند. ضمن اینکه ما هنوز نمی دانیم افرادی که واکسن 

می زنند آیا هنوز هم ناقل ویروس هستند یا خیر.
۵- آیا مسافرت پس از واکسیناسیون بی خطر است؟

استفاده از واکسن لزوماً چنین مجوزی به ما نمی دهد. واقعا نمی دانیم که چه انواعی 
از ویروس ممکن است به وجود بیایند یا از کجا ناشی شوند به همین خاطر سفر کردن 
هنوز هم خطرناک است. شاید گروه های کوچکی که واکسینه شده اند بتوانند کنار 

هم باشند اما سفر کردن قصه اش فرق دارد، ما نمی دانیم چه کسی در هواپیما، 
فرودگاه، ترمینال یا ایستگاه و کوپۀ قطار است و حامل چه ویروسی است.

۶- چقدر طول می کشد تا واکسیناسیون همگانی انجام شده و شرایط عادی شود؟
تا اکنون بیش از 300 میلیون نفر در سراسر جهان واکسینه شده اند. محققان 
می گویند بین 7۵ تا ۸0 درصد مردم قبل از رسیدن به مصونیت گله ای باید واکسینه 
شوند. وقتی مصونیت گله ای ایجاد شود موارد ابتلا کاهش می یابند و مراحل بازگشت 
به فاز قبل از بیماری آغاز می شود. ولی واقعیت این است که نمی توان زمان دقیقی را 
ذکر کرد شاید باید صبر کنیم تا بخش عمده ای از افراد واکسینه شوند. احتمالًا بعد از 
آن می توان از شرایط نسبتاً عادی سخن گفت و فعالیت های معمول و گردهمایی ها 

و سفرها را از سر گرفت.

تزریق واکسن و اقدامات پس از آن؛ چه کارهایی مجاز است؟
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اجتماعی

مسئول معاونت تربیت آموزش عقیدتی سیاسی سپاه امام علی بن ابیطالب)ع(: 

اجرای ویژه برنامه های بسیج و سپاه  در 
هفته عقیدتی سیاسی

مسئول معاونت تربیت آموزش عقیدتی سیاسی سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( 
برنامه های پیش بینی شده سپاه و بسیج استان قم را در هفته عقیدتی سیاسی 

تشریح کرد. 
حجت الاسلام احمد احمدی پیش از ظهر دیروز در جمع خبرنگاران  ضمن 
استاد مرتضی  و دومین سالگرد شهادت شهید  فرارسیدن چهل  گرامیداشت 
مطهری هفته معلم و هفته عقیدتی سیاسی در سپاه گفت: به لحاظ شخصیت 
 1۲ تا  ماه  اردیبهشت   ۶ از  ایشان  شهادت  از  بعد  مطهری  شهید  استثنایی 

اردیبهشت ماه، هفته عقیدتی سیاسی و هفته معلم نامگذاری شده است.
وی با اشاره به نگاه مقام معظم رهبری درباره شخصیت شهید مطهری گفت: 
شناسایی  در  وافر  بصیرت  و  هوشمندی  مستند،  ناب  اسلام  شناخت  و  فهم 
جریان های منحرف و شجاعت و بی پروایی در برخورد با جریان های منحرف سه 

ویژگی شاخص استاد مطهری از نگاه رهبر معظم انقلاب است.
احمدی اظهارداشت: با توجه به آغاز هفته عقیدتی سیاسی در سپاه، برنامه های 
پیش بینی شده در دو بخش سپاه و بسیج استان قم با توجه به شیوع ویروس کرونا 

و وضعیت قرمز استان، به صورت غیرحضوری و مجازی خواهد بود.
مسؤول معاونت تربیت و آموزش عقیدتی سیاسی سپاه قم ادامه داد: برنامه های 
سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( در چهار محور تبیین و ترویج اندیشه های شهید 
مطهری در قالب پاورپوینت و مقاله نویسی، تبیین و ترویج نقش عناصر تاثیرگذار 
در تربیت و آموزش های عقیدتی، تکریم و تجلیل از برترین های تربیت آموزش 
عقیدتی شامل بسیجیان، سربازان و پایوران و همچنین تکریم و تجلیل از فراگیران 

برتر پیش بینی شده است.
حجت الاسلام احمدی ضمن اشاره به برنامه های سازمان بسیج فرهنگیان در 
هفته عقیدتی سیاسی افزود: تکریم و تجلیل از معلمان و فرهنگیان به ویژه آنان که 
در ایام کرونا در تعلیم و آموزش نقش موثری داشته اند، برگزاری مسابقه کتابخوانی 
از یکی از کتاب های شهید مطهری، تجلیل از خانواده شهدای معلم، جمع آوری 
آینده،  آثار شهدای فرهنگی جهت برگزاری کنگره شهدای فرهنگی در سال 
توانمندسازی معلمان، فضاسازی محیطی، تبلیغات تلویزیونی و فضای مجازی 
و همچنین گلباران مرقد شهید مطهری )در صورت امکان( از جمله برنامه های 

بسیج فرهنگیان است.
وی در خصوص برنامه ریزی های دیگر رده های سپاه قم تصریح کرد: همچنین 
با موضوع راهکار های مشارکت  نویسی  روابط عمومی فراخوان مقاله  معاونت 
حداکثری در انتخابات و فراخوان عضویت در کانال تربیتی، اخلاقی و معرفتی در 

پیام رسان سروش را ایجاد کرده است.
را  بصیرتی  نشست های  استان  سپاه  سیاسی  معاونت  داد:  ادامه  احمدی 
بصورت محدود  با رعایت دستورالعمل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی 
در رده های بسیج پیش بینی کرده است و معاونت فرهنگی اجتماعی فضا سازی 
سطح شهر را عهده دار است و همچنین در بخش معاونت فرهنگی و خانواده، برای 

خانواده ها برنامه هایی نیز پیش بینی شده است.
وی در پایان با اشاره به برنامه های پیش بینی شده ویژه دانش آموزان گفت: 
برگزاری نقاشی در مقطع ابتدایی با موضوع ماه مبارک رمضان، امام علی )ع( و 
معلم، مسابقه خطاطی در مقطع متوسطه با موضوع یکی از زیباترین کلام های 
امام علی )ع( و قصه گویی یکی از داستان های راستان شهید مطهری در قالب 

کلیپ از جمله این برنامه ها است.
 

مدیرکل ارتباطات استان قم:

سه خدمت پرمراجعه ادارات باید 
الکترونیکی شود

روی  بر  فعال  خدمات  به  اشاره  با  قم  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
گفت:  خدمت   ۲1 و  اجرایی  دستگاه   14 شامل  همراه  دولت  اپلیکیشن 
دستگاه های اجرایی استان وظیفه دارند، سه خدمت پرمراجعه خود را از طریق 

اپلیکیشن دولت همراه در دسترس مردم قرار دهند. 
جواد غلام پور در گفت و گویی اظهار داشت: با بهره گیری از سامانه دولت 
همراه، مردم می توانند به جای مراجعه  حضوری برای دریافت خدمات دولتی، هر 

زمان و هر جا این خدمات را درخواست کنند.
حقوق  زیست،  محیط  حفظ  اشتغال،  هوا،  آلودگی  چالش های  حل  وی 
شهروندی و ایجاد بهره وری، مهم ترین دستاوردهای دولت همراه دانست و افزود: 

دولت همراه یکی از ابزارهای است که منابع موجود را محور قرار می دهد.
دبیر کارگروه دولت الکترونیک قم تصریح کرد: این روزها و در شرایطی که به دلیل 
شیوع کرونا در کشور، یکی از مهم ترین  راه های جلوگیری از گسترش بیشتر این 
ویروس، تا حد ممکن خانه نشینی و رعایت فاصله گذاری اجتماعی عنوان شده، 
دولت الکترونیک و ارائه خدمات دولتی به صورت غیرحضوری و الکترونیکی یکی 
از مهم ترین اقداماتی است که می تواند مورد توجه افرادی که به این خدمات نیاز 

دارند قرار بگیرد.
غلام پور با اشاره به  مصوبه  ستاد ملی کرونا درباره دولت الکترونیک افزود: هم 
اکنون خدمات فعال بر روی اپلیکیشن دولت همراه شامل 14 دستگاه اجرایی و 
۲1 خدمت می باشد و دستگاهای اجرایی موظفند از طریق ستاد متبوع پیگیری 

کرده و سه خدمت پرتردد خود را درسامانه سکوی دولت همراه ارایه دهند.
وی به جشنواره شهید رجایی اشاره کرد و افزود : ارزیابی دستگاه ها از خرداد 
ماه آغاز می شود که تحقق دولت الکترونیک اولویت نخست در ارزیابی دستگاه 

ها به شمار می آید.
وی با اشاره به 300 امتیاز سنجش دولت الکترونیک در جشنواره شهید رجایی 
تصریح کرد: شاخص های سنجش توسعه دولت الکترونیک شامل ارایه خدمات 
در میز خدمت 1۲0 امتیاز، مشارکت الکترونیک شهروندان در فرآیندها 30 امتیاز، 
استانداردسازی تارنما ۵۵ امتیاز، کیفیت واگذاری خدمات دستگاه به دفاتر 4۵ 

امتیاز و احراز هویت الکترونیکی به خدمت گیرندگان ۵0 امتیاز می باشد.
 

رئیس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:

آغاز واکسیناسیون کرونا ویژه سالمندان 
رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: واکسیناسیون کرونا با اولویت سالمندان 
بالای ۸0 سال به عنوان اولین مرحله واکسیناسیون عمومی مردم از امروز در این 

استان آغاز شد. 
سیامک محبی افزود: در همین راستا واکسیناسیون سالمندان بالای ۸0 سال 
همه روزه از ساعت 1۵ تا 1۸ عصر با فراخوان مراقبان بهداشت که طی تماس 
تلفنی صورت می گیرد، در مرکز شماره یک واکسیناسیون کرونا واقع در میدان 

روح الله، جنب دانشکده بهداشت انجام می شود.
وی اضافه کرد: با توجه به این که واکسیناسیون کرونا بر اساس کد ملی و سامانه 
سیب صورت می گیرد، همه سالمندان باید قبل از مراجعه برای واکسیناسیون در 

پایگاه سلامت تشکیل پرونده داده باشند.
وی تاکید کرد: اولویت تزریق واکسن با سالمندانی است که پرونده دارند و 

مراقبان سلامت برای مراجعه آن ها به پایگاه تماس گرفته باشند.
محبی بیان کرد: حدود 10 هزار سالمند بالای ۸0 سال در استان قم زندگی 
می کنند که برای واکسیناسیون این جمعیت محدودیتی در تامین واکسن کرونا 

وجود ندارد.
به گفته وی، تزریق واکسن کرونا به سالمندان بالای ۸0 سال از امروز ۶ تا 11 
اردیبهشت ماه جاری ادامه دارد و در مرحله بعد اولویت با سالمندان بالای ۶0 سال 

است که به زودی اعلام خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: مرکز واکسیناسیون کرونا صبح ها ویژه تزریق واکسن به 
کارکنان بخش بهداشت درمان دولتی و خصوصی، اعضای سازمان نظام پزشکی 

و سایر اقشار اولویت دار از جمله پاکبانان است.
رئیس مرکز بهداشت قم تاکید کرد: تزریق واکسن پس از  ارائه کارت شناسایی 

معتبر و احراز هویت صورت می گیرد.

رئیس دانشگاه علمی کاربردی استان قم:

رسالت دانشگاه توسعه کار آفرینی است
تقویت  را  دانشگاه ها  رسالت  قم  استان  علمی کاربردی  دانشگاه  رئیس 
آموزش های رسمی و فوق برنامه خود در جهت توسعه کارآفرینی و افزایش کمی 

و کیفی کارآفرینان برشمرد.
کارآفرینی،  مفهوم  برای  اظهارداشت:  گفت وگویی  در  نادری  محمدحسن 
مفهوم  از  عامه  که  آنچه  اساس  بر  اما  است؛  شده  ذکر  متفاوتی  تعریف های 
کارآفرینی انتظار دارند، ایجاد ارزش افزوده با ویژگی های خاصی به ویژه در توسعه 
اقتصادی را کارآفرینی می دانند، لذا اصلی ترین نقش دانشگاه ها تربیت نیروی 

انسانی جهت توسعه همه جانبه است.
وی افزود: نگاه های مختلفی برای توسعه در جامعه وجود دارد در یک نگاه 
کلی می توان گفت انتظار جامعه از دانشگاه ها در مسیر توسعه در دو سطح 
بررسی می شود؛ یک سطح این است که دانشگاه ها باید نیروی لازم برای توسعه 
جامعه را فراهم کنند و سطح دوم که سطح عمیق تری است اینکه دانشگاه ها باید 
انسان های فرهیخته را تربیت کنند که بتوانند در بخش های مختلف از جمله 

اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی نقش ایفا کنند.
ایرادهای  اقتصادی دانست که  به مسائل  ناظر  بیشتر  را  اول  نادری دیدگاه 
زیادی هم در پی دارد و خاطرنشان کرد: از جمله ایرادها این است که پرداختن 
بخش هایی از دانش مثل دانش بنیادین و علوم انسانی را کمتر ضروری می داند 
و اولویت کمتری برای آن قائل است. در این دیدگاه چون بر سرعت عمل تاکید 
دارد و سرعت رسیدن به توسعه خیلی مهم است، به همین جهت آنها را در اولویت 

کمتری قرار می دهد.
رئیس دانشگاه علمی کاربردی درخصوص دیدگاه دوم که نگاهی همه جانبه 
به موضوع دارد، تصریح کرد: دانشگاه ها در مسیر توسعه یک نقش محوری و 
هدایتگری دارند و این یک دیدگاه علمی است، چراکه اولویت بندی فعالیت های 
مورد نیاز توسعه را بر اساس اولویت بندی علمی ترسیم می کند که دانشگاه ها نیز 
در این دیدگاه نقش اساسی بازی می کنند، چراکه تربیت نیروی انسانی را بر عهده 

می گیرند و علاوه بر نقش هدایتگری عهده دار نقش اجرایی نیز هستند.
وی در نگاه اول کارآفرینی را مترادف با ایجاد شغل قلمداد کرد و گفت: در نتیجه 
نیازهای مقطعی جامعه هست که هدایت گر دانشگاه ها می شود، به عبارتی 
دانشگاه ها باید نیاز امروز جامعه را برآورده و بر اساس آن فعالیت های کارآفرینی 
خود را  طرح ریزی کنند که البته ایرادهایی نیز بر آن وارد است، به عنوان نمونه 
در یک دوره دانشگاه مسئول پاسخگویی به نیاز اجتماعی متقاضیان ورود به 
دانشگاه ها شدند و اکنون می توان مشاهده کرد که نحوه پاسخگویی به این نیاز 
توسط دانشگاه ها چه عملکردی داشته، همچنین در دوره اخیر دیده می شود 
که با توجه به نرخ قابل توجه بیکاری در دانش آموختگان دانشگاه ها از دانشگاه 

انتظار می رود که مهارت افزایی و کارآفرینی را سرلوحه قرار دهد.
نادری با توجه به همان نگاه دیدگاه اول ادامه داد: ضرورت های مقطعی جامعه 
انتظار دارد که دانشگاه برنامه های ایجاد مهارت و افزایش کارآفرینان را ملاک 
قرار دهد و مهارت زایی که الان سرلوحه دانشگاه ها قرار گرفته، طبق دیدگاه 
اول که پاسخگویی سریع چندگانگی مختلفی وجود داشت، ممکن است نیاز به 
بررسی های چندجانبه و همه جانبه باشد تا لوازم توسعه و ایجاد کارآفرینی را حتی 

اگر زمان بر باشند را  در همین مسیر بررسی و اجرا آن ها هدایت کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که موضوع کارآفرینی در دانشگاه باید کدام مسیر 
را طی کند، اظهار کرد: اگر بخواهیم اسیر حرکت های شتاب زده نشویم باید 
بر اساس ماموریت هر دانشگاه عمل کنیم؛ یعنی اینکه ماموریت هر دانشگاه 
مشخص باشد و بر اساس آن برنامه های خود را برای توسعه کارآفرینی به صورت 
دقیق و علمی مشخص کرده و در پی آن حرکت کند. این رسالتی است که همه 

دانشگاه ها باید بدان عمل کنند.
نادری بااشاره به مهارت محوری دانشگاه جامع علمی کاربردی افزود: رسالت 
این مجموعه تربیت نیروی مورد نیاز حوزه های شغلی در بخش های مختلف 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جامعه است و  بر همین اساس با رویکردی همه 
جانبه به موضوعات نگاه می کند، لذا توجه به ماموریت این دانشگاه انتظار اول 

جامعه در ایجاد شغل و توسعه کارآفرینی باید پاسخ داده شود.
وی تصریح کرد: ماموریت دانشگاه علمی کاربردی از ابتدای تاسیس کاملًا 
مشخص بود و ارتباط عمیق و مشخصی با حوزه های شغلی داشته که برهمین 
اساس توسعه رشته ها در دانشگاه علمی کاربردی در نظر گرفته شده؛ به این معنا 
که در هردو آموزش های رسمی و فوق برنامه، برنامه هایی برای توسعه کارآفرینی 
موجود است، لذا در آموزش های رسمی دروس مشترکی به نام درس مهارت های 
مشترک برای تمامی دانشجویان دانشگاه است که هرکس در هر رشته ای که 

تحصیل می کند باید آن ها را بگذراند.
 

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم :

تمثال شهدا به تابلوهای شوارع و معابر 
شهری افزوده می شود

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم از اضافه شدن تصاویر شهدا به تابلوهای 
شوارع و معابر شهری مزیّن به نام آنان در آینده ای نزدیک خبر داد.

عبدالله جلالی در نشست رسمی علنی روزدوشنبه  شورای اسلامی شهر قم 
با بیان ضرورت بهره مندی از فیوضات ماه مبارک رمضان به مناسبت روز هفتم 
اردیبهشت ماه خاطر نشان کرد: این روز به نام روز ایمنی حمل و نقل نامگذاری 
شده و از این رو شایسته است تا از همه تلاشگران مدیریت شهری در این حوزه و 

به همین مناسبت تقدیر و تشکر شود.
وی همچنین به مناسبت پانزدهم ماه مبارک رمضان و سالروز ولادت امام حسن 
مجتبی )ع( توجه داد و گفت: این روز هم به نام روز إکرام ایتام و تکریم خیرین 
است و امیدواریم بتوانیم به تأسی از کریم اهل بیت )ع(، دست نیازمندان را 
بگیریم و گامی در جهت إکرام ایتام برداریم. رئیس شورای اسلامی شهر مقدس 
قم همچنین به در پیش بودن مراسم لیالی قدر اشاره و اضافه کرد: یکی از مهم 
ترین دعاها در این شب های مبارک، دعا برای محو و نابودی ویروس منحوس 
کروناست، چراکه این شیوع این بیماری دنیا را تحت تأثیر قرار داده و مشکلات 
مختلفی را به وجود آورده است. جلالی همچنین با تقدیر از تصمیم سازی و 
اقدامات خوب مدیریت شهری در نامگذاری شوارع و معابر شهری اظهار کرد: 
خوشبختانه بسیاری از کوچه های شماره گذاری شده با حفظ شماره، مزیّن به 

نام شهدایی شده است که ساکن همان کوچه یا محله بوده اند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در عین حال ابراز امیدواری کرد تمثال مبارک 
شهدا نیز در آینده ای نزدیک به تابلوهای مربوط به این کوچه ها اضافه شود تا این 

اقدام مدیریت شهری به شکل کامل تری بروز و ظهور داشته باشد.
 

 سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم  خبرداد:

راه انداری سامانه غربالگری
 کودکان 5 تا ۶ ساله 

سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم از راه انداری سامانه 
غربالگری کودکان ۵ تا ۶ ساله خبر داد . 

محمد علیمرادی اظهارداشت: طرح غربالگری اضطراب کودکان ۵ تا ۶ ساله با 
هدف شناسایی زودهنگام اضطراب کودکان، ارجاع زودهنگام جهت مداخلات 
تخصصی و افزایش اطلاعات والدین در خصوص پیشگیری از اضطراب کودکان  
از سنوات قبل در مهدهای کودک استان برگزار می شد که با توجه به شیوع کرونا و 
تعطیلی مهدهای کودک ، سازمان بهزیستی کشور با راه اندازی سامانه ای خاص 
این طرح را بصورت مجازی اجرا نموده است . علیمرادی خاطرنشان کرد:  شایع  
ترین اختلالات دوران کودکی اختلالات اضطرابی است و بسیاری اوقات علائم 
این اختلال با فرآیند رشد طبیعی کودک اشتباه گرفته شده و مانع تشخیص و 
مداخلات به موقع می شود و در صورت بی توجهی ، عدم تشخیص به موقع و 
درمان نشدن تا سنین نوجوانی و بزرگسالی ادامه می یابد و موجب افت عملکرد 
تحصیلی، اجتماعی و شغلی فرد و یا منجر به افسردگی و سوء مصرف مواد مخدر 

می شود.

گزارش از: فاطمه دهقان نیری

ازدواج و تشکیل خانواده همچون همه قراردادهای اجتماعی، با تغییر شرایط 
فرهنگی و اجتماعی دستخوش تحولات پایه ای شده و دیگر هلهله میهمانان و 
شنیدن کلمه »بله« کمتر دیده و شنیده می شود؛ موضوعی که به باور کارشناسان 
اجتماعی شواهدی همچون تقلید از زندگی الگوهای اجتماعی در کمرنگ شدن 

آن نقش دارد.
دیرزمانی نه چندان دور، با رسیدن دختر و پسر به سن ازدواج، شور و هیجانی در 
خانواده ها به راه می افتاد و در هر میهمانی و رفت و آمدی، سخن از ازدواج و انتخاب 
مورد مناسب برای تشکیل زندگی مشترک بود. پدربزرگ ها و مادربزرگ ها بر اساس 
سلیقه خود به نوه ها پیشنهاداتی می دادند و به اصطلاح او را از وقت ازدواجش 

آگاه می کردند.
اما با تغییر همه شرایط فرهنگی و اجتماعی، به مرور تقلید از الگوهای اجتماعی، 
گسترش تصور نادرست از دست دادن آزادی های فردی و غلبه مشکلات اقتصادی، 
ازدواج را به خرده فرهنگی برای جوانان بدل کرده تا آنجا که به هزاران بهانه واهی و 

غیر واهی ازدواج را در اولویت چندم زندگی خود قرار داده اند.
خرده فرهنگ و اولویت چندم شدن ازدواج با گسترش فضای مجازی و برجسته 
شدن زندگی هنرمندان، ورزشکاران و به طور کلی چهره های فالووردار که از سن 
ازدواج پا را فراتر نهاده اما همچنان بر طبل مجردی می کوبند دوچندان شده است. 
در این جا این پرسش مطرح است که چه دلیل و عاملی جوانان را به سمت و سویی 
کشانده که پس از تحصیل، اشتغال، کسب موقعیت های اجتماعی و شغلی مناسب 

و غیره باز هم به مقوله تشکیل خانواده و ازدواج فکر نمی کنند؟
موضوعی که ژیلا آهنگرزاده روانشناس بالینی در گفت وگو با خبرنگار حوزه زنان و 
خانواده به آن اشاره و تاکید کرد: متاسفانه زیرساخت ها و چرایی ازدواج به درستی 
تعریف نشده و همچنان این باور که با ازدواج فقط باید به شادی و رفاه رسید پابرجا 
است که با مشاهده مغایرت زندگی سایر افراد با این باور، تمایل به ازدواج را در جوانان 

از بین برده است.
ازدواج بر اساس سه نگرش شناختی، هیجانی و رفتاری شکل می گیرد

این روانشناس با یادآوری اینکه نگرش به مساله ازدواج دارای سه جز شناختی، 
هیجانی و رفتاری است، ادامه داد: نگرش شناختی مربوط به اطلاعاتی است که 
ما درباره افراد و موضوعات به دست می آوریم و نسبت به آن ها نگرش هیجانی در 
ما شکل می گیرد که این هیجان می تواند مثبت یا منفی باشد. نگرش رفتاری هم 
یعنی به تبع آن دو جز یعنی شناخت و هیجان، تصمیم می گیریم کاری را انجام 

دهیم.
آهنگرزاده افزود: ضمن اینکه ازدواج کردن مانند همه مسایل اجتماعی، به چند 
عامل جسمانی، روانی، اجتماعی و معنوی که سازمان جهانی بهداشت آن ها را 
ابعاد سلامت تعریف کرده است، بستگی دارد؛ جسمانی یعنی رشد کامل، روانی 
یعنی آمادگی پذیرش تعهد و وفاداری، اجتماعی یعنی مسئولیت پذیری و معنوی 
یعنی باور افراد برای رسیدن به تکامل و تمایل به اینکه این تکامل را در کنار فردی 

دیگر تجربه کنند.
چرا افراد تن به ازدواج نمی دهند؟

این روانشناس بالینی در پاسخ به اینکه چرا افراد در دهه های اخیر تن به ازدواج 
نمی دهند، توضیح داد: باور عمومی جامعه دلیل بالا رفتن سن ازدواج را مسایل 
معیشتی عنوان می کند در حالیکه دلیل اصلی و باطنی فرهنگی است و فرهنگ 

حاکم بر همه ابعاد و عوامل دیگر است.  
وی با بیان اینکه شاهد مدعا هنرمندان و سلبریتی هایی که با وجود تامین معیشت 
کامل به ازدواج تمایلی نشان نمی دهند، تصریح کرد: برخی هنرمندان علاوه بر 
دلایل عامه مردم برای ازدواج نکردن، معتقد هستند زندگی مجردی، آزادی عمل و 
اختیار بیشتری به آن ها می دهد و در این دوران لذت بیشتری به صورت فردی تجربه 

می کنند. همین نگرشِ محدودیت باعث می شود تن به ازدواج ندهند.
آهنگرزاده یادآور شد: شکست های زندگی مشترک همراه با طلاق های عاطفی 

و حقوقی گرچه در مورد افراد مختلف جامعه وجود دارد اما در هنرمندان به دلیل 
سلبریتی و الگو بودن به ویژه برای نوجوانان و جوانان بیشتر نمایان و حساس تر 

است. همین موضوع از دلایل دیگر این قشر هنرمند برای پس زدن ازدواج است.
نبود نگاه انسانی و اخلاق مدارانه در امر ازدواج

این روانشناس بالینی یکی دیگر از دلایل افزایش سن ازدواج را درست تعریف 
نشدن هدف و ساختار ازدواج در باور عمومی دانست و خاطرنشان کرد: هدف از 
ازدواج تکامل یافتن و رسیدن به خوشبختی در کنار دیگری است نه تامین نیازها 
و خواسته های عاطفی و مادی که متاسفانه  در باور عمومی اینگونه جا افتاده که 

شخص مور نظر برای ازدواج باید مسایل عاطفی و مادی ما را تامین کند.
آهنگرزاده با تاکید بر اینکه داشتن نگاه انسانی و اخلاق مدارانه مهمترین محور در 
رسیدن به تکامل با ازدواج است، ادامه داد:  با ازدواج در غم و شادی هم شریک می 
شویم و فقط قرار نیست در آن شادی باشد. پس باید کسی که با او پیوند بسته ایم را 
دوست بداریم، احترام بگذاریم و شادی و نشاط و خوشحالی و رنج و اندوه را در کنار 

هم تجربه کنیم و پشت سر بگذاریم.
نفوذ عوامل سخت افزاری و نرم افزاری در مقوله کمرنگ شدن ازدواج

طهورا نوروزی، پژوهشگر و مشاور خانواده هم در گفت و گو با خبرنگار ایرنا،در پاسخ 
به چرایی کاهش ازدواج با یادآوری اینکه به طور کلی دو نگاه سخت افزاری و نرم 
افزاری به مقوله ازدواج وجود دارد، افزود: از اقتصاد و تامین معیشت به عنوان عامل 
سخت افزاری ازدواج و از تغییر معیارهای ازدواج و مباحث فرهنگی، خوی فردگرایی 
و تجردمحوری به عنوان عامل نرم افزاری می توان نام برد. گروهی بر این باورند که 
گذران زندگی دشوار شده و فشار اقتصادی عامل اصلی ازدواج نکردن جوانان است 
اما با نگاهی به خرده فرهنگ های شکل گرفته در خانواده ها درمی یابیم که غلبه 
انتظارهای نابجا، چشم و هم چشمی ها و نگاه های ظاهرگرایانه بر سختی های 

معیشتی ازدواج افزوده است.
وی ادامه داد: زمانی که در خانواده های ایرانی، زن و مرد حوزه های فردگرای 
پررنگی برای خود تعیین کنند و عبارت هایی مانند »حساب بانکی خودم« یا »ملک 
خودم« در اولویت قرار گیرد، موضوع شراکت، همراهی و تعامل به مرور کمرنگ تر و 
فردگرایی برجسته تر خواهد شد بنابراین هدف از ازدواج که درکنار هم بودن و از بین 

بردن فردگرایی است به قهقرا می رود.
نوروزی در بیان راهکار پیشگیری از تجرد قطعی جوانان اظهار داشت: کانون 
خانواده و به خصوص پدر ومادر به عنوان نخستین افرادی که فرزند با آنان سروکار 
دارد و نخستین بارقه های تربیتی را از آنان می آموزد، در تشدید کمال گرایی 
مطلق نسل جوان نقش بسزایی ایفا می کنند. والدین بر اساس عواطف خود، 
همواره فرزند خود را برتر از سایرین می بینند به همین دلیل در انتخاب ملاک 
های ازدواج نیز سعی در برگزیدن بهترین دارند. همین امر باعث شکل گیری 
کمال طلبی در فرزندان می شود. ما نمی گوییم که تحقیق نشود و شاخص ها 
ارزیابی نشود اما دیگر آن درجه از کمال طلبی که منجر به فردگرایی و مانع ازدواج 

شود اشتباه است.

چرا افراد تن به ازدواج نمی دهند؟

ازدواج در چالش کمال طلبی و مشکلات اقتصادی

کرونا دستاوردهای منفی بسیاری را در امر آموزش 
ایجاد کرده است تبعات تعطیلی مدارس در روزهای 
کرونایی ممکن است چالش های جبران ناپذیری برای 

دانش آموزان به همراه داشته باشد.
بدون  کرونایی  روزهای  در  مدارس  هوای  و  حال 
دیگر  نداشت  تعریفی  چندان  آموزان  دانش  حضور 
سروصدای هیاهوی بچه ها در زنگ های تفریح به گوش 
یواشکی سر  پچ پچ های  و  از شیطنت ها  و  نمی رسید 
کلاس وصف های طولانی یک قد خبری نبود؛ تصور 
میز و نیمکت های خالی آن هم در طول سال تحصیلی، 
تنها روزهای نبرد تحمیلی را در ذهن ها تداعی می کند 
اگرچه شرایطی که کرونا برای ما ایجاد کرد کمتر از یک 

جنگ تمام عیار نداشت.
بلافاصله بعد از شدت گرفتن بیماری، آموزش مجازی 
جای خود را به آموزش حضوری می دهد آموزشی که 
اگرچه در این شرایط دشوار پیش آمده، بهترین گزینه 
برای جلوگیری از تعطیلی آن بود اما به گفته بسیاری 
از مسئولان آموزشی، قطعاً جای آموزش حضوری را 
نمی تواند بگیرد چراکه در امر آموزش وپرورش ارتباط 
بود  خواهد  تر  گزار  تأثیر  شک  بدون  چهره  به  چهره 
مشارکت  نیازمند  صدالبته  جدید  شرایط  مدیریت  و 

حداکثری والدین عزیز با معلمان تلاشگر است.
همان طور که به پایان یک سال تحصیلی پرالتهاب 
نزدیک تر می شویم دغدغه ارزیابی دانش آموزان مطرح 
می شود و در پی آن نگرانی والدینی که همپای معلمان 
بیشتر  کردند  هماهنگ  درس  باکلاس های  را  خود 
وضعیت  بررسی  به منظور  اساس  همین  بر  می شود 
مدارس و عملکرد آن ها همچنین تحلیل تبعات تعطیلی 
مراکز آموزشی در شرایط کرونایی به گفت وگو با تعدادی 

از معلمان و والدین عزیز پرداختیم.
زهرا نادری در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در قم با 
اشاره به دستاوردهای منفی کرونا در امر آموزش اظهار 
داشت: تعطیلی مدارس هزینه های بالای اقتصادی و 
اجتماعی را برای افراد جامعه به همراه دارد به ویژه تأثیر 
آن بر دانش آموزان حاشیه نشین و آسیب پذیر به مراتب 
بیشتر بوده و مشکلات سایر جنبه های زندگی آن ها را 

نیز تشدید می کند.
 دستاوردهای منفی کرونا در امر آموزش وپرورش 

به گفته این مسئول آموزشی برخی از والدین برای 
لازم  آمادگی  خانه  در  فرزندانشان  دور  راه  از  تحصیل 
روبرو هستند  با مشکلاتی  زمینه  این  و در  نداشته  را 
البته این امر در مورد والدینی که تحصیلات و منابع 
محدودتری دارند صادق است که به هر دلیلی ممکن 
است برای افزایش امکانات، دسترسی را نداشته باشند.
وی افزایش نرخ ترک تحصیل را از دیگر تبعات این 
نوع آموزش قلمداد کرد و گفت: بعد از تعطیلی های 
آموزان  دانش  بازگشت  از  اطمینان  طولانی مدت، 
بازگشایی  هنگام  در  آموزشی  محیط  در  ماندن  و 
مدارس، چالش مهمی است البته این امر نیز در مورد 
خانواده های مضطرب با اقتصاد ضعیف صدق می کند.
و  اجتماعی  فعالیت های  مرکز  را  مدارس  نادری 
تعاملات انسانی دانست و افزود: با تعطیلی مدارس 
بسیاری از دانش آموزان ارتباط اجتماعی را که برای 
رشد و یادگیری ضروری است را از دست می دهند و 
به نوعی دچار انزوای اجتماعی می شوند این مورد نیز 

قطعاً تبعات خاص خود را دارد.
وی درزمینهٔ ارزیابی دانش آموزان در چنین شرایطی 
می گوید: تعطیلی مدارس، ارزیابی های تقویمی به ویژه 

امتحانات پرمخاطره که تعیین پذیرش یا پیشرفت در 
مقاطع تحصیلی را بر عهده دارند را با بی نظمی مواجه 
تعویق  به  و  مختلف  راهکارهای  همین  که  می سازد 

انداختن، نگرانی های جدی به همراه دارد.
اخلال در ارزیابی ها مساوی با افزایش استرس 

دانش آموزان
این کارشناس آموزشی بابیان دیگر مشکلات تعطیلی 
به  دسترسی  که  درزمانی  می کند:  تصریح  مدارس 
یادگیری متغیر می شود نگرانی در مورد رعایت انصاف 
قطعاً وجود دارد اخلال در ارزیابی ها نیز به هر دلیلی 
آن ها  خانواده های  و  آموزان  دانش  استرس  به  منجر 

می شود و می تواند از ارزش کار بکاهد.
برخی از والدین شاغل نیز در مورد تعطیلی مدارس 
می گویند: در صورت نبود گزینه های جایگزین، والدین 
شاغل ما، هنگام تعطیلی مدارس کودکان خود را تنها 
می گذارند و این مسئله خود می تواند منجر به رفتارهای 
پرخطر شود که در این صورت شکافی در مراقبت از 
کودکان به وجود می آید. این والدین با تعطیلی مدارس 
ممکن است با هزینه های بالای اقتصادی مواجه شوند 
و به منظور مراقبت از فرزندان خودکارشان را از دست 
بدهند که این نتیجه از دست دادن دستمزد و تمایل به 
تأثیر منفی بر بهره وری دارد و زمینه نگرانی و استرس و 

ایجاد چالش های بسیاری را فراهم می سازد.
در  مدارس  وضعیت  به  رسیدگی  می رسد  نظر  به 
چنین شرایط بحرانی که به عاملی مهم برای تهدید 
نگاه های  نیازمند  است  تبدیل شده  آموزش وپرورش 
گسترده تر و عمیق تری از جانب مسئولان است تا برای 
جبران خلأهای ناشی از این بحران جهانی اقدامات 

لازم صورت پذیرد.

چالش منفی کرونا برای آموزش  و پرورش ؛

 آیا دانش آموزان دچار انزوای اجتماعی می شوند؟
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رییس اتحادیه املاک:

قیمت مسکن باید ۲5 درصد کاهش یابد

رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه تعطیلی دفاتر املاک منجر به ایجاد 
مشکلاتی برای خریداران و فروشندگان شده و درخواست بازگشایی دفاتر با رعایت 
پروتکلهای بهداشتی را داریم گفت: برای اینکه مردم مقداری توان خرید پیدا کنند 

باید قیمت مسکن حداقل ۲۵ درصد کاهش پیدا کند.
مصطفی قلی خسروی اظهار کرد: از روز ۲1 فروردین ماه که دفاتر املاک تعطیل 
شده اند مشکلاتی برای طرفین معامله ایجاد شده و به همین دلیل تقاضا داریم 
در دسته بندی کرونا جزو گروه شغلی 1 محسوب شویم تا بتوانیم فعالیت کنیم و 
به مردم خدمات بدهیم. بخصوص که به فصل جابه جایی مستاجران نزدیک می 

شویم و لازم است تا نسبت به انجام معاملات چاره اندیشی شود.
وی افزود: فعالیت دفاتر املاک، بیشتر از طریق تلفن انجام می شود. زمانی 
هم که متعاملین در اتاق قرارداد حضور می یابند فاصله اجتماعی و پروتکلهای 
بهداشتی رعایت می شود. ما از ابتدای سال دائما تعطیل بوده ایم؛ در حالی که 

لازم است به کار مردم رسیدگی کنیم.
رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه هم اکنون بسیاری از مردم مجبور به 
جابه جایی هستند گفت: عده ای خانه  خود را فروخته اند یا مستاجرانی هستند 
که حکم تخلیه برایشان صادر شده است؛ در حالی که ما نمی توانیم سرویس 

بدهیم.
خسروی درباره وضعیت بازار مسکن گفت: در شرایط فعلی معامله ای انجام 
نمی شود اما قبل از عید قیمتها 10 تا 1۵ درصد پایین آمده بود. بعد از این هم 
باید قیمتها بیش از ۲۵ درصد کاهش یابد تا مردم مقداری توان خرید پیدا کنند. 
بارها اعلام کرده ایم ستاد تنظیم بازار برای مسکن ایجاد شود و پلیس امنیت به 
عنوان عضو این ستاد بر بازار نظارت کند. به طور مثال ما اعلام می کنیم قیمتها 
کاهش پیدا کرده، بعد عده ای بخر و بفروش مصاحبه می کنند که کاهش نیافته 
است. سوداگران به دلیل منافع خود مخالف پایین آمدن قیمتها هستند. لذا باید بر 

فعالیت این افراد نظارت شود.
وی درخصوص تاثیر ثبت اطلاعات ملکی خانوارها در ساماندهی به بازار مسکن 
گفت: سامانه املاک و اسکان برای شناسایی وضعیت سکونتی افراد طراحی شده 
است. اولا ایجاد چنین سامانه ای نشان می دهد دولت تا کنون هیچ نوع آماری از 
بخش مسکن نداشته است. سال 1394 قانون مالیات بر خانه های خالی تصویب 
شد اما بعد از گذشت شش سال می خواهند آن را عملیاتی کنند. دو ماه هم برای 

ثبت اطلاعات فرصت داده اند که عمر این دولت به پایان می رسد.
رییس اتحادیه مشاوران املاک گفت: در تمام کشورها ۸ تا 10 درصد خانه ها را 
برای جابه جایی، خالی نگه می دارند. نمی شود کسی که خانه خود را فروخته، 
در خیابان بماند. به اعتقاد من آماری از خانه های خالی وجود ندارد. داده های 
بانک مرکزی و مرکز آمار درخصوص بخش مسکن اشتباه است و متاسفانه همین 
داده ها مبنایی برای تصمیم گیری شده است. امیدوارم همه مردم با سامانه املاک 
و اسکان همکاری و همیاری کنند تا از این به بعد آمار دقیقی از بخش مسکن 

داشته باشیم.

سخنگوی سازمان هواپیمایی:

پرواز توریستی به ترکیه ممنوع است
سخنگوی سازمان هواپیمایی از کاهش پروازها به ترکیه بعد از مصوبه ممنوعیت 
برگزاری تور ترکیه از سوی ستاد مبارزه با کرونا خبر داد و گفت: پروازهای توریستی 
به ترکیه ممنوع است و وزارت میراث فرهنگی و گردشگری باید پیگیر تخلف 

آژانس های مسافرتی در تبلیغ تور ترکیه باشد.
»محمد حسن ذیبخش« درباره فعال بودن تورهای گردشگری به ترکیه افزود: 
ممنوعیت پرواز به ترکیه نداریم اما از ابتدا تبلیغ سفر به ترکیه در شرایط شیوع کرونا 

ممنوع بود و اعلام شد که تورهای ترکیه لغو شود.
سخنگوی سازمان هواپیمایی افزود: با این حال بخشنامه ای از سوی انجمن 
صنفی دفاتر خدمات مسافرتی به شرکت ها ارسال شد که می توانند خدمات 

ترنسفر و هماهنگی هتل را انجام دهند و فقط تبلیغ سفر به ترکیه انجام نشود.
از سرگردانی  با هدف جلوگیری  نامه قید شده است  این  ادامه داد: در  وی 

مسافران در ترکیه، خدمات هتل وترنسفر انجام می شود.
ذیبخش با بیان اینکه اکنون تبلیغ سفر به ترکیه هم انجام می شود و وزارت 
سازمان  گفت:  باشد،  بخش  این  در  تخلفات  ناظر  و  پیگیر  باید  گردشگری 
هواپیمایی بعد از ابلاغ ستاد مبارزه با کرونا پروازهای ترکیه را به حداقل رسانده 
است و به کمترین مقدار نسبت به توافق بین دوکشور رسانده است تا شاهد سفر 
کمتری به سمت ترکیه باشیم. به گفته سخنگوی سازمان هواپیمایی اکنون حتی 
با وجود تبلیغات آژانس های مسافرتی، تخفیف روی سفر به ترکیه به دلیل تعطیلی 
و قرنطینه شهرهای ترکیه جذابیتی برای توریست ها وجود ندارد  . وی افزود: 
اکنون فقط پروازهای ضروری وتجارتی در حال انجام است و پرواز توریستی به 

ترکیه نداریم.
اخطار سازمان هواپیمایی به دفاتر خدمات مسافرت هوایی

وی همچنین از اخطار جدی این سازمان به دفاتر خدمات مسافرت هوایی مبنی 
بر خودداری فروش بلیت هواپیما به مقصد کشورهای دارای شرایط ویژه خبر داد.

محمدحسن ذیبخش اظهارداشت: به استناد مفاد اطلاعیه هوانوردی، پذیرش 
مسافر از کشورهای با شرایط ویژه از جمله هند، پاکستان، فرانسه و ... ممنوع اعلام 
شده است و دفاتر خدمات مسافر هوایی ملزم هستند از فروش بلیت به کشورهای 
فوق خودداری کنند. ذیبخش با اشاره به اخطار مجدد سازمان هواپیمایی کشوری 
به دفاتر خدمات مسافرت هوایی مبنی بر خودداری از فروش بلیت هواپیما به/ از 
کشورهای با شرایط ویژه، افزود: بدیهی است عدم رعایت این ممنوعیت علاوه بر 
پاسخگویی به مراجع قانونی و شمول اعمال مجازات توسط مراجع ذیربط موجب 

ممانعت از ادامه فعالیت دفتر خواهد شد.

تلاش چندماهه برخی از نمایندگان و به ویژه اعضای کمیسیون تلفیق 
برای تغییر مفاد بودجه 1400 با مقاومت دولت در اسفند پارسال ناکام ماند، 
اما این پایان ماجرا نبود و پس از ابلاغ جداول بودجه در فروردین  امسال 

مشخص شد که این جداول نیز تغییر پیدا کرده اند.
برپایه این  گزارش ، به نظر می رسد بودجه 1400 با همه فراز و نشیب هایی 
که در حدود ۶ ماه گذشته پشت سر نهاد و به رغم رسیدن به ایستگاه پایانی 

و ابلاغ به دولت هنوز مثل دوران اوج بررسی آن در مجلس خبرساز است.
آن طور که در اخبار آمده بعد از تصویب بودجه 1400 در صحن علنی 

مجلس جداول آن دستکاری و سپس به دولت ابلاغ شده است.
به گزارش ایرنا هفته گذشته »علی خضریان«، نماینده جبهه پایداری 
تهران، در توییتی »محمدباقر قالیباف«، رئیس مجلس و »الیاس نادران«، 
رئیس کمیسیون تلفیق مجلس را متهم کرد که ارقام و اعداد بودجه را پس از 
تصویب در مجلس، تغییر داده اند. »کاظم دلخوش«، نماینده »صومعه سرا« 
نیز در این باره گفت: تیمی که پس از تصویب، بودجه را تنظیم کرده است 
احکام را مورد دست کاری قرار داده و چنین دست کاری در بودجه سابقه 
نداشته است. در پی انتشار این اخبار بیش از 100 نفر از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در نامه ای به  قالیباف خواستار پاسخگویی وی درباره تغییر 

در تنظیم جداول بودجه 1400 شدند.
رئیس مجلس در نخستین واکنش به این موضوع گفت: »برخی دوستان 
نامه ای در این مورد به من نوشتند و دیشب با آنها نیز صحبت کردم، بنابراین 

جلسه ای را برای رسیدگی به این مورد شخصاً برگزار خواهم کرد.«
هنوز جزئیات این تغییرات مشخص نیست، اما واکنش هایی از سوی 
اعضای کمیسیون تلفیق دیده شده است. »مالک شریعتی نیاسر«، عضو 
این کمیسیون با تاکید بر اینکه موارد اصلاحی  هیچ ربطی به جابه جا 
شدن ردیف ها و جداول ندارد، خاطرنشان کرد: هیچ تغییری در بودجه 

دستگاه ها و پروژه ها با نظر شخصی نماینده ای رخ نداده و با قاطعیت 
عرض می کنم هیچ تصمیمی بدون مجوز از اعضای کمیسیون تلفیق یا 
صحن علنی اتفاق نیفتاده و صحبت از رانت و امثال آن، هیچ وجهی ندارد.

ناکامی در تغییر شاکله بودجه؛ دستکاری در جداول
پیشتر، در جریان بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق، اعضای این 
کمیسیون با طرح انتقاداتی غیر منطقی از لایحه بودجه 1400 خواهان 
رد کلیات آن شده بودند.  مقاومت های زیادی از جانب دولت و کارشناسان 
در برابر رد کلیات بودجه صورت گرفت. در نهایت آنچه که اتفاق افتاد این 
بود که کمیسیون مربوطه، کلیات را تأیید کرد، اما بعداً در جریان بررسی 
دو ماهه خود شاکله بودجه را به هم زد. استدلال نمایندگان مخالف بودجه 
برای تأیید کلیات این بود که دولت تغییرات مورد نظر آنها را اعمال نمی کند، 
لذا پس از تصویب کلیات خود برای تغییر جزئیات به نفع اقتصاد کشور وارد 
عمل می شوند. در آن زمان نیز  »مالک شریعتی نیاسر«  گفته بود: به طور 
کلی مجلس یا می بایست لایحه بودجه 1400 را به دولت بازمی گرداند تا 
مورد اصلاح قرار گیرد با توجه به شناختی که از دولت وجود داشت همه 
می دانستند دولت اصلاح خاصی نخواهد کرد، یا این لایحه غیر قابل 
قبول را خود مجلس در دست می گرفت و از دروازه کلیات آن وارد می شد تا 

محتوای لایحه را به نفع معیشت و اقتصاد کشور اصلاح کند.
با این استدلال، کمیسیون تلفیق دست به کار شد و بودجه را از بنیان 
تغییر داد. حذف ارز ترجیحی 4۲00 تومانی در بودجه 1400 و افزایش 
نرخ دلار از 11 هزار و ۵00 تومان به 17 هزار و ۵00 تومان و کاهش میزان 
نفت صادراتی از ۲ میلیون و  300 هزار  به یک میلیون ۵00 هزار بشکه در 
روز و همچنین افزایش هزینه های دولت توسط کمیسیون تلفیق مجلس به 

نوعی به معنای تغییر شاکله اصلی لایحه پیشنهادی دولت بود.
به رغم همه این تغییرات، کلیات لایحه در صحن علنی رأی نیاورد. یعنی 

با وجود زیر و رو کردن محتوای بودجه توسط کمیسیون تلفیق، نمایندگان، 
آن را قبول نکردند. بودجه 1400 پس از فرایندی رفت و برگشتی بین 
مجلس و دولت سرانجام با انجام اصلاحاتی از پاستور به بهارستان فرستاده 

شد تا از سوی نمایندگان مورد بحث و بررسی قرار گیرد.
با کمترین  بودجه 1400  و مجلس  تعامل دولت  نتیجه  نهایت در  در 
اصلاحات به تصویب رسید. تغییرات و اصلاحاتی که دولت اعمال کرده بود 
در مقابل خواسته کمیسیون تلفیق چندان قابل توجه نبود. به همین خاطر 

شائبه دستکاری در جداول بودجه قوت گرفته است.
فاصله طولانی بین ابلاغ قانون بودجه و ابلاغ جداول

نکته دیگر اینکه بر اساس عرف رایج فاصله ابلاغ بودجه تا ابلاغ جداول 
آن به دولت یک یا ۲ روز بوده است. اما در بودجه سال جاری این فاصله 
حدود یک ماه است. لایحه بودجه 1400 در اواخر اسفند ماه، اما جداول 
حدود یک ماه بعد یعنی در روزهای پایان فروردین ماه توسط مجلس به 

دولت ابلاغ شد.
در نهایت، هرچند برخی ادعا کرده اند که این تغییرات با هماهنگی 
سازمان برنامه و بودجه بوده اما پیگیری های ایرنا نشان می دهد که تاکنون 
شواهد موثقی برای وقوع چنین هماهنگی وجود ندارد. به علاوه اگر 
نمایندگان از وجود چنین هماهنگی مطمئن بودند بدون شک مشابه نامه 
خود به رئیس مجلس را برای رئیس جمهوری و یا دست کم برای سازمان 

برنامه و بودجه می نوشتند و خواستار پاسخگویی می شدند.
سازمان برنامه و بودجه کشور نیز روزشنبه در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
جداول بودجه 1400 در ۲۵ فروردین ماه در نامه ای توسط رییس مجلس 
شورای اسلامی به رییس جمهوری ابلاغ شد و سازمان برنامه و بودجه در 
جریان تغییرات نبوده و فقط به عنوان مجری قانون، خود را ملزم به اجرای 

آن می داند.

ناکامی در تغییر شاکله بودجه؛ دستکاری در جداول؛

چرا بودجه ۱4۰۰ بعد از تصویب، دستکاری شد؟

تاسیس شرکت سهامی خاص فرداد مهر نیرو ایرانیان درتاریخ ۲۶/01/1400 به شماره ثبت 1۸4۵۸ 
به شناسه ملی 140099۵07۲۲ ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت 
اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :شرکت در مناقصه ها و مزایده ها - خرید و فروش کالاهای 
مجاز بازرگانی - صادرات و واردات کالاهای مجاز بازرگانی - ارایه خدمات به نهادها و ارگانها شامل : 
تامین نیروی انسانی )فنی و غیر فنی ، متخصص ، غیر متخصص و خدماتی(- طراحی ، نظارت ، اجرا و 
پیمانکاری انواع ساختمان سازی و انواع ابنیه - انبوه سازی ، راه سازی ، آسفالت کاری جاده های اصلی 
و فرعی ، حفاری ، کانال کشی ، نما سازی ساختمان ، انواع تاسیسات ) برودتی ، حرارتی ، مکانیکی ، 
هیدرومکانیکی ، استخر ، سونا و جکوزی(- طراحی داخلی ساختمان ) دکوراسیون ( - نگهداری شبکه 
آب و فاضلاب ، شیر آلات و سیستم آبرسانی توسط انواع پمپ ها - ایجاد و نگهداری فضای سبز ، باغبانی 
و کاشت نهال - خدمات شهری و شهرداری - زیبا سازی شهر و المان شهری ، نظافت اماکن و معابر ، 
جمع آوری زباله ها - جدول گذاری و رنگ آمیزی جداول- برق صنعتی و خانگی و اتوماسیون صنعتی 
- مدیریت ساخت و کنترل پروژه های عمرانی امور رفاهی ساختمان)آسانسور و نفربر ، پله برقی ، آیفون 
تصویری ، دوربین های مدار بسته و چشم الکتریکی ، سیستم های اعلام و اطفای حریق ، دربهای 
اتوماتیک و ضد حریق( - بازسازی و مقاوم سازی بناهای فرسوده و ساختمانهای سنتی - انتقال خطوط 

آب ، برق ، گاز و فاضلاب - خدمات تعمیر و نگهداری در رابطه با موضوع شرکت - اخذ و اعطای نمایندگی 
- اجرای فونداسیون و اسکلت )بتنی و فلزی ( و انواع سقف - خرید و فروش اقلام مجاز)آنلاین و حضوری( 
- تهیه ، طبخ ، بسته بندی و توزیع انواع مواد غذایی مجاز و امور آشپزخانه - خرید و فروش، تهیه ، توزیع 
تجهیزات پزشکی - تعمیرات ، PM ، نگهداری ، مشاوره تجهیزات پزشکی بیمارستانی ، دندانپزشکی 
آزمایشگاهی - تجهیزات پزشکی کلینیک ها و کلیه امور تاسیساتی - تامین و تعمیر کامپیوتر و لوازم 
جانبی مربوطه - پارکینگ داری و مدیریت پارکینگها - تامین ایاب و ذهاب با راننده و حمل و نقل درون 
شهری - ارائه خدمات مخابراتی و پیمانکاری مخابراتی - ایجاد سمینار ، همایش و نمایشگاه در رابطه 
با موضوع شرکت - مشارکت در سرمایه گذاری در رابطه با موضوع شرکت - اخذ وام و اعتبارت از بانکها 
و موسسات دولتی و خصوصی در رابطه با موضوع شرکت پس از اخذ مجوز از مراکز ذیصلاح درصورت 
لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز 
اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله بلوار الغدیر ، بلوار الغدیر ، بن بست 
الغدیر 11 ، پلاک 17 ، ساختمان ایران زمین ، طبقه همکف ، واحد شرقی کدپستی 37139۵۶1۸۵ 
سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1۲0,000,000 ریال نقدی منقسم به 1۲000 سهم 
10000 ریالی تعداد 1۲000 سهم آن با نام عادی مبلغ 4۲000000 ریال توسط موسسین طی گواهی 

بانکی شماره ۵7/99/190۲ مورخ 0۶/1۲/1399 نزد بانک آینده شعبه میثم قم با کد 1903 پرداخت 
گردیده است والباقی در تعهد صاحبان سهام می باشد اعضا هیئت مدیره آقای سید امیررضا موسوی 
به شماره ملی 037131101۲ و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای سید محمد 
موسوی درخشان به شماره ملی 03713401۶0 و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال 
و به سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای علی 
میرزائی به شماره ملی 0371۵۵۲7۸۸ و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال و به سمت عضو 
اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از 
قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء 
دو نفر از سه نفر اعضاء هیئت مدیره به اتفاق همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل 
: طبق اساسنامه بازرسان آقای مهدی فتحعلی بیگی به شماره ملی 03713۲۲99۵ به سمت بازرس 
علی البدل به مدت 1 سال آقای محمد جواد ناطقی مطلق به شماره ملی 0371۵04۸13 به سمت 
بازرس اصلی به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. 
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )11۲74۲۲(

آگهی تاسیس

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲04۸۶ شماره  1-رأی 
139911443000۲001۶47مربوط به علی محمودی فرزند احمد درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۵/۵0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲49۸/10/3۶۵/۵۵7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 13۸ دفتر 393)م الف9۲۶4(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲019797 شماره  رأی   -۲
عباسعلی  فرزند  رضائی  اوسط  علی  به  مربوط   139911443000۲00017۶
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  قسمتی  در 
10۲/74مترمربع پلاک شماره ۸4 فرعی از 194۲اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 34۵ دفتر 1۶۵)م 

الف9۲۶۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲1071 شماره  رأی   -3
139911443000۲0007۲۶ مربوط به احمد ذوقی فرزند ابراهیم درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت10۵/1۶مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲47۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جهانبخش باقری صفحه 9۸ دفتر 339)م 

الف9۲۶۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۵40 شماره  4-رأی 
139911443000۲00104۵ مربوط به فاطمه بیات فرزند صفی اله درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  از 
مساحت۶0مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸77/313اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی صفحه 49۲ دفتر 

۵14)م الف9۲۶7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۵3۸ شماره  ۵-رأی 
139911443000۲000۵4۸ مربوط به محمد برقراری فرزند اصغر درقسمتی از 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۶0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸77/313اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی صفحه 49۲ دفتر ۵14)م 

الف9۲۶۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0771 شماره  ۶-رأی 
139911443000۲0013۵۲ مربوط به سعید صدقی فرزند نجاتعلی درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت140مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 19۵۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از معصومه اقامحمدی طی سند قطعی شماره 

1۸۸131 مورخ 97/۸/7 دفترخانه 1۲قم)م الف9۲۶9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۵۸0 شماره  7-رأی 
فرزند  الماسی  محمدهادی  به  مربوط   139911443000۲00۲0۵۵
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  ابوالفضل 
مساحت14۵/4۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲103اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 1731۵7 

مورخ 97/۸/۲ دفترخانه 4 قم)م الف9۲70(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲01933۶ شماره  ۸-رأی 
فرزند  آبادی  حسین  محمدفلاح  به  مربوط   139911443000۲0001۲1
صادق درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  از 19۶۸اصلی  فرعی  شماره  پلاک  144/۲0مترمربع 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی بمیزان 140 مترمربع و 
خریداری عادی بمیزان 4/۲0 مترمربع از پروین فرزاد طی سند قطعی شماره 

409۲ مورخ ۸9/11/9 دفترخانه 70قم)م الف9۲71(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲04۸1 شماره  9-رأی 
فرزند  شهری  بابائی  خان  علیرضا  به  مربوط   139۸11443000۲000۵13
محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۶4/۵3مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲111اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن قاسمی طی 

سند قطعی شماره ۸4793 مورخ 9۵/10/۲۵ دفترخانه 14قم)م الف9۲7۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲1073 شماره  10-رأی 
139911443000۲000437 مربوط به علی خاتمی فرزند عباس درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲0 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲143اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباس خاتمی صفحه 4۵۸ دفتر 3۵0)م 

الف9۲73(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲01933۸ شماره  11-رأی 
139911443000۲00۲341 مربوط به سیده فاطمه موسوی فرزند سیدرجب  
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
103مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲3۲3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین هندیانی ورثه مرحوم 

محمدرضا هندیانی)م الف9۲74(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۵۸7 شماره  1۲-رأی 
یوسف  فرزند  نژاد  فلاحی  مهدی  به  مربوط   139911443000۲000۸7۵
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
1۲0مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲37۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث سیدعلی شمس 

الدینی و وراث اقدس شاه جعفری صفحه 49 دفتر 1۲)م الف9۲7۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲019۲۸۵ شماره  13-رأی 
فرزند  اسفیدواجانی  جعفری  بهرام  به  مربوط   139911443000۲00100۲
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
100مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲4۶۵/144اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۵۶ دفتر ۸۵)م 

الف9۲7۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله 1۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/۲۱ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/0۲/07
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

پرونده کلاسه 1399114430001001۶۶9 مربوط سیدعلی  به  1- رای شماره 1399۶0330001014901 مربوط 
لاجوردی فرزند سیدابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 14۶/30 مترمربع پلاک شماره 10۲73 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1۲0۸31 مورخ 94/11/۲1 دفترخانه ۵ قم)م الف 

)94۶۶
۲- رای شماره 1399۶033000101۲999 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001337 مربوط به محمدرضا 
ناظری نسب فرزند ولی اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/۲7مترمربع پلاک شماره 10999/77 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 139۸۲0330001010۶41)م 

الف 94۶7(
3-رای شماره 1399۶033000101394۲ مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443000100119۵ مربوط به علی محمد 
نوریان فرزند قاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲3۸/۲0مترمربع پلاک شماره ۲ و 1040۲/1 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از قاسم نوریان صادره در دفتر 137 صفحات 

7 و 10 بانضمام سهم الارث متقاضی)م الف 94۶۸(
به محمد  پرونده کلاسه 139۸1144300010014۲7 مربوط  به  4- رای شماره 1399۶033000101300۵ مربوط 
بیگدلو فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۲3/7۶مترمربع پلاک شماره 11۸۶۸اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن حسینی موحد صادره در دفتر 3۶۶ 

صفحه 1۶7)م الف 94۶9(
به  مربوط   1399114430001001۲۶۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001014494 شماره  ۵-رای 
سیدمحمدرضا شریفی فرزند سیدابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 177/19مترمربع پلاک شماره 
10۲۵0/1۸/3۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 4۲3 

صفحات ۲90 و ۲93)م الف 9470(
۶-رای شماره 1399۶033000101491۶ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001737 مربوط به سید ابراهیم 
علوی راد فرزند سیدعلی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 19۵/۸۸مترمربع پلاک شماره باقیمانده 10۸70 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 17۵۸9۸ مورخ 139۲/09/04 دفترخانه 3 

قم و سند قطعی به شماره 14۲۲7۶ مورخ 1399/09/0۲ دفترخانه 1۵ قم)م الف 9471(
7-رای شماره 1399۶033000101430۵ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۵73 مربوط به سیدمحمد 
یوسف یثربی فرزند سیدمحمد مهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 73/1۶ مترمربع پلاک شماره 1047۶اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی به شماره 31۸17 مورخ 99/09/03 دفترخانه 40 قم )م الف 

)947۲
۸-رای شماره 1399۶03300010147۸۲ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۸39 مربوط به سیدرضا 
تحویلدار فرزند اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۵0 مترمربع پلاک شماره 11۵۶1 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۶7۶۸ مورخ 1393/0۶/۲۲ دفترخانه ۶1 قم )م الف 9473(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/۲۱
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/0۲/07
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



سه شنبه -هفتم اردیبهشت ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65257
ورزشی

 سرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد گفت: کسب مدال در بازی های المپیک کار 
سخت و دشواری است و برای مدال گرفتن نباید در آستانه المپیک به فکر المپیک 

بود بلکه باید برنامه ریزی 4 ساله داشته باشیم.
»منصور برزگر« با اشاره به قهرمانی تیم ملی کشتی آزاد در پیکارهای قهرمانی 
آسیا و همچنین کسب هر ۶ سهمیه المپیک، اظهار داشت: قهرمانی آسیا برای 
کشتی آزاد کشورمان نمی تواند ملاک کاملی باشد چرا که همه حریفان تیم ملی از 
اروپا و آمریکا نبودند. بازی های المپیک به دلیل آنکه در ژاپن برگزار می شود، کسب 
مدال را دشوار خواهد کرد، چرا که ژاپن از کشتی مدال می خواهد و ضمن آنکه 
کشورهای قدرتمندی همچون روسیه و آمریکا نیز هستند و کار ملی پوشان سخت 

است و باید بتوانند مدال بگیرند.
برزگر که در چهار دوره بازی های المپیک سرمربی تیم ملی کشتی آزاد بوده در 
خصوص پیش بینی خود از نتایج تیم ملی در المپیک توکیو گفت: البته من 7 
مرتبه این شانس را داشتم که به عنوان مربی و سرمربی در المپیک حضور داشته 
باشم که در بازی های المپیک مسکو و لس آنجلس حضور پیدا نکردیم. المپیک 
میدان سختی است و برای مدال گرفتن نباید در آستانه المپیک به فکر المپیک 
بود. اینکه هر کسی براساس معیارهایی که دارد پیش بینی کند تنها یک حدس 

است و کشتی با رشته های رکوردی همچون دوومیدانی و وزنه برداری فرق می کند.
روی  است  ممکن  و  است  رکوردی  بی   رشته  کشتی  داشت:  اظهار  وی 
کشتی گیری که اصلا حساب نمی کنیم با همان در المپیک به موفقیت برسیم. 
شاید در وزنه برداری بتوان پیش بینی رکورد را کرد اما در کشتی این امکان وجود 
ندارد. معیار سنجش کشتی برروی تشک و مبارزه با حریفان است.  ضمن آنکه 
پیکارهای جهانی در یک سال گذشته برگزار نشده و نفرات بسیاری از تیم های 
مطرح به نوعی گم و شناخته شده نیستند و نمی توان بررسی کاملی روی آنها 

داشت.
شیوه  خصوص  در  کانادا  مونترال   197۶ المپیک  بازی های  قهرمان  نایب 
انتخابی تیم ملی برای حضور در المپیک گفت: در این شرایط کادر فنی بهتر 
صلاح می داند که از چه روشی ملی پوشان را انتخاب کنند و آنها بهتر می دانند که 
کدام کشتی گیر آماده است و بهتر می تواند مدال بگیرد و در این شرایط می توانند 
مسابقه انتخابی رودرو بگذارند و یا با اعزام به یک تورنمنت بین المللی مدعیان را 

مورد ارزیابی و آزمایش قراردهند و در مجموع باید بهترین ها عازم المپیک شوند.
دارنده مدال طلای پیکارهای کشتی آزاد قهرمانی 1973 تهران در خصوص 
تشکیل کمیته آنالیز در فدراسیون کشتی یادآور شد: در جلسه ای در این خصوص 

که فدراسیون دعوت کرده بود حضور پیدا کردیم و البته من خودم پیشنهادم به  
فدراسیون و »علیرضا دبیر« رییس فدراسیون این بود که گروه آنالیز کارش را ادامه 
دهد و کارشناسان با یکدیگر صحبت کنند و حرکت ها، فنون، شگرد و نقشه را برای 
ملی پوشان در وزن های مختلف طراحی و ضمن آنکه حریفان را مورد آنالیز دقیق 
قرار دهند. در گذشته از بابت نداشتن تیم آنالیزور متضرر شده ایم اما ژاپنی ها در 
این راه خوب پیش رفته اند و با کوچکترین حرکت، یک حرکت و تکنیک جدید 

خلق می کنند.
عضو سابق شورای فنی تیم های ملی کشتی آزاد ادامه داد: آمریکایی ها روی 
کار  تکنیک های جدید  برروی  نیز  و روس ها  آمادگی جسمانی  و  بدنی  قدرت 
می کنند. در هر حال وجود گروه آنالیزور بسیار ضروری است و اینکه مربیان تیم 
ملی در روز مسابقه به دنبال آن باشند که به شاگردان خود بگویند حریف چکار 
خواهد کرد و با چه روشی کشتی می گیرد؛ از قبل باید بدانیم که او چه کار خواهد 

کرد و نمایندگان کشورمان با چه گاردی و چه فنی مقابل حریفان ظاهر شوند.
وی در رابطه با رویارویی احتمالی »حسن یزدانی« با »دیوید تیلور« آمریکایی در 
المپیک گفت: اینکه در رابطه با کشتی این ۲ آزادکار حرف نزنیم، حرف غلطی 
است چرا که جوانی برای دفاع از کشور زیر تانک می رود و برای این کار روح و 
جسمش را آماده می کند. اگر راجع به مبارزه تیلور و یزدانی صحبت می کنیم دلیل 
بر این نیست که ترس را بالا ببریم. انسان ها همیشه از جایی می خورند که شناخت 

نداشته باشند.
دارنده 4 مدال جهان و المپیک تصریح کرد: اگر از حریفان شناخت نداشته 
باشیم باید بترسیم و اگر شناخت داشته باشیم و کار کنیم دیگر ترس معنی ندارد 
و در حرکات حریف حرکت و فن به وجود می آوریم. در رابطه با مبارزه با تیلور نیز در 
فدراسیون بحث کردیم و اگر برنامه ریزی خوب داشته باشیم و اینکه تیلور کجاها 
کشتی می گیرد و فن اجرا می کند و اینکه نحوه اجرای فن از سوی او چگونه است 
و اگر برنامه ریزی داشته باشیم قطعا یزدانی می تواند او را شکست دهد اما اگر 

همانند ۲ مبارزه قبلی بدون برنامه به مصاف او برود شاید نتیجه لازم را نگیرد.
برزگر همچنین در خصوص شکست نماینده کشورمان در انتخابات شورای 
کشتی آسیا گفت: صحنه های بین المللی موضوعی نیست که بتوان با سفارش 
و خواهش و تمنا کار را پیش برد. بلکه باید در عرصه های جهانی و بین المللی 
حضور داشته باشیم. به خاطر دارم که رییس فدراسیون وقت کشتی )محمدرضا 
طالقانی( نام مرا به عنوان یکی از اعضا کمیته مربیان فیلا سابق داده بود و من 
نیز بدون آنکه آنجا باشم انتخاب شدم. در سال 199۵ نیز از سوی فیلا به عنوان 
بهترین مربی دنیا انتخاب شدم. آنها من را انتخاب کرده بودند.  در هیات رییسه 
وقت فیلا نیز دکتر توکل حضور داشت و رایزنی های لازم را برای کمک به کشتی 

کشورمان انجام می داد.
وی یادآور شد: برای کسب کرسی بین المللی و به خصوص هیات رییس اتحادیه 
جهانی کشتی همه مسوولان از جمله وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک باید 

فدراسیون را یاری کنند.

 برزگر: یزدانی با برنامه می تواند تیلور را شکست دهد

برای مدال گرفتن نباید در آستانه المپیک به فکر المپیک بود رئیس هیات بسکتبال استان قم:

شیمیدر عملکرد موفقی در لیگ برتر 
بسکتبال داشت

رئیس هیات بسکتبال استان قم، با تجلیل از عملکرد تیم شیمیدر این استان در 
لیگ برتر بسکتبال گفت: این تیم عملکردی موفق درلیگ برتر داشت و توانست با 

شایستگی در جایگاه سومی این رقابت ها بایستد.
مرتضی سخایی افزود: به دلیل شیوع کرونا و سردرگمی در نحوه برگزاری لیگ 
برتر موجب شد تا مسئولان باشگاه برای تیم داری در این فصل لیگ برتر مُردد 
شوند که این امر موجب شد تا حضور و تیم داری باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر 

در لیگ برتر بسکتبال تا روزهای آخر در هاله ای از ابهام قرار گیرد.
وی ادامه داد: با رایزنی ها و پیگیریهای  انجام شده توسط مسئولان استان،  
مسئولان باشگاه تصمیم به تیم داری در لیگ برتر نمودند که به همین دلیل این 
تیم، جزو آخرین تیم هایی بود که اقدام به جذب بازیکن و برگزاری تمرین ها 

آماده سازی کرد.
رئیس هیات بسکتبال قم، افزود: با توجه به اینکه بسیاری از بسکتبالیست های 
برجسته در این فرصت اقدام به عقد قرارداد با تیم های دیگر کرده بودند، این تیم 
نتوانست تمام بازیکنان برجسته مورد نظر خود را جذب کند و بازیکنان فصل قبل 

خود را به جز دو نفر، کاملا از دست داد.
سخایی اظهار داشت: با تصمیم شجاعانه مسئولان تیم، تیمی مرکب از بازیکنان 
جوان و با تجربه زیر نظر مربیان تیم، تمرینات خود را آغاز کردند و به سختی تلاش 
کردند تا فرصت از دست رفته را جبران کنند که نتیجه این تلاش ها کسب رتبه 

سومی این رقابت ها بود.
وی تاکید کرد: به اذعان همه بسکتبالیست های حاضر در مسابقات لیگ برتر، 
عملکرد شیمیدر در لیگ امسال بسیار خوب بوده است و با میدان دادن به جوانان 

توانست نتیجه قابل قبولی نیز در این مسابقات کسب کند.
این فصل لیگ برتر بستکبال کشور از نیمه دوم شهریور ماه سال 1399 با حضور 
1۶ تیم برگزار شد که این دوره از رقابت ها به دلیل شیوع ویروس کرونا متفاوت تر 
از تمام دوره های قبل خود برای نخستین بار به صورت مجتمع در تهران به انجام 

رسید.
در کادر فنی تیم شیمیدر قم برای رقابت های این فصل هادی عامری مدیر 
تیم، مصطفی هاشمی سرمربی، احمد حیدری پرور )مازیستان( مربی، مهدی 
خیرخیز آنالیزور، دانیال تیماجی بدنساز، حسین قلی نژاد فیزیوتراپ، حسین 

جعفری تدارکات و رضا جعفری مدیر رسانه و روابط عمومی این تیم بودند.
باشگاه فرهنگی ورزشی شیمدر از سال 13۸۸ فعالیت خود در حوزه بسکتبال 
را آغاز و در رده های مختلف سنی و در رشته های مختلف بسکتبال موفق به 
کسب عناوین متعدد در کشور شده است. کسب مقام قهرمانی مسابقات باشگاه 
های غرب آسیا و کسب مقام سوم مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور از جمله 
افتخارات این تیم در سال 1397 بوده است. از دیگر افتخارات این تیم در سال 
97، دعوت تمام بازکنان تیم بزرگسالان شیمدر به تیم ملی الف و ب است. با 
پیگیری مسئولان استان و با توجه به موافقت سرمایه گذاری شرکت شیمیدر، 

مهرماه 9۸ انتقال تیم باسابقه شیمیدر به قم نهایی شد.

معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس:

 هنوز پاداش نایب قهرمانی آسیا 
را دریافت نکرده ایم

 معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه هنوز پاداش نایب قهرمانی در 
لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲0۲0 را دریافت نکرده ایم، گفت: این موضوع سبب 

شده تا با مشکلات زیادی مواجه شویم.
»ابراهیم شکوری« درباره سرنوشت پاداش آسیایی سرخپوشان از سال گذشته 
که هنوز از کنفدراسیون فوتبال آسیا به خاطر مشکلات تحریم دریافت نشده، 
خاطرنشان کرد: پرسپولیس به عنوان نایب قهرمان دور قبلی لیگ قهرمانان آسیا 
در این فصل از رقابت ها هم نتایج قابل قبولی کسب کرده است. اما یک ریال یا 
یک دلار از درآمد و پاداشی که متعلق به باشگاه است را متاسفانه تا به این لحظه 
دریافت نکردیم.  همین اتفاق باشگاه را با چالش و مشکلات بسیار زیاد مواجه 

کرده و با مشکلات مالی برای مربیان و بازیکنان هم همراه شده است.
شکوری اضافه کرد: از حدود 3 میلیون دلاری که در کنفدراسیون فوتبال آسیا 
اندوخته شده با وجود مکاتبات زیاد دریافتی نداشته ایم و امیدواریم هرچه سریعتر 
شرایط تحریمی و مشکلات انتقال بانکی پول تمام شود تا بتوانیم درآمدی را که با 
زحمت و تلاش مضاعف بازیکنان و کادر فنی و باشگاه به دست آمده را وارد کشور 
کنیم و بتوانیم از این جوایز در جهت توسعه و رشد فوتبال کشورمان و باشگاه 

پرسپولیس استفاده کنیم.
وی  هم چنین درباره درآمدهای داخلی باشگاه پرسپولیس هم درخواستی را 
از رئیس فدراسیون فوتبال مطرح کرد و گفت: مساله مهم دیگری که وجود دارد 
این است که ما در لیگ داخلی خودمان با اینکه چهار دوره متوالی به قهرمانی 
لیگ برتر رسیده ایم و در حال حاضر هم  جزو تیم های صدرنشین و مدعی کسب 
عنوان قهرمانی هستیم اما هیچ درآمدی را از فوتبال به دست نمی آوریم. رییس 
فدراسیون فوتبال به این مورد به صورت ویژه باید ورود کند تا باشگاه های فوتبال 

بتوانند از درآمد حق پخش تلویزیونی و تبلیغات محیطی استفاده کنند.
شکوری ادامه داد: این حق باید به باشگاه ها به ویژه تیم هایی که دارای طرفدار 
هم هستند داده شود و شرایط به شکلی مهیا شود که باشگاه ها دچار روزمرگی 
نشوند. باشگاه پرسپولیس چهار دوره قهرمان لیگ شده و دو دوره فینال آسیا رفته 

و هیچ درآمدی از سازمان لیگ فوتبال ایران نداشته است.

۲ دربی آسیا با این جدول قطعی است!

احتمال رویارویی استقلال و پرسپولیس
اگر شرایط گروه های لیگ قهرمانان آسیا در دو بازی باقیمانده به همین شکل 
باقی بماند و جایگاه تیم ها تغییر نکند، این رقابت ها در مرحله بعد شاهد دو دربی 
جذاب از جمله بازی استقلال و پرسپولیس است. در پایان هفته چهارم مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان آسیا نمایندگان ایران وضعیت متفاوتی در جداول خود 
دارند. این فصل از مسابقات، در پنج گروه چهار تیمی برگزار می شود و شرایط 
صعود به مرحله یک هشتم متفاوت از سال های قبل شده است. بر اساس قوانین 
برگزاری مسابقات، پنج تیم نخست هر گروه به علاوه سه تیم دوم که بهترین 
عملکرد را دارند راهی مرحله یک هشتم نهایی خواهند شد. معادلات تقابل تیم ها 
در مرحله یک هشتم هم دارای فرمول ویژه ای است و بسته به اینکه بهترین تیم 
دوم از کدام گروه ها صعود کنند، حریفان مرحله یک هشتم با هم متفاوت خواهند 
بود. در حال حاضر تراکتور ایران در رده دوم جدول گروه B، استقلال در رده دوم 
جدول گروه C، فولاد در رده سوم جدول گروه D و پرسپولیس در رده نخست گروه 
E قرار دارد. با امتیازات رقم خورده تا پایان هفته چهارم، از بین نمایندگان ایران این 
تنها استقلال است که می تواند به عنوان بهترین تیم دوم راهی مرحله بعد شود و 

تراکتور این شرایط را ندارد.
اگر جدول گروه ها تا پایان هفته ششم مرحله گروهی به همین شکل باقی بماند 
دو دربی بزرگ در انتظار قاره آسیا خواهد بود؛ یکی در ایران و دیگری در عربستان.
یعنی  است؛  قطعی  آسیا  در  ایران  بزرگ  دربی  تیم ها  فعلی  جایگاه های  با 
استقلال و پرسپولیس با فرمول »تیم نخست گروه E و تیم دوم گروه C« با هم 
دیدار می کنند. با همین جداول، الدحیل قطر با استقلال تاجیکستان، السد قطر 

با الشارجه امارات و النصر با الهلال عربستان دیدار خواهند کرد.
همانطور که گفته شد بازی های مرحله یک هشتم بستگی به این دارد که کدام 

تیم ها از کدام گروه ها به عنوان بهترین تیم دوم صعود کنند.
برگزاری دربی آسیایی در مرحله بعد در چند حالت دیگر هم ممکن است. 
به عنوان مثال هم استقلال و هم پرسپولیس در گروه خود صدرنشین شوند و 

تیم های دوم از گروه های A، C و E باشند.
به هر حال با اتمام مرحله گروهی همه چیز مشخص خواهد شد اما شاید 
برگزاری دو دربی بزرگ و حساس قاره آسیا در دو کشور ایران و عربستان بتواند 

جذابیت های مرحله یک هشتم نهایی را چند برابر کند.

اولین شکست تیم فوتبال پرسپولیس در مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آسیا ۲0۲1 مقابل الوحده امارات رقم خورد.

مرحله  در  خود  دیدار  پنحمین  در  ایران  پرسپولیس  تیم   
گروهی لیگ قهرمانان آسیا، از ساعت 19 روز )دوشنبه( در 
ورزشگاه فاتوردای هند به مصاف الوحده رفت که این مسابقه 
با پیروزی یک بر صفر نماینده امارات خاتمه یافت. الوحده از 

دقیقه ۸3 با اخراج انور 10 نفره به بازی ادامه داد.
تیم ماتاوز در دقیقه ۵ تک گل این مسابقه را برای الوحده به 
ثمر رساند تا نخستین شکست شاگردان گل محمدی در این 
مسابقات رقم بخورد. پرسپولیس که در دیدار با الریان و گوا نیز 
از حریفش عقب افتاده و سپس موفق به کامبک و بازگشت به 
بازی و پیروزی شده بود، در این مسابقه نتوانست گل عقب 

افتاده را جبران کند تا نخستین شکستش رقم بخورد.
با  همچنان  مسابقه  این  در  شکست  وجود  با  پرسپولیس 
1۲ امتیاز در صدر جدول گروه E قرار دارد اما با توجه به 10 
امتیازی شدن الوحده، سرخپوشان برای حفظ صدرنشینی 
خود در پایان مرحله گروهی باید در دیدار پایانی پنجشنبه شب 

هفته جاری مقابل الریان دست پُر از زمین خارج شوند.
 ترکیب  پرسپولیس  ایران : حامد لک، سیدجلال حسینی 
مهدی  کنعانی زادگان،  محمدحسین  عبدی(،  )7۸-مهدی 
کامیابی نیا،  کمال  )4۶-نوراللهی(،  سرلک  میلاد  ترابی، 
احسان پهلوان، وحید امیری )7۸-علی شجاعی(، شهریار 
مغانلو )4۶-عالیشاه(، عیسی آل کثیر و سیامک نعمتی )4۶-

مهدی شیری(.

محمد  الشامسی،  حسن  محمد  امارات:  الوحده  ترکیب 
برغش المنهالی، لوکاس پیمنتا، تیم ماتاوز، منصور الحربی، 
عبدالله الکربی، لی می یونگ جو، نهیان عادل، فارِس جمعه، 

عبدالله حامد و عمر خربین. 
داور: تانتاشف ایلگیز از ازبکستان

نیمه اول
دقیقه ۵: تیم ماتاوز با عبور از مدافعان پرسپولیس با ضربه ای 

سرکش دروازه لک را باز کرد.
دقیقه 13: فارِس جمعه به دلیل خطا روی مغانلو اولین کارت 

زرد بازی را داریافت کرد.
دقیقه1۶: ارسال احسان پهلوان به شکلی خطرناک با دفع 

ناقص دروازه بان الوحده راهی کرنر شد.
دقیقه33: عمر خربین با تیزهوشی در حالی که حامد لک 
نیمه زمین دروازه  از  بود، قصد داشت  آمده  بیرون  از دروازه 
پرسپولیس را باز کند اما ضربه این بازیکن را لک با یک دست 

راهی کرنر کرد.
نیمه دوم

دقیقه۵3: ضربه سر کنعانی زادگان روی کرنر ارسالی مهدی 
ترابی از کنار دروازه به بیرون رفت.

دقیقه۵۶: شوت سنگین پهلوان از پشت محوطه جریمه به 
تیر افقی دروازه الوحده برخورد کرد و برگشت داده شد.

دقیقه۶7: کار ترکیبی خوب  بازیکنان پرسپولیس و پاس در 
عمق ترابی توپ را به مهدی شیری رساند اما پاس در عرض این 
بازیکن در یک رفت و برگشت توسط مدافعان الوحده دور شد.

زرد  کارت  ازبکستانی  داور  از  الحربی  منصور  دقیقه71: 
دریافت کرد.

دقیقه7۵: وحید امیری دیگر اخطاری این بازی لقب گرفت.
دقیقه۸0: حرکت انفرادی و شوت آل کثیر در دو مرحله در 

اختیار دروازه بان الوحده قرار گرفت.
دقیقه۸3: انور بازیکن تازه وارد الوحده با دریافت کارت قرمز 

مستقیم از زمین اخراج شد.
دقیقه۸4: ضربه سر کنعانی زادگان از داخل خط شش قدم 

به تیر دروازه الوحده برخورد کرد.
برای  را  خوب  موقعیت  یک  عبدی  مهدی   :۸۸ دقیقه 
پرسپولیس از دست داد و ضربه این بازیکن را دروازه بان الوحده 

مهار کرد.

 شکست پرسپولیس مقابل الوحده؛ 

این بار خبری از کامبک نبود

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۸۶ شماره  رای   -1
فرزند  لاری  معصومی  سیدحسین  به   مربوط   13991144300010009۸۶
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  یک  در  سیدخلیل 
ششدانگ133/90 مترمربع پلاک شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از صندوق ذخیره علوی)م الف 9474(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۶۵ شماره  رای   -۲
13991144300010009۸۵ مربوط به سیدعلی معصومی لاری فرزند سیدخلیل 
در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 133/90 
مترمربع پلاک شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق 

ذخیره علوی )م الف 947۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۶4 شماره  3-رای 
فرزند  لاری  معصومی  سیدمهدی  به  مربوط   13991144300010009۸4
سیدخلیل در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
133/90 مترمربع پلاک شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی)م الف 947۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۶۲ شماره  رای   -4
فرزند  لاری  معصومی  سیدمحمود  به  مربوط   13991144300010009۸۲
سیدخلیل در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
133/90مترمربع پلاک شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی)م الف 9477(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۶1 شماره  ۵-رای 
فرزند  لاری  معصومی  سیدمحمد  به  مربوط   13991144300010009۸1
سیدخلیل با قیومیت حلیمه وصال به شماره ملی ۲4910۸01۵1 در یک دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 133/90 مترمربع 
پلاک شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره 

علوی)م الف 947۸(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۶3 شماره  ۶-رای 
13991144300010009۸3 مربوط به حلیمه وصال فرزند حبیب در یک دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 133/90 مترمربع پلاک 
شماره 341 فرعی از 10۵97 و 10۵9۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی)م الف 

)947۸
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101491۸ شماره  7-رای 
فرزند  ایوب  آل  سیدمحمدرضا  به  مربوط   1399114430001001۸13
سیدمصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/۲۵ مترمربع پلاک 
شماره 10۶1۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی 

به شماره 437۲1 مورخ 7۶/03/۲0 دفترخانه 11قم)م الف 9479(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001013۸10 شماره  ۸-رای 
139۸114430001001۵۵۶ مربوط به رحیم عروجی فرزند محمد در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 19۸/۸0 مترمربع پلاک شماره 10۶3۵ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 
۶۵7 صفحه ۲0۶ به موجب سند قطعی 1۲147۲ مورخ 99/10/۲1 دفترخانه ۶ 

قم)م الف 94۸0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001013007 شماره  9-رای 
139911443000100090۸ مربوط به مهدی شریفی جمکرانی فرزند رحیم در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 100مترمربع پلاک شماره 1/۶۶9 اصلی 
واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از جلیل صادقی صادره در دفتر 7 صفحه ۲01)م الف 94۸1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101379۵ شماره  10-رای 
در  غلام  فرزند  میرزائی  رئیس  عباس  به  مربوط   13991144300010013۸1
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۲34 مترمربع پلاک شماره 109۶۸اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 10710 

مورخ 1399/07/30 دفترخانه ۸1 قم)م الف 94۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001013947 شماره  11-رای 
13991144300010010۲0 مربوط به فاطمه نساء ملاحسینی فرزند سلطانعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 77مترمربع پلاک باقیمانده 1119۲/7 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر 104 صفحه ۵۵)م الف 94۸3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101440۶ شماره  1۲-رای 
در  غلامرضا  فرزند  صفری  اله  روح  به  مربوط   1399114430001000۲19

ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲7۶/۶۵ مترمربع پلاک شماره 1144۶  
و 10۸۸7اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 
به شماره 3۸449 مورخ 1399/07/0۸ دفترخانه 33 قم نسبت به ۲0۲ مترمربع 
از پلاک 10۸۸7 اصلی و نسبت به 74/۵ مترمربع از پلاک 1144۶ اصلی )م الف 

)94۸4
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶03300010147۵9 شماره  13-رای 
1399114430001001۶91 مربوط به معصومه رمضان بیگی فرزند مرتضی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره 10۲۸۵اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 13۵۶4۸ 

مورخ 99/0۶/11 دفترخانه ۵ قم)م الف 94۸۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101300۲ شماره  رای   -14
حبیب  فرزند  افشانی  شمسی  به  مربوط   1399114430001000۲31
شماره  پلاک  مترمربع   ۶0/70 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
10۵۲9/13/۲۸۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر 170 صفحه 307 به موجب سند قطعی ۶۸0 مورخ 

۸1/1۲/۲0 دفترخانه 31 قم بانضمام سهم الارث متقاضی)م الف 94۸۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001010۵7۵ شماره  1۵-رای 
1399114430001000990 مربوط به هادی راد فرزند علی اکبر در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 3۲۵/73 مترمربع 
پلاک شماره 10۸۶3اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
قطعی به شماره 14۲۶9۸ مورخ 13۸1/07/۲1دفترخانه ۲0 قم و سند قطعی به 

شماره 4۲۸۸4 مورخ 1397/0۵/1۸ دفترخانه ۵۲ قم)م الف 9۵0۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/۱8
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴00/0۲/07
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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سردی فضای سیاسی در آستانه انتخابات؛ 

برای گرم کردن تنور انتخابات چه باید کرد؟

 کمتر از دو ماه به انتخابات مانده است؛ در سکوت و بی عملی نسبی جبهه 
دشمن  کارزار  حاکمیت(،  از  بخش هایی  و  داخلی  رسانه های  )مردم،  خودی 
مدتهاست به راه افتاده و نغمه شوم تحریم انتخابات و عدم مشارکت را از آن سوی 

مرزها سر می دهد.
این وضعیت در شرایطی است که رهبر معظم انقلاب همچون همه ادوار گذشته 
حضور پرشور و با صلابت مردم در انتخابات 1400 را در چندین نوبت خواستار 
شده اند و رئیس جمهوری نیز بارها بر لزوم مشارکت حداکثری و بالای 70 درصدی 

تاکید کرده اند.
 بخواهیم یا نه، همه گیری تاسف بار ویروس کرونا تاثیر خود را گذاشته و مجموعه 
عوامل دیگری از »تروریسم اقتصادی« آمریکا تا مشکلات معیشتی و روحیه پایین 
برخی اقشار مردم، زنگ خطر کاهش مشارکت در انتخابات پیش رو را به صدا 

درآورده است؛ چنانچه در اسفند 9۸ نیز تجربه اش کردیم و درس نیاموختیم!
در این شرایط و با نظرداشت اقدامات و گفتار یک طیف سیاسی اقلیت که 
مشارکت حداقلی مردم را هدف و ایده آل خود قرار داده، پیشنهادهای عملی و 
راهکارهای اورژانسی نیاز است تا فرصت باقیمانده چند هفته ای، از دست نرفته 

است:  
 ۱. همه دستگاه های نظام

رهبر معظم انقلاب حداقل در دو سخنرانی سال جدید، لزوم برگزاری انتخابات 
پرشور را گوشزد کرده اند؛ در این شرایط همه نهادهای ذیربط و دستگاه های 
مسئول اعم از آنها که نقش مستقیمی در برگزاری و نظارت در انتخابات دارند و 
دیگر نهادهای حاکمیتی لازم است با تشکیل ستادهای عملیاتی، مقدمات و 
راهکارهای شوربخشی و نشاط آفرینی را برای حضور مردم پای صندوق های رای 

بررسی و آغاز کنند.
۲. شورای نگهبان

شورای نگهبان به عنوان نهاد عالی نظارتی، نقش ویژه ای در انتخابات دارد؛ 
این نهاد لازم است با توجه ویژه به تاکیدات رهبری، پالس های لازم را به گروه های 
سیاسی ارسال و هرچه زودتر پیام تکثرپذیری نامزدها و استقبال از همه جریانات 
سیاسی ملتزم به نظام را مخابره کند. شاید هیچ نهاد دیگری همچون شورای 

نگهبان قادر به زمینه سازی مقدمات انتخابات حداکثری نباشد.
۳. مجموعه دولت و وزارتخانه ها

قوه مجریه به عنوان بازوی اجرایی کشور، با تاسی از خواسته رهبری و رئیس 
جمهوری، همه امکانات خود را در چارچوب قانون و ضمن حفظ بی طرفی، برای 
حضور پرشور مردم در انتخابات بسیج کنند؛ از بسیج گسترده روابط عمومی ها تا 
برگزاری جلسه های توجیهی در ادارات و سازمان های ذیربط به صورت حضوری و 
آنلاین. در شرایط کنونی اهتمام ویژه به امور روزمره مردم در مراجعه به ادارات، به 

تنهایی پیام آور اعتماد و مشارکت بیشتر مردم در انتخابات خواهد بود.
۴. وزارت کشور

وزارت کشور که مجری اصلی انتخابات است باید ضمن دفاع از حضور متکثر 
نامزدها و اطمینان بخشی به مردم برای صیانت حداکثری از آرای آنها، مقدمات 
برگزاری آبرومند انتخابات را با توجه ویژه به شرایط کرونایی فراهم کند؛ با توجه به 
نگرانی عمومی از ویروس کرونا، مسیر رای گیری را به صورت الکترونیکی تا جایی 
پیش ببرد که مردم به دلیل کرونا کمترین زمان ممکن را در محل صندوق های رای 

سپری کنند.
در  ترجیحا  و  یافته  افزایش  رای  صندوق های  و  شعبه ها  تعداد  همچنین، 

محیط های باز رای گیری انجام شود.
۵. دستگاه قضایی

قوه قضائیه می تواند نقش موثری در افزایش مشارکت در انتخابات ایفا کند؛ این 
دستگاه لازم است پیام روشن و قاطعی در برخورد باهرگونه بداخلاقی سیاسی 
و تخلف از قوانین و مقررات، مخابره کند و دامنه تظلم خواهی را )در چارچوب 
امیدبخشی  و  دهد  گسترش  صلاحیت ها  بررسی  مرحله  به  حتی  مقررات(، 

بیشتری را موجب شود.
۶. مجلس شورای اسلامی

برخلاف برخی گزاره ها، رفتار مجلسی ها نقش تعیین کننده ای در استقبال 
جامعه از انتخابات دارد؛ نمایندگان به عنوان جدیدترین دستگاه برآمده از آرای 
عمومی، می توانند با در پیش گرفتن الگوی همدلی، هم آفرینی و همکاری با 
دولت کنونی و قول ادامه آن با گزینه انتخابی مردم در خرداد 1400، نقش مهمی 

در تشویق مردم به مشارکت داشته باشند.
دوری از نطق های هیجانی و غیرمتعارف، رعایت اصول و آداب اخلاق سیاسی 
و همراهی حداکثری با قوه مجریه که این روزها سخت درگیر معیشت مردم، کرونا 
و مذاکرات احیای برجام است، بسیار مهم و حیاتی است؛ بویژه که نمایندگان 
مجلس رابطه  بی واسطه ای با رای دهندگان خود در سراسر شهرها و شهرستان های 

کشور دارند.
7. گروه ها و جریانات سیاسی

گروه.های سیاسی که مولد و معرف نامزدهای انتخاباتی هستند لازم است 
هرچه سریعتر از محاسبات وسواس گون خود دست بردارند و با معرفی سریع گزینه 

مورد نظر خود، مردم را به حضور گسترده تشویق کنند.
برگزاری جلسه ها و مجامع عمومی فوق العاده از سوی احزاب و جناح ها یکی 
از عاجل ترین کارها در فرصت باقیمانده است؛ این جلسه ها می تواند به صورت 

آنلاین و غیرحضوری باشد.
8. رسانه های مجازی و صداوسیما

همه رسانه های داخلی، اعم از سیاسی، فرهنگی، اجتماعی یا حتی هنری و 
ورزشی، دمیدن به تنور انتخابات را اولویت این هفته های باقیمانده تا انتخابات قرار 

دهند و از حداکثر ظرفیت بسیج سازی مردم استفاده کنند.
خانه نشینی گسترده مردم در ایام کرونا، فرصت مغتنمی برای رسانه های مجازی 
فراهم آورده که لازم است استفاده مناسبی از آن در جهت خلاف نیات بوق های 

یاس آور دشمن به عمل آید.
از سویی، هرچه صداوسیما به عنوان رسانه ملی از مستندسازی های زشت و 
اغراض سیاسی خاص دوری کند و مدافع مصالح و منافع ملی و ملتزم به حفظ 
حداکثری بی طرفی باشد، تاثیر بی بدیلی در اذهان مردم و صاحبان حق رای 

خواهد گذاشت.
۹. چهره های مشهور

چهره های مشهور )سلبریتی ها( همچون ادوار گذشته نقش تاریخی خود را ایفا 
کنند و هر کدام با دعوت از طرفداران شان، زمینه ساز شکست نقشه دشمن در 

تولید رخوت و بی عملی سیاسی جامعه باشند.
۱0. چند توصیه کلی

سرانجام  اینکه در فرصت باقیمانده تا روز رای گیری، هیچ کدام از دستگاه ها، 
نهادها، ادارات، بخش ها و اجزای حاکمیتی در هر سطحی، نباید منادی کاهش 

حضور یا ایجاد ناامیدی برای مردم باشند.
همه دستگاه ها لازم است از رفتار و گفتار افراد حقیقی و حقوقی زیرمجموعه 
خود مراقبت کنند و آنها را از هرگونه انتقاد غیرمنصفانه، اظهارنظر غیرمسئولانه، 
رواج تهمت و درشت گویی در هر سطحی منع کنند؛ زیرا یکی از مهمترین راه ها 
برای ترغیب مردم به انتخاب گزینه صندوق رای، کاهش تنش های بین دستگاهی 

و ارائه تصویری منسجم و کارآمد برای عموم مردم است.

سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه سیاست خارجی نباید گروگان 
سیاست داخلی شود، گفت: من از همگان می خواهم تفاسیر شاذ ارائه ندهند. 
آنچه به عنوان محرمانه گفته می شود، درز آن جرم است و براساس آنها نمی توان 

مواضع عالی کشور را سنجید.
»سعید خطیب زاده« پیش از ظهر دیروز در نشست خبری هفتگی با خبرنگاران که 
به صورت مجازی برگزار شد با بیان اینکه اظهارات ظریف در فایل صوتی سه ساعته 
باید کلی دیده شود، گفت: ظریف همواره گفته  است آنچه انجام می شود، حول 
قوه عاقله نظام است. یک ذوق زدگی در برخی از رسانه ها برای تقطیع صحبت های 

ظریف دیده شد ولی این گفت و گو باید کلی دیده شود.
قرار بر محرمانگی گفت وگوها بوده است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره فایل منتشر شده از ظریف ابراز داشت: 
تفاسیر شاذ درباره این فایل برای بعدا باشد. آنچه منتشر شده، یک مصاحبه 
رسانه ای نبود و گفت وگوی رسانه ای نبود. آنچه انجام شد، یک گفت وگوی معمول 
و محرمانه در دولت بود. رئیس جمهور برای انتقال سوابق و تجارب برای دولت  بعد 
نظرشان این بود که اعضای کابینه گفت وگوهایی برای ثبت در اسناد داشته باشند.  
خطیب زاده با تاکید بر اینکه قرار بر محرمانگی این گفت وگوها بوده است، بیان 
کرد: وزارت امور خارجه در بخش های این فرایند از مصاحبه، عوامل مصاحبه و... 

نقش نداشته است. اینکه چه کسانی و چرا منتشر کرده اند، را نمی دانیم.  
به صورت کلی به سخنان ظریف نگاه شود 

وی با بیان اینکه آنچه ظریف گفته باید به صورت کلی دیده شود، یادآور شد: فایل 
سه ساعته که منتشر شده، از دو شب قبل متوجه شدیم که در حال منتشر شدن 
است و دیروز هم دو شبکه خارجی آن را به صورت گسترده منتشر کردند. ظریف 

همواره گفته  است آنچه انجام می شود، حول قوه عاقله نظام است.  
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه افزود: در این فایل 
هم بر تکریم سردار سلیمانی صحبت می کنند و از نقش ایشان در صلح سازی و 
خرد و منطق ایشان تاکید کردند. یک ذوق زدگی در برخی از رسانه ها برای تقطیع 

صحبت های ظریف دیده شد ولی باید کلی دیده شود.  
ظریف جزو شخصیت های نظام است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوال دیگری درباره این فایل منتشر 
شده یادآور شد: همه را به قضاوت منصفانه دعوت می کنم و از قضاوت های عجولانه 
دور شویم. ظریف جزو شخصیت های نظام است که همواره سیاست های علنی و 
اقدامی نظام را بسیار با قوت و قدرت جلو برده است. ایشان موضوعاتی را که برای 
گفت وگویی آرشیوی انجام می شده، در هفت ساعت با دوستان ریاست جمهوری 

انجام داده است. این گونه نیست که اینها مغایر سیاست های اعلامی ما باشد.
به گفته خطیب زاده، سیاست های جمهوری اسلامی به صورت اجماعی پیگیری 
شده و این نشان می دهد که چقدر جامعه ایران پویا است و چقدر مسئولان در مقام 

گفت وگوهای جدی و کارشناسی از صراحت لهجه و بیان استفاده می کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: گفت وگوهایی که در پشت درهای 
بسته در ایران انجام می شود، بسیار جدی و شفاف است. همه را دعوت می کنم 
به کل گفت وگوی انجام شده توجه کنند. این سه ساعت و نیم، همه هفت ساعت 
نیست. همه ما در مقام کارشناسی پشت درهای بسته کارشناسانی هستیم که باید 

با صراحت صحبت کنیم.
همراهی و اجماع در سیاست خارجی قدرت بخش است

خطیب زاده در پاسخ به سوال ایرنا درباره افزایش هجمه ها به وزارت امور خارجه و 
احتمال افزایش این حملات با توجه به نزدیک شدن به انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: متاسفانه شاهد موجی هستیم که یک تعبیر این است که سیاست خارجی 
در راستای اهداف انتخاباتی برخی جریانات مورد سوء استفاده واقع می شود. آنچه 

اتفاق افتاد با اهدافی انجام می شود اما در ماموریت های ما خلل ایجاد نمی شود.  
سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه وزارت امور خارجه یک دستگاه 
حاکمیتی است، اظهار داشت: دستگاه دیپلماسی در چهار دهه گذشته خود نشان 
داده وظایف خود را پیگیری می کند. البته همراهی و اجماع در سیاست خارجی 
قدرت بخش است و ما همه را به همراهی برای حفاظت و تامین منافع عالیه مردم 

دعوت می کنیم.  
بازگشت به برجام هم نیاز به گفت وگوهای مستقیم ندارد

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی مبنی بر لزوم مذاکره مستقیم 
با آمریکا برای رفع تحریم ها خاطرنشان کرد: حتی اگر 40 سال گذشته را در نظر 
نگیریم، اتقاقات چهار سال گذشته را نمی توانیم نادیده بگیریم. آمریکا برای خروج 
از برجام با ما مذاکره نکرد که بخواهیم برای برگشت آنها گفت وگو کنیم. بازگشت به 

برجام هم نیاز به گفت وگوهای مستقیم ندارد. 
به گفته خطیب زاده، تعهدات آمریکا ذیل برجام روشن است. کمیسیون مشترک 
برجام هم می تواند این تعهدات را به آمریکایی ها یادآوری کند. در مسیری که 
می رویم و طی می شود، تا زمانی که آمریکا به تعهداتش عمل نکند، هیچ صندلی در 

میز برجام نمی تواند داشته باشد. 
تحریم ها  برخی  لغو  درباره  تفاهم  از  عراقچی  آقای  منظور  پرسید  خبرنگاری 
تمامی  است.  نشده  انجام  ما  سیاست   در  تغییری  داد:  پاسخ  چیست،  دقیقا 
تحریم ها برجامی است و باید برداشته شوند. آنچه در وین اتفاق می افتد، با توجه 
به پیشرفت ها، درآوردن لیست تحریم های برجامی است. ممکن است آمریکایی ها 
نظرهای متفاوتی داشته باشند. مهم نظراتی است که ایران در کمیسیون مشترک 

برجام مطرح کرده است. ایران باید از رفع تحریم ها منتفع شود. 
وی با بیان اینکه درباره لغو، برداشته شدن یا تعلیق تحریم ها، نظرات ما مشخص 
است، ابراز داشت: متن برجام باید بدون کم و کاست اجرا شود. ما با سیاست 

داخلی آمریکا کاری نداریم. اینکه دولت آمریکا چگونه می خواهد تعهداتش را انجام 
دهد، به خودشان ربط دارد. لغو تحریم ها باید موثر باشد و نه روی کاغذ. ما این لغو 
تحریم ها را راستی آزمایی می کنیم و این کار توسط نهادها و دستگاه هایی که ارتباط 

دارند و می توانند تایید کنند، انجام می شود. 
میدان و دیپلماسی دو بال جمهوری اسلامی ایران هستند 

خبرنگاری مدعی شد که ظریف در فایل منتشرشده سردار سلیمانی را تخریب 
کرده و پرسید که آیا وزیر امور خارجه با این نگاه به دنبال تامین منافع ملی است 
که سخنگوی وزارت امور خارجه یادآور شد: سوال شما در راستای تخریب بود. 
آیا تکریم، احترام و عزتی که ظریف نسبت به سردار سلیمانی داشته اند، کم بوده 

است؟
خطیب زاده با اشاره به ارتباط میدان و دیپلماسی بیان کرد: میدان و دیپلماسی دو 
بال جمهوری اسلامی ایران هستند. آنهایی که به دنبال تخریب دیپلماسی هستند، 
در پازل بدخواهان حرکت می کنند. هرگاه میدان و دیپلماسی با همدیگر همراه 
بوده و باشند، از جنگ کوزوو، عراق، یمن، افغانستان و... منافع ایران تامین شده و 

هر گاه این دو بال همراه نبودند یا اختلاف داشته اند، به نتیجه نرسیده اند. 
وی اضافه کرد: موضوع مهمتر این است که قوه عاقله ای در جمهوری اسلامی 
وجود دارد و همه حول محور ولایت عمل می کنند. این عهد دستگاه دیپلماسی 
است و همانطور هم که می دانیم عهد میدان و دستگاه های نظامی و امنیتی نیز 
هست.  رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با تاکید بر 
اینکه سیاست خارجی نباید گروگان سیاست داخلی شود، گفت: من از همگان 
می خواهم تفاسیر شاذ ارائه ندهند. آنچه به عنوان محرمانه گفته می شود، درز آن 

جرم است و براساس آنها نمی توان مواضع عالی کشور را سنجید.
متاسفیم هجمه ها برخلاف خواست رهبری و وزارت امور خارجه بوده 

است
خطیب زاده درباره تلاش وزارت امور خارجه برای رفع برچسب تروریستی بودن 
سپاه از سوی آمریکا در مذاکرات وین هم اظهار داشت: قطعا سپاه پاسداران افتخار 
ایران است. هیج نهاد، ارگان و موجودیتی در ایران نباید مورد چنین تحریمی قرار 
گیرد. البته آمریکا البته دشمنی خود را با ارکان های نظام و ستون های جمهوری 
اسلامی نشان داده است. برای ما مهم است آمریکا به تعهدات خود عمل کند. رفع 

این برچسب ها نیز جزو این تعهدات است. 
وی درباره نامه ظریف به رهبرانقلاب هم تصریح کرد: این نامه مانند تمامی 
نامه هایی که وزارت امور خارجه به رهبری می فرستند، دارای طبقه بندی است. 
بخشی از آنچه منتشرشده درست است. مقام معظم رهبری نامه ای از ظریف سال 
گذشته دریافت کردند که با تدبیر ایشان موضوعات برجامی و سیاست خارجی با 
تمرکز بر رفع تحریم ها بدل به رقابت های جناحی و سیاست داخلی نشود، هرچند 
متاسفیم برخی هجمه ها برخلاف خواست رهبری و وزارت امور خارجه بوده است.
این دیپلمات ارشد افزود: منافع ملی منافع مردم است و وظیفه ما، پاسداشت آن 
است. اگر یک ساعت بتوانیم تحریم ها را رفع کنیم، نباید تردیدی در این باره کنیم. 

علاقه ای برای گفت وگوهای طولانی مدت و فرسایشی نداریم
در  برجام  وزرای عضو  دارد  احتمال  آیا  این سوال که  به  پاسخ  خطیب زاده در 
وین حضور یابند، خاطرنشان کرد: هیچ بحثی درباره حضور وزرا مطرح نیست. 
گفت وگوها در حال انجام است ولی با سرعت هم انجام نمی شود چراکه برخی 

اختلافات جدی وجود دارد. با همان قدرت در حال رایزنی هستیم. 
وی با بیان اینکه اگر آمریکا می خواهد به برجام بازگردد، باید به تعهدات خود عمل 
کند، ابراز داشت: هرچند بخشی از مسائل پیش رفته اما آنچه مانده بی اهمیت 
نیست. ما درباره هیچ چیز توافق نمی کنیم مگر اینکه درباره همه چیز توافق کرده 

باشیم. 

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره اخبار منتشر شده مبنی بر حمله به یک 
کشتی در نزدیکی سوریه و ارتباط آن با ایران و اظهارات دولت سوریه در این باره بیان 
کرد: من نیز گزارش های پراکنده ای را در این باره دیده ام. آنچه دولت سوریه می گوید 
باید مورد استناد خبرگزاری ها قرار گیرد تا اینکه ببینیم چه اتفاقی افتاده است. 
خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره درباره طولانی شدن احتمالی گفت وگوها در 
وین یادآور شد: علاقه ای برای گفت وگوهای طولانی مدت و فرسایشی نداریم اما در 
عین حال، عجله ای هم نداریم. مادامی که منافع ایران نعل به نعل و جز به جز رعایت 
نشود، عجله نداریم. اگر مشاهده کنیم مسیر رفع تحریم ها با مشکل روبه رو است، 
گفت وگوهای وین را ادامه نمی خواهیم داد. وی درباره استانداردهای دوگانه حقوق 
بشری از سوی برخی کشورهای غربی و اعمال تحریم های حقوق بشری از سوی 
ایران علیه مقامات کشورهای غربی عنوان کرد: سابقه اروپا در موضوع حقوق بشر 
آنها نگذاشته است،  برای  آبرویی  و  و برخوردهای سیاسی و دوگانه ، هیچ شان 

مخصوصا برای برخی کشورها خاص که داعیه دار حقوق بشر شوند. 
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با بیان اینکه اتفاقاتی 
که در آسیا، آفریقا و حتی در اروپا رخ داده چه کسانی خائنین به حقوق بشر هستند، 
گفت: ایران نه تنها گفت وگوهای خود با اتحادیه اروپا در همه حوزه ها را تعلیق کرد، 
بلکه در حال بررسی و نهایی کردن یک لیست برای اقدام مشابه هستیم. اروپا باید 

بداند فصل این گونه برخوردها با کشورها به ویژه ایران گذشته است. 
رییس جمهور آمریکا اراده داشته باشد، تحریم ها را می تواند بردارد

خبرنگاری پرسید اگر آمریکا به صورت گام به گام اقدام به رفع تحریم ها کند، 
واکنش ایران چیست که خطیب زاده پاسخ داد: خیلی وقت است موضوع طرح گام 
به گام دیگر مطرح نیست. حتی در وین هم این موضوع مطرح نیست. اینکه در 
آمریکا چه رژیم های حقوقی مطرح است، به ما ربطی ندارد. در حقوق بین الملل 
دولت ها مسئولیت هایی دارند. آمریکا برای عمل به تعهداتش از این مسئله مستثنی 
نیست. همه می دانند رئیس جمهور آمریکا این توان را دارد، اگر این اراده را داشته 

باشد. ما این اراده را راستی آزمایی خواهیم کرد 
وی درباره ارتباط مذاکرات وین برای رفع تحریم ها و انتخابات در ایران اظهار 
داشت: درخصوص انجام تعهدات مان در قبال ملت ایران نباید یک ساعت هم 
تعلل کرد، چه برسد به چند ماه. موضع نظام این است که وزارت امور خارجه تا 
روز آخر این دولت و دولت بعدی این مسیر طی شود. دیپلمات های وزارت امور 
خارجه،  امور  وزارت  سخنگوی  گفته  به  هستند.   نظام  دیپلمات های  خارجه، 
درباره حساسیت چند ماه آینده که در نامه ظریف به رهبری هم آمده، برخواسته 
از تغییرات در نظام بین الملل و سطوح مختلف است. امیدواریم اوضاع بهتر شود 
ولی بعید نیست که اوضاع همچنان حساس باشد. رفت و آمدها در سطوح مختلف 

دولتی تاثیری در پیگیری حقوق ملت ایران ندارد. 
تیم مذاکره کننده روزانه گزارش می دهد

خطیب زاده درباره نفوذ در نهادهای کشور و انتشار فایل صوتی از ظریف تصریح 
کرد: این فایل متاسفانه پریشب بیرون آمد. ابتدا به شکل محدود منتشر شد. صبح 
دیروز این فایل را از برخی خبرنگاران گرفتیم و بعد متوجه شدیم این فایل در سطح 
گسترده تری منتشر شده است. آنچه برخی رسانه ها منتشر کردند، اول از آنجا 

بیرون نیامد ولی مراجع ذیربط باید نظر بدهند. 
وی درباره رفع تحریم اشخاص در مذاکرات وین هم خاطرنشان کرد: تمامی 
شوند.  رفع  باید  برجام  شدن  اجرایی  و  بازگشت  روز  به  توجه  با  باید  تحریم ها 
درخصوص برخی تحریم ها در کمیسیون مشترک اختلاف نظر وجود دارد و آمریگا 

گفته برخی از تحریم ها برجامی نیستند و با برچسب دیگر است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با اشاره به عملکرد تیم مذاکره کننده ایران در وین 
ابراز داشت: به طور جدی براساس دستورالعمل نظام تیم کارشناسی ما مذاکره 
می کند و روزانه گزارش می دهند و وقتی هم که تیم به ایران برگردد، همه ارکان نظام 

را آگاه کرده و با دستورالعمل های جدید به وین می روند.
ایران در برابر بدعهدی های طرف مقابل سکوت نمی کند

خطیب زاده در پاسخ به سوالی در مورد اقدامات ایذایی رژیم صهیونیستی در 
منطقه و علیه امنیت ملی ایران بیان کرد: همان طور که قبلا بارها گفته شده، هیچ 
کدام از کارهای رژیم اشغالگر قدس علیه امنیت و منافع ملی ایران بی پاسخ نمانده و 
از این به بعد هم بی پاسخ نمی ماند. این رژیم حیات خود را در بحران آفرینی می داند 
و برای ایران حفظ ثبات و امنیت منطقه مهم است و اجازه نمی دهد که این رژیم 

غاصب امنیت منطقه را بیش از پیش به خطر اندازد. 
وی در پاسخ به سوالی درباره سابقه بدعهدی آمریکا در اجرای تعهداتش و انتشار 
برخی از اظهارات به نقل از مقامات آمریکایی مبنی بر اینکه تضمینی از سوی 
آمریکا برای اجرای تعهدات ارائه نمی شود، یادآور شد: در نظام بین الملل و حقوق 
بین الملل بالاترین تضمین ها، تضمین شورای امنیت سازمان ملل و تضمین هایی 

است که در معاهدات و قراردادها نوشته می شود. 
این دیپلمات ارشد اضافه کرد: باید به این موضوع توجه داشت که همه این 
تضمین ها مانع از این نمی شود که کشورها به تعهدات شان عمل بکنند یا نه. 
قطعنامه ۲۲31 شورای امنیت سازمان ملل برجام را الزام آور کرده و دارای بالاترین 
تضمین ها است اما عملکرد ایالات متحده نشان داده است که به این تضمین ها 

پایبند نیست و سابقه خوبی در پایبندی به تعهداتش ندارد.
خطیب زاده با تاکید بر اینکه آنچه که مهم است اجرای تمام تعهدات از سوی آمریکا 
به سمت راستی آزمایی شده است، عنوان کرد: جمهوری اسلامی ایران در برابر 
بدعهدی های طرف مقابل سکوت نمی کند. ایران نیز در برابر این بدعهدی ها مسیر 
کاهش تعهدات برجامی را طی کرد. همه باید به خاطر داشته باشند که این جاده 

دو طرفه است و این موضوعی است که باید به آن توجه داشت.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 سیاست خارجی نباید گروگان سیاست داخلی شود 

رییس بنیاد امید ایرانیان با بیان اینکه ابایی از حضور در 
انتخابات ندارم، گفت: اگر احساس کنم فردی مناسب تر از 
من با هدف جذب نیروهای بهتر و جوانتر وجود دارد به او 
کمک می کنم اما اگر ببینم شرایط کشور نیاز دارد به صحنه 

وارد می شوم. 
نشست  یک  جریان  در  دوشنبه  روز  عارف  محمدرضا 
امید  بنیاد  پیشنهادی  برنامه  تشریح  منظور  به  خبری 
ایرانیان برای عبور از شرایط سخت کشور و در پاسخ به 
سوال خبرنگار ایرنا افزود:  ابایی از حضور در انتخابات ندارم 
و اگر به نتیجه قطعی برسم حتما در آن حضور پیدا می کنم.
این چهره اصلاح طلب افزود: حضور در صحنه انتخابات 
نیاز به فکر و بررسی دارد و به همین دلیل، ما در بنیاد باران 
برای اصلاح ساختاری کشور و رفع مشکلات، برنامه عبور از 

شرایط سخت را تدوین کرده ایم.
عارف گفت: اگر احساس کنم فردی مناسب تر از من با 
هدف جذب نیروهای بهتر و جوانتر در انتخابات ریاست 
ببینم  اگر  اما  می کنم  کمک  او  به  دارد  وجود  جمهوری 

شرایط کشور نیاز دارد وارد صحنه خواهم شد. 
رییس بنیاد امید ایرانیان اضافه کرد: اگر خود من آمدم 
که از سند استفاده می کنیم و اگر خود من نیامدم، سند را 

در اختیار رییس جمهور بعدی قرار می دهم.
عارف تصریح کرد: شرایط کشور شرایط انتخابات پرشور 
نیست و مردم شوری ندارند اما خوشبختانه در هر دو جناح 
کاندیداهای بسیاری داریم و ما باید به دنبال این باشیم که 

انتخابات پرشور برگزار شود.
تشریح سند راهبردی بنیاد امید ایرانیان

عارف گفت: در آستانه انتخابات ١4٠٠ سند راهبردی 
توسط بنیاد تدوین شده که رویکرد درازمدت و راهبردی به 
امور کشور دارد و محلی برای اظهار نظر چهره های نخبه و 

عالم کشور است.  

رییس بنیاد امید ایرانیان با اشاره به برخی محورهای سند 
ادامه داد: چالش های بزرگ کشور هیچ راهی جز راه حل 
علمی و استفاده از تجارب دنیا ندارد و البته سند سمت و 
سوی اقتصادی دارد و اولویت آن مسایل پیچیده اقتصادی 
است. نگاه ما استفاده از تجربیات دولت اصلاحات است و 
اگر بخواهیم نامی برای برنامه سوم بگذاریم برنامه اصلاح 

ساختاری است.  
وی با بیان اینکه در کشور ما سلیقه ای عمل می شود 
تصریح کرد: در عمل در همه دولت ها به دنبال راه حل 
راه حل  راه  بر  تاکید  این سند  در  و  کوتاه مدت هستیم 

درازمدت و حکمرانی اقتصادی مدنظر است و برای اجرایی 
شدن آن نیاز به وفاق و همدلی همه مسوولان داریم و همه 
مسوولان باید باور کنند که مشکلات باید رفع شود و مردم 
نیز امیدوار شوند و اطمینان پیدا کنند که این اصلاحات 
باعث حل چالش ها می شود و از گروکشی های سیاسی 

پرهیز می شود.  
رییس بنیاد امید ایرانیان ادامه داد: روند شاخص های 
وضعیت  و  است  افول  به  رو  توسعه  و  اجتماعی  عدالت 
سرمایه های طبیعی و اقتصادی و سرمایه های اخلاقی 
مثل امید جای نگرانی دارد. شرایط کشور با ظرفیت های 

موجود مناسب نیست و سرمایه های زیادی از دست دادیم 
و با کاهش سرمایه ها رو به رو هستیم. علاوه بر این نگران 

سیل مهاجرت نخبگان هستیم.
مشارکت بالای مردم شانس کاندیدای اصلاح طلب را 

افزایش می دهد
من  انتخابات ١4٠٠ گفت:  در خصوص وضعیت  وی 
نگران حضور مردم در انتخابات هستم و مهمترین وظیفه 
در  مردم  استقبال  به  دعوت  کرونا  شرایط  در  رسانه ها 

انتخابات است.
داد:  ادامه  دهم  مجلس  امید  فراکسیون  رییس 
نگرانی هایی از طولانی شدن صف ها وجود دارد و امکانات 
ندارد.اگر  وجود  رای  صندوق های  افزایش  برای  لازم 
مشارکت بالای ۵٠ درصد باشد شانس کاندیدای اصلاح 

طلب برای ریاست جمهوری نیز افزایش پیدا می کند.
در دولت اصلاحات تمام برنامه ها را اجرا کردیم

موانعی  اجرا  در  جمهوری  رییس  کرد:  عنوان  عارف 
اما می تواند اقدامات موثر انجام دهد. ما در دولت  دارد 

اصلاحات تمام برنامه ها را اجرا کردیم.
وی ادامه داد: در مجلس نیز فراکسیون امید خوب عمل 
میثاق می دهند  مردم  به  که  زمانی  و اصلاح طلبان  کرد 

مطمئنا به سمت رفع آن پیش می روند.
عارف با بیان اینکه هر کاندیدای اصلاح طلبی رای آورد 
باید متعهد به برنامه های اصلاحاتی باشد، گفت: ما در 
دولت اصلاحات وعده دادیم تورم و بیکاری را یک رقمی 
می کنیم و عمل کردیم و وعده ساختار اقتصادی دادیم 
وعمل کردیم و تنها دولتی که نیروهای بدنه خود را کاهش 

داد، دولت اصلاحات بود.
رییس بنیاد امید ایرانیان عنوان کرد: اگر قرار باشد در 
کشور همدیگر را سرکار بگذاریم که گذاشته ایم، به هیچ 

نتیجه ای نمی رسیم

محمدرضا عارف:

 اگر شرایط ایجاب کند نامزد انتخابات می شوم



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

پیامبر اکرم )ص(
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه:  روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 329٠32٠9 - 329٠6١6٠ صندوق پستی: 37١85/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 2١ممیزیک پلاک 47

اذان صبح: 04/54 طلوع آفتاب: 06/23 اذان ظهر:13/04 اذان مغرب: 20/04

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

هر که غذای پاك خورَد و طبق سنّت 
عمل کند و مردم از شرّ و گزند او در 

امان باشند، به بهشت می رود .
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طرح:  عباس گودرزی

  ورود و خروج به هند ممنوع شد
عارف و پزشکیان نامزد جبهه اصلاح طلبان ایران

 عضو جبهه اصلاح طلبان ایران با بیان اینکه برخی از اعضای این ائتلاف در جبهه اصلاحات ایران 
عضو نیستند، پزشکیان و عارف را نامزدهای این جبهه برای انتخابات ۲۸ خرداد ریاست جمهوری 
عنوان کرد.بابک آذرباد گفت: در حال حاضر جبهه اصلاحات ایران رسمیت دارد و پیشتر به نام شورای 
سیاستگذاری و هماهنگی بوده است و الان به نام جبهه اصلاحات فعالیت می کند.  ما عضویتی در آن 
جبهه نداریم.وی با بیان اینکه ما  در حال حاضر خارج از جبهه اصلاحات هستیم، گفت: امکان دارد به 
یک هدف مشترک با این جبهه برسیم اما تابع تصمیمات این جبهه هم نیستیم.دبیرکل حزب ترقی ایران 
عنوان کرد: ما دنبال نامزدهایی هستیم که براساس شرایطی که خودمان داریم، تصمیم گیری می کنیم و 

نامزد مورد نظر خود را از جریان اصلاحات که واقعا اصلاح طلب هستند، انتخاب خواهیم کرد.

هشت کرونا مثبت در قم جان باختند
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲4 ساعت منتهی به ششم اردیبهشت ماه 1400، هشت 
فرد کرونا مثبت در این استان جان باختند.به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت از مبتلایان به کووید19 در قم، افزود: در این مدت 144 
نفر با علائم ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان های قم پذیر شده اند.وی اضافه کرد: از این تعداد، 9۶ نفر 
بستریو ۸۸ نفر از افرادی که در هفته های گذشته بستری شده بودند با بهبودی حالشان از بیمارستان 
مرخص شده اند.به گفته وی، در حال حاضر ۵47 فرد مبتلا به ویروس کرونا در بیمارستان های قم 
بستری هستند که حال 109 نفرشان وخیم است.قدیر بیان کرد: در ۲4 ساعت منتهی به ششم 

اردیبهشت ماه 1400، یک هزار و ۲۶1 تست در استان قم انجام شد که 43۶ مورد مثبت بوده است.

حکم جدید نازنین زاغری صادر شد
 وکیل مدافع نازنین زاغری از صدور رأی پرونده دوم موکلش در شعبه 1۵ دادگاه انقلاب تهران خبر داد و 
گفت: موکلم در این پرونده به یک سال حبس تعزیری و یک سال منع خروج از کشور محکوم شده است.

حجت کرمانی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار قضایی ایرنا افزود: رأی پرونده دوم موکلم به من ابلاغ 
شده است.وی ادامه داد: بر اساس این رأی، خانم زاغری به اتهام »فعالیت تبلیغی علیه نظام از طریق 
شرکت در تجمع  مقابل سفارت ایران در لندن در سال ۸۸ و مصاحبه با شبکه بی بی سی فارسی« به یک 
سال حبس تعزیری و یک سال منع خروج از کشور محکوم شده است. کرمانی اظهار داشت: پرونده اول 
موکلم تمام شد و اکنون وی آزاد است و در این پرونده هم به قید کفالت آزاد است که در مهلت مقرر قانونی 

به رأی صادره مورد اعتراض قرار خواهد کرد.

برداشت 4۰۰تُن گل محمدی در قم
برداشت گل محمدی از بیش از 430هکتار سطح زیر کشت این گیاه دارویی خوش عطر و بو از اوایل 
اردیبهشت در قم آغاز شده و همچنان ادامه دارد.مسلم ابراهیمی، مدیر امور باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی قم با اشاره به پیش بینی برداشت 400تُن گل تر از سطح زیر کشت گل محمدی در استان 
گفت: قیمت هر کیلو گل امسال حدود ۲0هزار تومان است که ارزش افزوده خوبی برای کشاورزان دارد.

وی گفت: ۸۵درصد محصول گلاب گیری 10درصد به صورت گل خشک و ۵درصد هم به تولید اسانس 
اختصاص می یابد.ابراهیمی با بیان اینکه گل محمدی در استان قم پیش رس است گفت: این محصول 
علاوه بر صرفه جویی 30درصدی مصرف آب اشتغال زایی و ارزش افزوده بالایی را نصیب استان می کند.

واکنش محسن رضایی به متهم گردانی در مشهد
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام از گرداندن متهمان حوادث چهارشنبه سوری در خیابان های 
مشهد انتقاد کرد.محسن رضایی در پیامی توییتری نوشت: » شکستن کرامت انسانی متهمین و 
مجرمین، چه با گرداندن در شهر و چه با هر اقدام رسمی یا غیررسمی دیگر، خطایی بزرگ است.«گفتنی 
است که 2 اردیبهشت ماه گزارشی درباره گرداندن متهمان حوادث چهارشنبه سوری در خیابان های 
در مشهد منتشر شد؛ آنطور که در جزئیات این گزارش آمده بود، 34 متهم با حضور قاضی سید هادی 
شریعت یار، معاون پیشگیری از وقوع جرم دادسرای عمومی و انقلاب مشهد در سطح شهر گردانده 

شدند.

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم عزادار شد
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در پی از دست دادن پدر، عزادار شد.سید موسی حسینی 
کاشانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی درگذشت پدر خود، حضرت آیت الله سید محمد 
حسینی کاشانی ، عزادار شد. آیت الله سید محمد حسینی کاشانی از استادان برجسته حوزه علمیه 
قم و در زمره شاگردان حضرت امام )ره( بود.او نمایندگی مجلس خبرگان رهبری در دوره نخست را نیز 

برعهده داشت.

زمزمه ای که باید جلوی آن گرفته شود؛

بوستان هزار هکتاری هزار تکه نشود

قم را اگر در تصاویر هوایی سال 133۵ رصد کنید یا حتی دورانی بسیار نزدیک ترمانند همین دهه ۵0 و ۶0، 
شهری سبز خواهید دید که باغات پهناورش امکان نفوذ گرما و آلودگی به بافت شهری نمی داد. امروز اما طی 
چند دهه توسعه بدون توجه به آمایش سرزمین، دیگر آن لکه های سبز در محدوده شهر وجود ندارند و بالا رفتن 

سرسام آور ارزش اقتصادی زمین، احیای آن را تقریبا ناممکن کرده است. 
با نگاهی واقع بینانه، سبز شدن اراضی حاشیه شهر و اراضی که مالکیت خصوصی ندارند، تنها راه افزایش 
سرانه سبز و توسعه پایدار در شهر قم است. از طرفی کاشت درخت در این اراضی می تواند مانع از توسعه افقی 

بی رویه شهر شده و به عنوان کمربند حراستی عمل کند.
نگاهی به تصمیم گیری های اخیر در نهادهای حاکمیتی قم نشان میدهد، نه تنها برای نجات باغات و لکه 
های سبز داخل شهر اهتمام لازم وجود ندارد که حتی اراضی بایر اطراف شهر که سبز می شوند همچنان در 
کابوس تغییر کاربری به سر می برند.  واگذاری اراضی با کاربری سبز به ارگان ها برای مصارف تجاری و مسکونی 
و .... همچنان در قم ادامه دارد. موضوعی که در کلانشهرهای دیگر مدتهاست خط قرمز محسوب می شود و 
از پارلمان شهری گرفته تا نهادهای مدنی و دستگاه قضایی دراین عرصه هم پیمان شده اند تا منافع اندک باقی 

مانده برای مردم و طبیعت در شهرها به حراج گذاشته نشود. 
در قم گویا هنوز مسئله اهمیت زیست شهری و حیاتی بودن فضای سبز برای ادامه زندگی و تنفس در شهر 
به رسمیت شناخته نشده است. در سکوت فعالان مدنی و متولیان زیست محیطی، هر روز دستبرد جدیدی به 

کاربری های سبز زده میشود و همچنان در میان رسانه ها و متولیان سکوت غوغا می کند. 
در تازه ترین اتفاق هم قرار است 10 هکتار ازمجموعه بوستان های هزارهکتاری واقع در بلوار ولیعصر)عج( به 
یکی از نهادهای استان واگذار شود درحالیکه این پلاک در سال ۸۵ برای احداث پارک و بوستان به شهرداری 
واگذار شده و درحال حاضر حدود ۵ هزار اصله درخت موجود دارد. هزینه این تصمیم تازه هم تنها نابودی این 
درختان نیست بلکه پیوستگی بوستان هزار هکتاری دچار اختلال شده و حقوق مردم قم در تامین کاربری 

سبز نادیده گرفته می شود. 
بوستان هزار هکتاری شهر قم به عنوان مجموعه ای که در آینده به قطب گردشگری و ریه شهر تبدیل خواهد 
شد، در طول سالهای گذشته با هزینه و زحمت بسیار درختکاری شده و شکل گیری پیاده روها و مبلمان 
شهری آن در آینده مسیر مردم را به این اراضی باز می کند. شاید چند سالی مراقبت نیاز باشد تا این بوستان 
به ثمر نشسته و جنوب شهر قم را به مکانی زیبا و دلپذیر برای شهروندان و گردشگران تبدیل کند. با این همه 
سیاست بذل و بخشش اراضی سبز اگر همچنان ادامه داشته باشد، پیش ازرسیدن به آن روزها این مجموعه 

هزار هکتاری تکه تکه خواهد شد و دیگر کارکرد زیبایی شناسی و اکولوژیک قبلی را نخواهد داشت. 
خوب است نهادهای مدیریتی در قم حالا که درحراست از باغات داخل شهر کارنامه خوبی ندارند، حداقل 
برای حراست از اراضی حاشیه شهرها که درختکاری شده و کاربری سبز دارد، هم قسم شده و حد یقفی برای 

مقوله زمین در شهر قم قائل شوند.

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد :

برنده شدن در قرعه کشي،دامی 
قدیمی با قربانیان جدید

رئیس پلیس فتا استان قم درباره دسترسي کلاهبرداران سایبري به اطلاعات 
بانکي شهروندان با پنهان شدن پشت نقاب برنامه هاي تلویزیوني و فعال سازي 

سامانه یا اپلیکیشن هاي بانکي هشدار داد. 
سرهنگ  علی موالی گفت: مجرمان سایبري با سوء استفاده از ناآگاهي مردم با 
برقراري تماس با شهروندان خود را مجري برنامه هاي رادیویي و تلویزیوني معرفي 
کرده و با ترفندهاي مختلف اقدام به خالي کردن حساب بانکي شهروندان 

مي کنند.
وي افزود: مجرمان سایبري با عناویني مانند اینکه شما برنده قرعه کشي 
بانک ها و موسسات مالي، مسابقات رادیویي و تلویزیوني، سفر هدیه به زیارت 
اماکن مقدس شده اید، اقدام به فریب شهروندان کرده و حساب شهروندان را 
خالي مي کنند. رئیس پلیس فتا استان قم گفت: مجرمان سایبري پس از جلب 
اعتماد شهروندان از طریق ترفند هاي مختلف کد ارسالي به شماره تماس آنها 
را دریافت کرده و سپس با فعال نمودن اپلیکیشن هاي بانکي به حساب آنها 
دسترسي پیدا کرده و اقدام به انتقال غیرمجاز وجوه به صورت اینترنتي مي کنند.

این مقام مسئول به شهروندان هشدار داد: با توجه به افزایش کلاهبرداري هاي 
اینترنتي، شهروندان باید توجه کنند که براي دریافت جایزه نیازي به حضور 
در پاي دستگاه عابربانک و یا فعال سازي برنامه هاي بانکي و ارسال اطلاعات 
اینگونه  و  نیست  پیامک  طریق  از  دریافتي  کدهاي  و  بانکي  کارت  محرمانه 

تماس ها قطعا کلاهبرداري است.
هرگونه  از  جلوگیري  جهت  کاربران  کرد:  خاطرنشان  موالی  سرهنگ 
کلاهبرداري باید از ارائه اطلاعات مالي و بانکي خود از قبیل شماره حساب، 

شماره کارت و اعلام رمز آن ها به افراد غیرخودداري کنند .

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  مطرح کرد :

امنیت و سلامت جامعه در گرو 
مشارکت اجتماعی شهروندان 

را در گرو  امنیت و سلامت جامعه   ، انتظامی استان قم  جانشین فرمانده 
سلامت  مدافعان  همچنین  و  پلیس  با  مردم  همراهی  و  اجتماعی  مشارکت 
مردمي،  های  مشارکت  داشت:  اظهار  اسماعیلی  بهادر  سرهنگ  دانست.  
میزان احساس امنیت و سلامت اجتماعي در یك جامعه را شکل مي دهد،و 
برای جلوگیری از بی نظمی اجتماعی،جامعه نیازمند مشارکت و همدلی اقشار 
مختلف اجتماعی است. وی با تیریک "هفته سلامت"به مدافعان سلامت و 
جامعه بهداشت و درمان افزود:مشارکت اجتماعي و نقش شهروندان در ایجاد 
سلامت جامعه از مولفه های مهمي است که در دستیابي مسئولان و تلاشگران 

عرصه سلامت به ریشه کنی این ویروس خطرناک کمک خواهد کرد.
جانشین فرمانده انتظامی استان ادامه داد: همکاری همه جانبه شهروندان 
این امکان را به  پلیس می دهد تا با کمترین هزینه بیشترین موفقیت را در 

پیشگیری از جرائم بدست آورد و امنیت پایدار را در سطح جامعه نهادینه کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود،قانون پذیری را عامل مهمی برای کاهش 
آسیب های اجتماعی دانست وگفت: پلیس مجری قانون است و با قانون گریزی 

افراد قاطعانه برخورد خواهد کرد.
سرهنگ اسماعیلی ، فرهنگ سازی و آموزش را یکی از مهمترین راهکارهای 
نهادینه شدن قانون مداری در سطح جامعه دانست و تصریح کرد: عمل به قانون 
موجب کاهش آسیب های اجتماعی می شود بنابر این دستگاه های فرهنگی 
و رسانه های عمومی بایستی با حمایت ،آموزش و بستر سازی در جهت تقویت 
قانون مداری و پرهیز از قانون گریزی تلاش کنند. جانشین فرمانده انتظامی 
استان با بیان اینکه امنیت در بستر اجتماع شکل مي پذیرد،گفت: امنیت، 
اساسي ترین نیاز انسان هاست و بدون وجود امنیت هیچ یک از ابعادزیستی 

محقق نخواهد شد.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

۴۲ کیلوگرم تریاک که در داخل 
بار پلی پروپیلن

فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش ماموران مبارزه با مواد مخدر استان 
4۲ کیلوگرم تریاک که در داخل بار "پلی پروپیلن" جاسازی شده بود، کشف شد. 
سردار سیدمحمود میرفیضی در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی تمرکز 
پلیس قم بروی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر مشخص شد قاچاقچیان 
جنوب کشور قصد دارند مقادیر قابل توجهی مواد مخدر تریاک را بوسیله یک 

دستگاه خودروی تریلی از به مرکز کشور منتقل کنند.
وی در ادامه افزود: با اشرافیت اطلاعاتی و بهره گیری از شگردهای پلیسی، 
ماموران مبارزه با موادمخدر استان قم موفق شدند خودروی موصوف را به همراه 
بار قانونی پلی پروپیلن در ابتدای حوزه استحفاظی استان شناسایی و با تعقیب و 

مراقبت انجام گرفته در محدوه منطقه سلفچگان متوقف کنند.
 فرمانده انتظامی استان تصریح کرد: در این عملیات یک نفر متهم دستگیر 
و در بازرسی از خودروی توقیفی حدود 4۲ کیلوگرم تریاک با لفافه را که به طرز 

ماهرانه ای در درون بار پلی پروپیلن جاسازی شده بود، کشف کردند.
سردار "میرفیضی" خاطرنشان کرد: قاچاقچیان مواد مخدر ار ترفندهایی 
متعدد و پیچیده ای برای قاچاق و توزیع مواد مخدر استفاده می کنند، لذا 
ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر استان نیز تمام تلاش خود را برای ناکامی این 
افراد که با توزیع موادمخدر در سطح جامعه، کانون خانواده ها را به اضمحلال 
کشانده و جوانان عزیز را که سرمایه های کشور ما هستند به ورطه اعتیاد سوق 
می دهند، مبارزه خواهد کرد و شهروندان می توانند گزارش ها و اخبار خود را 
در این زمینه از طریق شماره تلفن های 110 ، ۲1۸۲۵۵1۵ و37۲۲۲۲0۲ به 

پلیس اطلاع دهند.
 

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان قم خبرداد:

اجرای طرح بخشودگي جرائم دوبرابر 
شده وسایل نقلیه

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان قم از اجرای طرح بخشودگي جرایمی 
که تا پایان سال گذشته ۲ برابر شده بود،خبر داد. 

سرهنگ صدفی اظهار داشت: با پیشنهاد پلیس و تصویب مجلس شورای 
اسلامی با هدف مساعدت به مردم، جرایمي که در سال هاي گذشته به دلیل 

عدم پرداخت ، مشمول ۲ برابري شده اند، به اصل جریمه خود بازگشتند.
وي افزود : افراد مي توانند از طریق دفاتر پلیس + 10 لیست جرائمي را که 
به اصل خود بازگشتند دریافت و از درگاه بانکي و یا از طریق سایت راهور 1۲0 
به صورت حضوري و غیر حضوري پرداخت کنند. رئیس پلیس راهور استان قم 
ادامه داد : ضمنا مهلت استفاده از این فرصت تا دي ماه 1400 مي باشد و پس 

از آن جریمه هاي ۲ برابري مجددا اعمال خواهند شد.
  

فرمانده انتظامي شهرستان قم :

کشف ۲۲ دستگاه جاروبرقی قاچاق 
فرمانده انتظامي شهرستان قم از توقیف یک دستگاه خودرو مزدا حامل ۲۲ 

دستگاه جاروبرقی قاچاق در محور مواصلاتي این استان خبر داد. 
 سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهارداشت: در تداوم طرح هاي عملیاتي 
پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران یگان امداد این فرماندهی یک دستگاه 
خودرو سوار مزدا حامل بار قاچاق را در اتوبان "قم-تهران" شناسایي و متوقف 
انواع  از خودرو مذکور ۲۲ دستگاه  بازرسی  ادامه طی  در  افزود:  کردند. وی 
جاروبرقی،۲ دستگاه چرخ گوشت و تعدادی لوازم برقی دیگر، فاقد مجوز و 

قاچاق کشف و در این رابطه یک نفر دستگیر شد.

اجتماعی  امور  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
به  رای  اخذ  شعب  اینکه  بیان  با  قم  استانداری 
تجهیزات بهداشتی مجهز می شوند، گفت: تمامی 

افراد سر صندوق باید آزمایش کرونا بدهند.

جلسه  سومین  و  چهل  در   ، پور  سلیمان  بیژن 
رای  شعب  افزایش  استان  رسانی  اطلاع  شورای 
گیری را ضروری دانست و تاکید کرد: با توجه به 
صندوق  سر  افراد  تمامی  باید  کرونا  گیری  همه 

آزمایش کرونا بدهند.
وی هدف دشمن را دلسرد کردن مردم و کم رنگ 
جلوه دادن حضور در انتخابات دانست و تصریح 
کرد: رسانه ها با هوشیاری حضور را پوشش دهند 
دستورالعمل های  اجرای  با  که  حضوری  البته 
و  امنیتی  سیاسی،  معاون  است.  بهداشتی 
اجتماعی استاندار افزود: تمامی شعب اخذ رای با 
تجهیزات کامل بهداشتی مجهز می شوند و شعب 
نزدیک و خلوت با سامانه های مجازی )اپلیکیشن( 

به مردم معرفی می شوند.
بهره مندی از خدمات الکترونیکی درامور 

بانکی و خرید های روزانه 
سلیمان پور در این نشست از رسانه ها خواست 

مردم را به بهره مندی از خدمات الکترونیکی در امور 
بانکی و خرید های روزانه تشویق کنند.

وی گفت: اگر فرهنگ سازی شود که حضور مردم 
در مراکز خرید و خیابان کمتر شود چرخه واگیری 

ویروس زودتر شکسته می شود.
استاندار  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی  معاون 
وضعیت ابتلا در استان را همچنان رو به افزایش 
آمار  به  با توجه  افزود: طغیان ویروس  و  بیان کرد 
هشدار  همچنان  فوتی ها  و  بستری ها  بیماران، 

دهنده است.
 سلیمان پور جدی گرفتن قرنطینه خانگی توسط 
با  پیشگیرانه  اقدامات  مهمترین  از  را  شهروندان 

هدف شکستن چرخه انتقال بیماری خواند.
وی افزود: موازین شرع مقدس ما را ملزم کرده 
که سبب بیماری و یا مرگ مومنان نشویم بنابراین 
کسانی که آزمایش آن ها مثبت است اگر فقط این 

نکته را درک کنند در خانه خواهند ماند.

معاون سیاسی، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم :

شعب اخذ رای به تجهیزات بهداشتی مجهز می شوند 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خواستار بهره گیری از 
تمام ظرفیت ها با یک وحدت رویه برای اطلاع رسانی و حضور پرشور مردم 
در انتخابات 1400 شد و گفت: شهرداری قم در این زمینه آماده هرگونه 

همکاری است.
انتخابات  اطلاع رسانی  و  تبلیغات  کمیته  جلسه  در  کلانترزاده  مهدی 
و  دستگاه ها  از  هرکدام  داشت:  اظهار  استانداری،  جلسات  سالن  در 
مجموعه های دولتی درصورتی که فصول اطلاع رسانی امیدبخش از خدمات 

خود ارائه دهند به شکوه حضور مردم کمک می کند.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با بیان اینکه باید تمام 
تلاش ما دعوت به حضور یکپارچه مردم در پای صندوق های رأی بوده تا 
در ۲۸ خرداد 1400 آنچه در شان مردم شهر مقدس قم بوده رقم بخورد، 
تصریح کرد: درصورتی که یک وحدت رویه در اطلاع رسانی داشته و به دنبال 
تقویت روحیه امید در ابعاد مختلف باشیم می توانیم در دعوت مردم به پای 

صندوق های رأی نیز موفق تر عمل کنیم.

کلانترزاده با تأکید بر اینکه این اطلاع رسانی ها باید از ابعاد مختلف به این 
موضوعات پرداخته شود، خواستار برنامه ریزی کارشناسی شده توسط کمیته 
اطلاع رسانی برای انجام یک اطلاع رسانی با هدف آگاهی سازی، بصیرت 
افزایی و مشارکت همه جانبه مردم در شهری که با نام مادر انقلاب خوانده 

می شود، شد.
عضو کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی انتخابات ادامه داد: باید طوری برنامه ها 
را پیش برد که در راستای آگاهی بخشی لایه های درونی تر در سازمان ها و 
نهادهای مختلف تولید محتوا داشته باشیم، به طوری در این اطلاع رسانی 
نقش امامان جماعت، نمازگزاران، پایگاه های مقاومت، تشکل های فرهنگی 
و اجتماعی، معلم، دانشجو، استاد، کارمند، خانواده ها و سایر اقشار جامعه 
دیده شود. کلانترزاده با اشاره به زمان باقی مانده تا انتخابات ۲۸ خردادماه 
1400 اضافه کرد: تلاش همه جانبه رسانه ها نیز باید برای افزایش روحیه 
امید در جامعه باشد و اطلاع رسانی پروژه هایی که به نوعی ساماندهی و به 

بهره برداری می رسد نیز موردتوجه قرار گیرد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم:

امیدآفرینی در اولویت برنامه ها قرار گیرد

خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
مجوز  هم اکنون  گفت:  قم  شهرداری  ایمنی 
ساختمان های بالای ۲0 طبقه در قم صادرشده 
است که در دنیا به این نتیجه رسیده اند به جای 
اینکه تجهیزات و نردبان بسیار بلند داشته باشند، 

خود این ساختمان ها باید ایمن باشند.
عباس جعفری با اشاره به افزایش بلندمرتبه سازی 
در شهر قم اظهار داشت: خوشبختانه از سال 9۵ به 
بعد تا حدود زیادی مباحث و مقررات ملی ساختمان 
به خصوص مسائل ایمنی در ساختمان های شهری 

رعایت شده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 

شهرداری قم با بیان اینکه بازدید و نظارت لازم بر 
ایمنی ساختمان به صورت مستمر انجام می شود، 
تصریح کرد: شهر قم امروز جزء شهرهای بلندمرتبه 
کشور است که در این زمینه علیرغم تلاش های 
زیاد مدیریت شهری در سال های گذشته، نیازمند 

به روزرسانی تجهیزات آتش نشانی هستیم.
مجوز  هم اکنون  داد:  ادامه  جعفری 
ساختمان های بالای ۲0 طبقه در قم صادرشده 
است که برای خدمت رسانی به یک نردبان بیش از 
100 متری  نیاز است، البته در دنیا به این نتیجه 
رسیده اند که این گونه ساختمان ها باید خود ایمن 
باشند به جای اینکه تجهیزات و نردبان بسیار بلند 

داشته باشند.
وی زیرساخت ها، معابر و عرض کم کوچه ها در 
قم را موردتوجه قرار داد و ابراز کرد: هم اکنون دو 
نردبان حدود ۲0 ساله و یک نردبان بلند در سازمان 
آتش نشانی وجود دارد که در سال جاری به دنبال 

خرید یک دستگاه نردبان دیگر هستیم.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم با اشاره به خرید یک دستگاه نرد بان  
بلند با حدود ۵0 میلیارد تومان هزینه در سال های 
در  سنگین  جرثقیل  به  نیاز  شد:  یادآور  گذشته 
سازمان آتش نشانی وجود دارد و ردیف بودجه خرید 

آن در بودجه 1400 دیده شده است

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم:

ساختمان های بلندمرتبه باید خود ایمن باشند

اطراف  نوسازی  و  بهسازی  سازمان  مدیرعامل 
پروژه  اجرای  در  بازنگری  به  اشاره  با  مطهر  حرم 
معصومه)س(  حضرت  مطهر  حرم  شرقی  بست 
اظهار داشت: افزایش تحقق پذیری و فرصت های 
سرمایه گذاری در این پروژه که درنتیجه بازنگری در 
آن ایجاد شد، امکان شروع پروژه را از ابتدای سال 

آینده برای شهر فراهم می کند.
علیرضا خاکی افزود: با این بازنگری درصدی از 

سطح ساخت وساز را کاهش دادیم و ازاین جهت به 
تحقق پذیری نزدیک تر شد و از طرفی هم پروژه را به 
سمتی بردیم که از روش های سرمایه گذاری و هم از 
منابع داخلی شهرداری بتوانیم برای پیشبرد پروژه 
استفاده کنیم. خاکی یکی از اصلی ترین اهداف 
پروژه بست شرقی حرم را رفع مشکل در اتصال بلوار 
پیامبر اعظم)ص( به حرم مطهر عنوان کرد و افزود: 
دسترسی به حرم در سه سمت دیگر با پروژه هایی 

که در سال های اخیر اجرایی شده، ایجادشده اما 
در سمت شرق از میدان معلم تا حرم بلاتکلیف 

است.
وی بابیان اینکه حل کردن اتصال پیاده و سواره 
کرد:  تأکید  است،  اولویت  پروژه  این  در  حرم  به 
فرصت های  پروژه  بیشتر  اجرای  ضمانت  برای 
سرمایه گذاری را در آن دیده ایم و از دیگر ویژگی های 

طرح جدید قابلیت فازبندی آن است.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر اعلام کرد:

بازنگری در اجرای پروژه بست شرقی حرم مطهر 

خیابان  در  عمومی  پارکینگ  احداث  از  قم  شهرداری  دو  منطقه  مدیر 
جوادالائمه)ع( خبر داد.

رضا رحیمی با اشاره به اهمیت توسعه پارکینگ های عمومی در سطح منطقه 
دو شهر قم، اظهار داشت: با توجه به کثرت و رشد جمعیت و ثابت بودن مساحت 
زمین و بالا رفتن سطح رفاه خانواده ها، داشتن حداقل یک اتومبیل یا بیشتر 

برای هر خانواده دور از انتظار نیست.
مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه چاره اندیشی برای تسهیل در ایجاد 
و احداث پارکینگ ضروری و الزامی است، ابراز کرد: به نظر می رسد جهت 
ایجاد پارکینگ باید از همه امکانات موجود، که در آینده ای نزدیک تبدیل به 
بحران خواهد شد استفاده شود. رحیمی با تأکید بر اینکه تملک کاربری های 

حمل ونقل و ترافیک، از دغدغه های مهم شورای شهر و شهرداری است، تصریح 
کرد: اعتبار مناسبی در بودجه سنواتی سال 99 پیش بینی شده بود که حدود 
4.۵ میلیارد تومان یک قطعه زمین در خیابان جوادالائمه)ع( خریداری کردیم.

وی ادامه داد: برای مجاورین همین پلاک را که به صورت کاربری پارکینگ 
و حمل ونقل و انبارداری پیش بینی شده برنامه ریزی کردیم و برای سال 1400 
نیز ۵ میلیارد تومان پیش بینی شده است. مدیر منطقه دو شهرداری قم لزوم 
همکاری بیشتر مردم در اجرای طرح های عمرانی را خواستار شد و اذعان 
کرد: موضوع تملک از دغدغه های بزرگ مجموعه مدیریت شهری برای اجرای 
پروژه هاست که در این زمینه شهرداری برای آبادی شهرها املاکی را تملک 
می کند که نیاز است با همکاری بهتر مردم گام مؤثری در توسعه شهر برداشت.*

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:
احداث پارکینگ عمومی در خیابان جوادالائمه)ع( 


